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Sy ot Incident: SP22255576

Incident Details:

Incident Type: Public Official Investigation

Incident Time: 07/11/2022 09:56 - 04/19/2023 09:56

Reported Time: 09/22/2022 09:55

Incident Location: 1120 SW 3RD AVE, PORTLAND, MULTNOMAH OR USA (MULTNOMAH
COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Incident Status: Open

Summary: On July 11th, 2022, | met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County

Detention Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies
employed by the Multnomah County Sheriff's Office. Detective Lerch handed me all
documents he had incurred during his investigation and briefed me on his findings.
During his brief, he identified individuals who had alleged they had been assaulted
while housed at MCDC by jail deputies. | agreed to assist with the investigation. On
September 21st, 2022, Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriffs Office
made an official request to the Oregon State Police to investigate three jail deputies
to include Deputy Gustavo Valdovinos.

Involved Offenders - Persons

Name: BANKS, RASHAD Gender: Male
Classification: ~ Adult in custody; Offender DOB: ]
DL:

Address: 3405 DEER PARK DR SE, SALEM, MARION OR USA 97310 [Temporary residence]
Height: Weight: Build:

Race: White Hair Color: Eye Color:

Name: MILLION, JORDAN LARAE Gender: Male
Classification: Suspect DOB: I
DL I

Height: 511" Weight: 235Ib Build:

Race: Black Hair Color: Eye Color:
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Name: MOI MOI, CHARLES Gender:  Male
Classification: ~ Adult in custody; Offender pos: N
DL:

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: SACIROVIC, MIRZET Gender: Male
Classification:  Corrections officer; Offender DOB: ]
DL: I

Address: I ST, /VOOD VILLAGE, MULTNOMAH OR USA 97060 [Residence]
Telephone: (Cell phone) | IEEIEIEEGEGEGEI [Personal]

Height: 510" Weight: 190lb Build: Average
Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Brown
Name: SIMMONS, DEANTHONY Gender:  Male
Classification:  Suspect DOB: e
DL:

Name: VALDOVINOS, GUSTAVO Gender: Male
Classification:  Corrections officer; Suspect DOB: [ ]
DL: |

Address: I |/ \COUVER, WA USA [Residence]

Telephone: (Cell phone) (N P<sonal]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:
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Involved Victims - Persons

Name: BADLEY, JOSEPH P Gender: Male

Classification: ~ Victim DOB: e
DL: I
Address: I P ORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97203 [Residence]

Height: 5'9" Weight: 165Ib Build: Average

Race: White Hair Color: Black Eye Color: Brown

Name: EDWARDS, NYSHAUN Gender:  Male

Classification:  Victim DOB: ]

DL:

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: JESSIE, JEFFREY CHARLES Gender: Male

Classification:  Victim pos:

DL:

Address: _ WOODBURN, MARION OR USA 97071 [Temporary residence]

Name: JONES, JONTAE Gender: Male

Classification:  Victim DOB: [

DL: I

Address: I - ORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97211 [Residence]
2605 STATE ST, SALEM, MARION OR USA 97310 [Residence]

Height: 5'9" Weight: 250Ib Build: Heavy

Race: Black Hair Color: Black Eye Color: Brown

Name: LARISON, JEFFERY MICHEAL Gender:. Male

Classification:  Victim DOB: e

DL: I

Height: 5'8" Weight: 185Ib Build: Stocky

Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Hazel

Name: LEDESMA, BRANDON Gender:  Male

Classification:  Victim DOB: -

DL:

Address: I ORTLAND, OR USA [Residence]
Telephone: (Cell phone) | Residence]
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Name: LOPEZ PARKER, CALEB Gender:  Male

Classification:  Victim DOB: e
DL:

Name: MALLORY, DONYA MARKAS Gender:  Male
Classification:  Adult in custody; Victim DOB: ]
DL: I

Address: I -~ORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97233 [Residence]
Height: 6'1" Weight: 170Ib Build: Thin
Race: Black Hair Color: Black Eye Color: Brown
Name: STAFFORD, ADRIAN Gender: Male
Classification:  Victim DOB: [ ]
DL:

Address: 3405 DEER PARK DR SE, SALEM, MARION OR USA 97310 [Residence]
Height: Weight: Build:

Race: Black Hair Color: Eye Color:
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Other Involved Persons

Name: ARELLANO, IVAN JARED Gender: Male

Classification:  Corrections officer DOB: ]

DL: I

Height: 5'g" Weight: 190lb Build:

Race: Hispanic or Latino Hair Color: Eye Color:

Name: BROSSEAU, EVAN Gender:  Male

Classification:  Police Officer - outside agency DOB: I

DL:

Name: BRUNS, JOSHUA Gender: Male

Classification:  Other involved person DOB: [ ]

DL:

Address: I R OUNDUP, MT USA [Residence]

Name: CASTRO-RAMOS, HECTOR Gender:  Male

Classification:  Corrections officer DOB: [ ]

DL:

Name: FUNK, JOSHUA GRANT Gender: Male

Classification:  Adult in custody; Witness DOB: [

DL:

Address: I /| \VAUKIE, CLACKAMAS OR USA 97222
[Residence]

Telephone: (Cell phone) (I R csidence]

Height: 58" Weight:  215lb Build:

Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Blue

Name: HERRMANN, AUSTEN Gender: Male

Classification: Mentioned DOB: ]

DL:

Address: I GRANTS PASS, JOSEPHINE OR USA 97526 [Residence]

Height: Weight: Build:

Race: White Hair Color: Eye Color:
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Name: JACOBS, THOMAS Gender:  Male

Classification: ~ Corrections officer; Witness poe:
DL:

Address: I . BEAVERTON, OR USA [Residence]

Telephone: (Cell phone) | (Residence]

Name: LEAHY, PATRICK Gender: Male
Classification:  Police Officer - outside agency DOB:

DL:

Name: MACKLEY, TIMOTHY Gender:  Male
Classification: ~ Other involved person DOB: I
DL:

Name: SEVIGNY, DONNA MAY Gender: Female
Classification:  Corrections officer DOB: ]
DL: I

Height: 5'4" Weight: 240lb Build:

Race: White Hair Color: Eye Color:

Involved Property:

+ P22026688 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E1; USB with Verizon phone tolls.

Involved Addresses:

- 1120 SW 3RD AVE / Incident address / PORTLAND, MULTNOMAH, Oregon, USA (MULTNOMAH
COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Associated Incidents:

Other / SP22255575 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:54
Other / SP22255577 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:55
Other / SP22239019 / Internal Investigation / 09/06/2022 16:19

Other / SP22255575 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:54

Involved Officers:

* Reporting Officer/Case Lead: FROMME, MATHEW W/ #48934 / NW REGION CRIMINAL COMMAND
+ Detective: FORD, AMY C / #37567 / PENDLETON-LAGRANDE-BAKER DETECTIVES
+ Dispatcher/TC2: WIESE, CARL A / #47474 / DISPATCH SUPERVISORS
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General Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 13:47
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 13:47
Narrative:

Subject: General Report Public Official Investigation Gustavo Valdovinos

Case Number:
OSP 22255576

Associated Case Numbers:

OSP 22230019 (All digital evidence submitted under this case number)
OSP 22255577

OSP 22255575

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

Supplemental Reports

Audio Recordings Interviews/Jail Calls
Transcribed Interviews

ezWriter Reports recorded by MCDC employees
Housing History’s

Transcribed Jail Calls

Diary Entry’s made by jail deputies

JCS Packets for AIC’s

MCDC Employee Rosters

Multnomah County Medical and Mental Health Records
FTEP Coaching records- Valdovinos

Verizon Phone Records

5t floorplan diagram

Grievances on file

Internal Affairs Investigation dispositions
Position Summary timelines

Memo written by Detective Stephens- 2020

Detectives:

Detective Lindsay Friderich- Gresham Police Department
Detective Tracy Clark — Oregon State Police

Detective Pat Leahy- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Joshua McNeely- Oregon State Police

Detective Chris Stephens- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Justin Pick- Gresham Police Department
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Mentioned:

Former Jail Sergeant Thomas Jacobs- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Jorge Troudt- Multnomah County Sheriff’s Office

Former Deputy Joshua Bruns- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Sheriff Mike Reese- Multnomah County Sheriff’s Office

Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office

Deputy Timothy Engel — Multnomah County Sheriff’s Office
Cooperating Defendant 1

Cooperating Defendant 3

Cooperating Defendant 6

Victims:

Former AIC Jontae Jones
Former AIC Jeffery Larison
Former AIC Brandon Ledesma
Former AIC Caleb Lopez-Parker
Former AIC Donya Mallory
Former AIC Adrian Stafford
AIC Nyshaun Edwards

SUMMARY:

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During the briefing Detective
Lerch informed me a federal RICO trial against several members from the Hoover gang was
soon to conclude. He told me some of the cooperating defendants from that trial had agreed to
provide information regarding the alleged misconduct of MCDC Jail deputies. I agreed to
assist with the investigation.

On September 21%, 2022, Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriff’s Office made an
official request to the Oregon State Police to lead the investigation into official misconduct by
the following three jail deputies:

e Deputy Jorge Troudt
e Deputy Gustavo Valdovinos
e Deputy Mirzet Sacirovic

During my investigation I discovered multiple victims and corroborating evidence to suggest
the allegations brought forth, suspect statements, victim statements and witness statements
held a consistent pattern of misconduct by several officers to include Deputy Gustavo
Valdovinos.

INVESTIGATION

T have reviewed the documents provided by Detective Lerch that consist of the following:
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Rosters

Police Reports

Phone Records

Financial Records

ezWriter Reports

Employee Hiring Documents

Memo of investigation by Detective Stephens

Memo written by Detective Chris Stephens 2020

In March of 2020, Detective Stephens conducted an investigation into the following three Jail
Deputies:

1. Deputy Timothy Engel
2. Deputy Mirzet Sacirovic
3. Deputy Gustavo Valdovinos

The investigation included items provided to Detective Stephens by internal affairs to include
documentation of incidents of concern.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled:
Detective Stephens 2020 Memo

Proffer Interviews of CD 6

There have been two proffer interviews of CD 6. The first proffer interview took place on
November Sth, 2021, and was conducted by the federal bureau of investigation.

For full content refer to the attachment labeled: FBI Proffer interview of CD 6.

On August 16,2022, 1 participated in a second virtual meeting proffer being conducted with
CD 6. During the interview the following information was obtained:

e Between the years of 2018 and 2020 CD 6 was housed with Multnomah County at the
Multnomah County Detention Center. During that time he witnessed Deputy Gustavo
Valdovinos and Deputy Mirzet Sacirovic engage in “door popping” further described
as opening cell doors for Hoover members to enter and assault non Hoover members.
CD 6 described Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic as “Honorary Hoover
Members”.

e Deputy Sacirovic brought in weed and allowed inmates to use his phone. Sacirovic was
known for coming down to the unit when he wasn’t assigned.

e Sacirovic placed “Jeffrey”, the guy who shot Damian Lilliards brother, AKA Baby Jay,
back on the unit and he got beat up by Hoovers bad.
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e Sacirovic was known as “SG” and Valdovinos was known as, “VG” because they were
honorary Hoover members

e He knew about a time “SG” went to the Ilani casino and flashed his gun claiming to be
a Hoover.

e “VG” popped a cell door for “Stoney” and Woody to commit an assault and Deputy
Troudt got mad afterwards. Troudt knew what was going on but didn’t do anything
about it. The fighting and cell door popping happened mostly when “SG” and “VG”
were working.

e (D 6 further named Deputy Engel as looking the other way and Deputy Mondragon
for bringing in lighters and weed.

e A nurse named Tricia brought in pills such as Suboxone and passed inmates weed in
the med cups. He described her as recently having surgery and having a daughter who
has a baby with Virgil Adams who is a Hoover member. He told interviewers she was
paid through Cashapp.

Victim- Brandon Ledesma

On September 6™, 2022, I interviewed Brandon Ledesma after reviewing a police report
authored by Detective Leahy regarding Brandon Ledesma being assaulted on SA on

September 7% 2019. I conducted a full investigation into this allegation and found there to be
information consistent with Brandon Ledesma being assaulted based on a corroboration of
information.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled:
Brandon Ledesma Assault Report

Interview with Jorge Troudt

On September 21%, 2022, myself and Detective Joshua McNeely traveled to the residence of
Jail Deputy Jorge Troudt and conducted a voluntary interview. During the interview Deputy
Troudt told us he heard rumors about Deputy Valdovinos popping cell doors to allow fights to
occur. He then went on to say he had never seen Deputy Valdovinos or Deputy Mirzet
Sacirovic pop a door for an assault to occur but they talked about it. When asked if he handles
business on a unit the way Deputy Sacirovic and Valdovinos do he replied, “the way they
handle their biz, no I would definitely not”.

Deputy Troudt went on to tell me the conduct I was alleging on SA, popping doors and people
getting beat up, wasn’t right and no one thought it was. He told me that was allegedly how
“they”, referring to Valdovinos and Sacirovic, how they were, “doing theirs”. Deputy Troudt
began the sentence, “I don’t know how to like...” then finished the sentence with, “whatever
they do, they do and what I do is completely different. I hated that time when I was out there.”

Deputy Troudt told me although he had not seen Valdovinos open a cell door and fight

anybody, he had been told by random inmates that Valdovinos was doing it. When I asked
Deputy Troudt if Valdovinos was favoring any specific group of individuals in the jail he told
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me he figured I was talking about the Hoovers. When I asked him about Sacirovic, he told me
maybe the same but that Sacirovic was fighting with everybody. When I asked Deputy Troudt
if he knew of any deputies entering cells and fighting inmates by themselves he replied, “I
think the two that you are questioning me about right now are on the top of your list”. I
confirmed he was referring to Deputy Mirzet Sacirovic and Gustavo Valdovinos. Deputy
Troudt told me because of what was occurring in SA people he worked with in the facility
thought Sacirovic and Valdovinos may have been affiliated with the Hoovers but that neither
one of them had ever told him they were. He told me he thought Valdovinos nickname in the
facility was “V” and Sacirovic may have been called “Vic”.

Deputy Troudt told me he had absolutely been asked to open a cell door by a Hoover member
before but he did not do it. He told me he believed they asked him because it had been done
before. Deputy Troudt told me Sacirovic knew all the the Hoovers. He told me he thought
Sacirovic went to high school with them at David Douglas High.

Deputy Troudt told me multiple times Deputies Valdovinos and Sacirovic handled issues with
inmates differently than he would. He told me Valdovinos and Sacirovic told him they
handled, “problem inmates” themselves. He told me multiple staff members would likely say
Valdovinos and Sacirovic got along better with the Hoovers than other inmates. He told me
three years ago most of the orderlies on Unit SA were Hoovers and they had been chosen as
workers by the housing unit officers assigned to SA. Deputy Troudt agreed that because of
how deputies such as Sacirovic and Valdovinos handled their business, other deputies
including himself were uncomfortable on the unit three years ago.

For full interview content refer to supplemental titled: Interview with Deputy Jorge
Troudt
For verbatim content refer to audio recording

On the evening of September 21*, 2022, myself and several assisting detectives traveled to the
Multnomah County Detention Center to interview Deputy Valdovinos, Deputy Sacirovic and
Deputy Troudt at the request of Former Sheriff Reese.

At approximately 6:49 PM Myself and Detective Friderich sat down and advised Deputy
Valdovinos of his Miranda Rights. Deputy Valdovinos expressed he would like a union Rep to
be present at which time we asked staff to find a union rep for him to consult with. Union
Representative Deputy Crumpton spoke privately with Deputy Valdovinos. Shortly after
Deputy Valdovinos advised he would not be answering any questions without legal
representation.

Victim-Donya Mallory

I conducted a full investigation into this allegation and found there to be information

consistent with Donya Mallory being assaulted on September 28™ 2019 based on a
corroboration of information.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled: Donya
Mallory Assault Report

Interview with CD 3
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On November 1*, 2022, Cooperating Defendant 3 (CD 3) participated in an interview with his
attorney present. During that interview he referred to Unit SA as 5 Astro. Throughout the
interview he identified the following deputies engaged in illegal activity:

Deputy Valdovinos
Deputy Sacirovic
Deputy Lightner
Deputy Bruns
Deputy Troudt
Deputy Soloai

He described numerous acts of misconduct to include numerous fights, numerous assaults, the
passing of drugs, tattooing, the running of information by guards between units and
preferential treatment of Hoover gang members. I was able to identify and locate several
victims of assault with the information provided and conduct investigations. The following
individuals were identified from information provided by CD 3 as alleged victims of Deputy
Valdovinos:

Jeffrey Jessie DOB ||
Jontae Jones DOB | IEGzGzIN

Caleb Lopez Parker DOB || NN

Adrian Stafford DOB | N

Joseph Badley DOB _

Unidentified victims

The above listed individuals were identified to me as rival gang members of the Hoovers with
the exception of Joseph Badley. CD 3 identified Joseph Badley as the brother of a well-known
deceased Hoover member, Xavier Bolden.

During the interview CD 3 told me Deputy Valdovinos would open doors for Hoover members
to assault rival gang members and allow fights to occur on the unit without holding Hoover
members accountable. CD 3 told me Deputy Valdovinos would give Hoover’s on the unit a
heads up when rival gang members were coming up to be housed on the unit. CD 3 told me
Deputy Valdovinos would know an individual was a gang member based on the “STG”
written next to their name on the roster. He told me he would then ask Hoover members on the
unit about the person so they would know who was coming up to be housed on SA before the
person got there.

CD 3 told me if rival gang members were coming up to the unit, Deputy Valdovinos would let
them fight. If the inmate was a problem inmate, Deputy Sacirovic, Deputy Valdovinos and
Deputy Bruns would just handle it themselves.

*“, if they were gang members, they were letting us handle it, like, in house
without, well, Valdovinos, uh, s, SG, uh, you know, Bruns, Trout, he wasn't with
the fight. He was just with the drugs, the tattoos, like all of that little shit. And
then, um, but the, when they had problems with certain inmates that weren't gang
members, they would just go in the cell and beat 'em up by themselves. I mean,
Valdovinos was. SG was.”

Page: 12 of 53



CD 3 told me Deputy Valdovinos allowed inmates attending church in SA to roam the unit
regardless if they had co-defendants or keep separates.

CD 3 told me Deputy Valdovinos would use the deputies’ phone at the desk to transfer phone
calls for Hoover members to the attorney phone line for privacy.

CD 3 told me Deputy Valdovinos allowed fights to happen and engaged in fights himself. CD
3 told me Deputy Valdovinos would often put the individuals who were assaulted on suicide

watch right after.

CD 3 told me rival gang members commented on Hoovers having, “police” because of what
Deputy Sacirovic and Deputy Valdovinos were doing.

Interview with CD 1

On November 3™, 2022, Detective Stephens and I interviewed cooperating defendant number
one (CD 1). CD 1 told me he was housed at MCDC in 2018 and 2019.

CD 1 told me while he was housed at MCDC there were many Hoover members housed there.
CD 1 referred to MCDC as “Hoover Jail”.

CD 1 told me most of the Hoover members were housed SA but he was only on SA for a short
period of time when he got there in. CD 1 told me in March of 2018 nothing was really going
on in SA.

CD 1 told me certain guards in the jail would allow stuff to happen to include Deputy Gustavo
Valdovinos.

CD 1 told me he was able to communicate to individuals on the fifth floor through the vent
system. CD 1 told me you can communicate to floors above and below you as long as you are
on the same side.

CD 1 told me Deputy Valdovinos never handed him anything. He told me when Deputy
Valdovinos was the unit officer on SA he would allow inmates to hang out on the unit after

medline when they were supposed to be in church in the side room.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview of CD 1. For
verbatim content refer to audio recording.

Victim- Joseph Badley

I conducted a full investigation into this allegation and found there to be information
consistent with Joseph Badley being assaulted on June 20th, 2019 based on corroborating
evidence.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled: Joseph
Badley Assault Report

Victim- Jeffrey Jessie
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During my interview with CD 3, Jeffrey Jessie AKA Baby Jay from YCU, was identified as a
rival gang member assaulted after being placed on 5A in 2019. CD 3 told me the following
about the incident:

“he came in and, uh, we already knew he was coming in, but Valdovinos told us
that we had to fight him one-on-one because he was under investigation; um, he
was under investigation, but he told us when he was under investigation that he
was friends with like the higher up whoever was dealing with it, that worked in
the county. He was like friends with them. So, he told them like, hey, man.
You're under investigation and, uh, he was like, uh, I'm gonna be all right, you
know? That's like my friend. He's kinda like sweeping it under the rug and we're
like, bro. Are you sure like we can calm down for a little bit, you know, and he
was just like, no, I'm good. Everything's good and then, um, uh, yeah, so, that
one. He was under investigation and he was just like, uh, you guys better fight
him one-on-one. So, I remember Monster fight him. They fought and then they
took a break and they fought again, took a break, fought again, took a break.
Homicide went. They, uh, fought, took a break, fought. I went in, fought him,
took a break, fought him, and then Lil YG was next and he was like Blood, I'm
too tired, like you guys gotta give me a break and we was like, no, fuck that, and
so, he basically like ran out the cell, grabbed a broomstick and then ran behind V
and then V was like, well, what the fuck? Like how is this getting out here and
then he kinda put him in the cell and, um, put him in the cell port and I don't
know what he did with him? I think that time, uh, I don't know where he went,
honestly, after that. Didn't see him after it.”

I have reviewed housing unit history for Jeffrey Jessie along with the identified Hoover

members listed above as assailants and identified December 6th, 2019, as the date of the
incident. I have reviewed records of incidents involving Jeffrey Jessie and discovered an entry

made by Deputy Valdovinos on December 6, 2019 that states the following:

“Gustavo Valdovinos- Jessie during walk time was about to shower, when got into
a heated verbal altercation with a member of the Hoovers. I immediately removed
him and placed him in the sally port, Jessie made Simmons aware that Poston
(hoover) in a prior incident in reception a day before ran away from fighting him
as he was mocking the Hoovers for it. Jessie cant be around Hoovers as his not
afraid to get into altercations with them. While Jessie was shirtless in the sally
port due to him undressing to shower, I retrieved his shirt so he can put back on
and be moved by the sergeant. Keep separates should be in place with Jessie and
the Hoovers to avoid any further issues.”

On January 2™, 2023 I located and interviewed Jeffrey Jessie regarding this incident. AIC

Jessie described multiple fights he had been part of to include the incident on December 6,
2019. AIC Jessie told me he got to SA and was housed on the top tier. The day after he got
there he got canteen and took a shower. After he took a shower he got in an in cell fight with
multiple rival gang members. He told me he did not remember their names. He told me when
he came out of the cell it was an argument and the CO, who he described as a Mexican male,
grabbed him and put him in the sally port. AIC Jessie told me he didn’t think the CO knew
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they had been fighting. He told me when they all arrested him he grabbed the broom stick and
was put in the sally port.

I told AIC Jessie I had listened to his jail calls after the incident and his recount of the CO not
knowing about the fight didn’t match what he said on the jail calls. He told me he didn’t know
for sure whether the CO knew about the fight or not.

:Iail Calls

I have listened to two separate Jail calls made by AIC Jessie on December 6™ 2019. The first
jail call is placed at 9:31 AM before the incident. During the phone call AIC Jessie identifies
four Hoover members on 5A to include Homi, Monster, Stoney and Little YG. AIC Jessie
talks about the police being on some “weird” shit. He mentions being put in sticky situations.

During the beginning of the phone call AIC Jessie tells the caller when he first got to SA,
inmates told him they had a, “cool staff” tomorrow.

Nine minutes into the phone call the unknown caller says, “I was in 5A, those niggas workin,
yo the police be with those niggas, running weird as fuck. AIC Jessie then replies, “I heard
they be shaking these niggas up...”

The second jail call placed by AIC Jessie occurs at 4:24 PM. During the jail call AIC Jessie
describes the fight to include arguing over taking a break between fighting each Hoover
member. He includes picking up the broom and the CO running him into the sally port.

AIC Jessie confirms both in his jail call and interview he secured a broom stick in front of
Deputy Valdovinos after an in cell fight. CD 3 confirms AIC Jessie grabbed the broomstick
immediately after running from the in cell fight with multiple Hoover members. Both AIC
Jessie and CD 3 account for an incident that involved multiple fights and the brandishing of a
broomstick. Deputy Valdovinos’ recollection of this incident is a heated verbal altercation.

For Full content refer transcribed interviews and jail calls. For verbatim content refer to
the existing audio recordings.

-Victim- Caleb Lopez-Parker

buring my interview with CD 3 Caleb Lopez Parker AKA Lil Bear from LOP, was identified
as a rival gang member assaulted after being placed on 5A in 2019. CD 3 told me the
following about the incident:

“he was in his cell during, you know, cleaning his cell at 6 in the morning. And we
were trying to get most of it done. And I was, had the vacuum on so it didn't
make a lot of noise. And V popped his cell, but Monster was like, ""Hold on man,
stay back," you know. And I was like, "What? Fuck that." And so, I was like,
""Hey V, open this, because Monster closed the cell behind him," you know. And,
and he started wrecking, 'cause he knew I was gonna jump in. And I was like
telling V, I said, ""Bro, I'm over it. You better open this door right now." And then
he was like, "What?" And he popped the door, and then the next thing you know
me and Monster were in there beating him up. And then, uh, we closed the cell
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door. And he's all like fucked up. And, um, V was like, ""Hey man, turn around.
I'm gonna put you on suicide watch,"

I have reviewed incident reports for AIC Lopez-Parker and compared them to his housing on
SA for the timeframe of 2019. In doing so I located an entry made by Deputy Valdovinos that
says the following:

“(VALDOVINOS, GUSTAVO)- LopezParker after module clean up concluded,
called me over to his cell door and self reported that he was suicidal. He didn’t
elaborate in the details, just wanted to leave.”

I have made multiple attempts to locate and interview AIC Lopez-Parker. On November 18
2022 Probation Officer Olga Kamenza returned my phone call regarding Lopez-Parker and
informed me he had recently been released from Washington County Jail.

On November 21° T was informed by Parole and Probation he was housed at Inverness. I
traveled to Inverness and was informed he was housed at Washington County. I traveled to
Washington County Jail and was informed he had been released.

On December 27 2022 I was informed Lopez-Parker was housed at Marion County Jail. The
following morning I traveled to Marion County Jail. Upon arrival I was told he was transferred
to Multnomah County.

I have not been able to secure an interview with Lopez-Parker regarding the above incident at
the time of this report.

I have checked Securus for jail calls relating to this incident and found nothing of investigative
value.

Victim- Jontae Jones

buring my interview with CD 3 Jontae Jones AKA(Tremendo) was identified by CD3 as an
individual assaulted by Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic. CD 3 told me the following
about the incident:

“one time that I heard it over the intercom is when he was, they were in suicide,
Valdovinos and Sacirovic and we got called up to, uh, called up to Valdovinos
'cause he was supposed to bring us some soda like in a pitcher from the
breakroom and, uh, we're like, what's up, man, and we were sitting there talking
and next thing you know like you hear him and Sacirovic like beating up
Tremendo. Tremendo was in there and, um, he's getting, they're beating this new
guy up and then come to find out they come back with the soda and stuff and
they're kinda like yeah, man. We just had to beat up Tremendo this, this and
that, but he wasn't from Hoover, you know? He was telling people like yeah, I'm
not from Hoover, this, this and that. So, they felt like, uh, he was like this free
game, you know? He had like, like they could handle that if they wanted to
instead of the Hoovers handling it
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CD 3 proceeded to tell me while housed on SA, he checked on the roster from the officers
desk and found out where Valdovinos was working. The officer on SA allowed him to use the
phone to call Valdovinos and Sacirovic was with him on what he thought was the suicide
floor. He told me he could hear them beating up Jontae Jones while he was on the phone until
the officer hung up the phone. He told me he thought Jones was coming down off of heroin
because he was placed in SA shortly after that and was dope sick. CD 3 told me after Jones got
to SA, Jones told CD 3 Sacirovic and Valdovinos jumped him.

For Full content refer transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to the
Audio recording of Interview with CD 3.

I have reviewed Jontae Jones Housing unit history and AIC incident packet. The incident
packet includes an excerpt regarding his suicide watch placement from Inverness Jail to the
detention center. His housing unit history documents his placement into suicide watch at

MCDC at 9:59 PM on the 8" floor.

I have confirmed through Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic’s schedule, both deputies
were on duty with the following assignments noted on schedule:

Deputy Gustavo Valdovinos: OTVAP 15:30-23:30 Mod 8C E DC/748
Deputy Mirzet Sacirovic: Regular Time 15:30-23:30 SWUD E DC/SOCOR.ASW #1

I have reviewed the following incident report in relation to this incident dated 9/10/2019 and
authored by Sgt. Cathy Gorton:

SUMMARY: Defense attorney called to gain authorization for pictures of injuries
on inmate Jones, Jontae

While working as the OIC, I received a call from a defense attorney that stated his
client Jones, Jontae #771406, had just got sentenced in court and would likely be
heading to Coffee Creek Correctional Facility within the next 24hrs. As a result, he
wanted to gain approval for one of his investigators to have a contact visit with Jones. |
contacted executive lieutenant Parks to approve this visit, I informed the Lt. Parks, the
person taking the pictures has clearance to go jail side including contact visits. Parks
approved the visit. I called the attorney back and advised him the investigator was
approved to take the pics. I also contacted the jail Det. Patrick Layhee and advised him
of the call.

I confirmed with Detective Lerch there is no police report in the MCSO database regarding
follow up on this incident.

Interview with Jontae Jones

On December 19 2022, at approximately 1:45 PM I made contact with Jontae Jones during
his scheduled probation meeting at the Multnomah County Probation Office. Mr. Jones
showed hesitation sitting down and was fidgety. I asked Mr. Jones if he recalled an incident at
MCDC in September of 2019. Mr. Jones began lightly punching the air and said, “when I got
beat up?” Jones told me he planned to sue but didn’t want to talk about it. Jones responses
were short and throughout the interview he told me he did not want to talk about the incident.
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Jones confirmed his attorney got a private investigator to photograph his injuries. Jones briefly
began speaking about the guy in booking who he referred to as “visavichias” but stopped
short. Jones told me he didn’t want to speak with me without an attorney. I told Jones I only
had interest in what happened at MCDC in September of 2019. Jones replied, “I was on
suicide watch and got the fuck beat out of me for asking for a blanket”. T asked Jones if an
inmate assaulted him and he said no. I asked him if a guard assaulted him and he said, “ya”.
Jones then proceeded to tell me he was loaded and nothing he said would be admissible.

For full content refer to report titled Interview with Jontae Jones. For verbatim content
refer to the audio recording. Above incident located on pages 30,31 and 35.

Victim- Adrian Stafford

buring my interview with CD 3, Adrian Stafford AKA Lil Bleev, was identified as a rival
gang member assaulted after being placed on 5A in 2019. CD 3 told me the following about
the incident:

“I was cutting my hair, but Valdovinos already told us like, '""Hey, Stafford's

coming up here." So, 1 was like, "Bro, I'm like getting my hair cut." You
know, I'm sitting here getting my hair cut, and he walks in, and he gives
Valdovinos a paper, and Lil YG was like, "Hey, wh, what's, what's your

name?" and he was like, ""Lil Bleev." And he was like, "Who are you?'" And he
said, as soon as he said the YG part, they kinda just got to fighting in front of the
desk. «

“And, uh, I ran over there, 'cause YG was kinda getting beat up. And, uh, you
know, we started jumping Lil Bleev. And then I seen the CO. He must've seen it.
And so, he's trying to, like, pull the sally door open to try to get back in, but I'm
telling V like, ""Hey, V," as I, we're beating him up. I'm like, "V, call this in.
Like, there's people walking in the sally port right now." And he's like, ""What?
What?" And I was like, ""Bro, call it in right now." And so, he calls it in, and I
got to duck off into my cell. And Bleev and Lil YG get up, but by that time there
was hell, there was a lot of police in there.”

“And, uh, and then Lil Bleev, Stafford goes to the hole, and Valdovinos wrote it
up since YG was a Hoover. He wrote it up as if Stafford was the aggressor and, you
know, beat up YG, but it was kinda like the other way around, you know?”

“And so, Stafford went to the hole. They put him on assay, and then they took,
like, his mattress. This was all in the report for sure. And he ended up telling the,
um, telling the sergeant that, uh, you know, Valdovinos let him get jumped.”

For Full content refer transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to the
Audio recording of Interview with CD 3. Above incident located on page 12 and 13.

I have reviewed the documented grievances filed by Adrian Stafford. There are three
grievances dated 2/18/2019. All three grievances relate to the above described incident. The
following grievance clearly states Stafford grieved Deputy Valdovinos’ conduct on 2/16/2019.
Below is the content from grievance ID 17743:
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“After arriveing on unit SA I was attacted by multiple inmate. As punches and
kicks wer being giving to me dep. G Valdovinos did nothing to prevent this assult
from continue’n. So many punches were being throwing at me that all I could do
was curly into a ball. As inmates assaulted me dep. G. Valdovinos #57564 said,
“That’s enough guys it was only when the beating continued he could b heard callig
the fight. As deputies arrived on the unit the inmates started to walk away in serval
different directions in the dayroom. Dep. G. Valdovinos allowed me to be
assaulted by seerveal inmates without interviewing at all. He even wrote in my
write up that it was a one-on-one fight. Was attacked as soon as I stepped foot in the
unit by inmates. Nether taser nor mace were used. Dep. G.  Valdovinos #57564 let this
attack happen by inmates and found it entertaining. This assault should be
investigated.”

The above grievance was noted as solved by Sergeant Cathrine Gorton with the following
notation:

“Deputy Valdovinos followed procedure as the module deputy in relation to two
inmates fighting. This is not grievable.”

I have confirmed with Detective Lerch there are no further reports outside of the use of force
report from the 2/16/2019 incident to include an investigation into the alleged misconduct of
Deputy Valdovinos.

I have reviewed jail calls from 5A on 2/16/19. At approximately 8:02 PM CD 3 makes a phone
call to an unknown caller. During that phone call he describes the above incident similarly to
his account of events during his recent interview with myself to include Deputy Valdovinos’
involvement in the incident.

For Full content refer transcribed jail call. For verbatim content refer to the Audio
recording of jail call.

There are two additional calls from this time frame that are of minimal significance. Both
phone calls are made by John Hardway before and after the fight. Mr. Hardway hastily gets off
the phone at the beginning of the fight and makes a phone call after the fight making mention
of the incident. The audio for these two phone calls has been downloaded and saved.

Adrian Stafford is currently wanted as a person of interest for multiple major crime
investigations. Due to his unknown location and involvement in various unrelated crimes, I

have made minimal effort at contacting Mr. Stafford.

Unknown victim

buring my interview with CD 3, he described an incident on Unit SA involving a Deputy in
training. He told me the following about the incident:

“one time Valdovinos was training this dude. He came from Puerto Rico. He
worked in, in corrections in Puerto Rico, I guess.”
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“And this white dude, he was just like, uh, calling him, you know, like a bitch,
like, "Fuck you,"
“And, uh, I was like, "Damn, V. You gonna let him just talk to you like that?"
But he was training somebody. And so, he told the trainer, he was like, ""Hey, pop
the cell.”" He was in the corner cell. And he went in there and just beat him up,
and the dude was like, like hurt. Like, the dude's rib or something was, like,
broken, and he was trying to call medical. But I was like, "Hey, if you — " me and
Monster went up there like, ""Hey, if you call medical, um, like, you better say that
you fell off the bunk," you know. Like, 'cause we didn't want nothing to happen
to pull V out. And then, um, he was like, "All right, man. All right. I'm gonna
tell 'em I fell off the bunk." And then medical came in, and he was like,
""Man, I fell off the bunk." But V went in there and just crushed him, you
know, while he was training somebody. I was like, "Damn,"

I requested Detective Lerch provide me with the training documents from Deputy Valdovinos’
record of coaching forms, AKA “FTEP” forms. In addition I inquired as to if there was a
record of which individuals Deputy Valdovinos has trained that came from prior corrections
experience in Puerto Rico. I was told there is no convenient way of performing such a search. |
performed a search of my own on the names of the individuals provided as trainees and
discovered out of state corrections records through our online public IRIS database through
DPSST. With that information I requested a personal history statement for Deputy Hector M
Castro Ramos and discovered he was previously employed by a corrections department in
Puerto Rico.

I have reviewed Deputy Hector M Castro Ramos” FTEP record for the date of 8/15/19. There
is nothing of note on this document. Based on the date of 8/15/2019, I have reviewed jail calls

from 8/15/19 and 8/16/2019 as well as reviewed AIC rosters. On March 9th, 2023, 1
interviewed Deputy Ramos at MCDC. He was unable to recall any incident from 8/15/19
involving Deputy Valdovinos and an adult in custody being assaulted.

For full content of that interview refer to attachment labeled: Transcribed interview with
Deputy Ramos, for verbatim content refer to the audio recording.

Based on the FTEP records provided, and the limited identifying information given, I am
unable to identify this victim.

Victim Jeffery Larison

While reviewing Detectives Stephens investigative report [ discovered a case number
associated with an assault allegation made by Jeffery Larison. I have reviewed the police
report written by Detective Leahy regarding this incident. I found there to be clerical errors in
the report to include the location of the assault documented as a movement from 8C to SA.
This appears to be a clerical error due to the victim’s statements and housing history
confirming he was moved from 5A close custody housing to suicide watch on the 8™ floor. It
is unclear whether or not the notation regarding the lack of locating of video footage from this
incident is accurate based on the location confusion.

Refer to Assault Report labeled: Jeffery Larison MCSO Assault Report

Page: 20 of 53



There are multiple grievances filed by Mr. Larison regarding this matter.
Refer to documented grievances #19162 and #19188

Grievance #19162 dated 2/4/2020 written by Mr. Larison states he put in a grievance
regarding this matter eight months prior but was informed no grievance was ever filed.

On November 30™, 2022, T traveled to Inverness Jail where I interviewed J effery Larison.
During our interview AIC Larison gave his account of the incident to the best of his memory
to include an injury to the left side of his face. During the interview he expressed his difficulty
in remembering the details. In addition he told me he is schizoaffective. He told me he is
currently on medication but when he is on the street, the medication is unavailable.

For full interview refer to transcription labeled: Interview with Jeffery Larison. For
verbatim content refer to the Audio recording of Interview with Jeffery Larison.

I have reviewed AIC Larison’s incident packet and found no notation of placement on suicide
watch from Deputy Valdovinos (the housing unit officer for SA on 5/4/2019). Further I have
reviewed medical records for Jeffery Larison and found there to be notations from Qualified
Mental Health Professional Abel Gonzalez that state the following on 5/5/2019:

“Client appears psychotic, but has not self harmed, and there is no documentation
as to why he was placed on suicide watch”

AIC Larison’s medical records confirm an injury to the Left eye when seen on 5/4/2019
described as a well formed hematoma at upper cheek.

AIC Larison’s medical records document the ecchymosis of left eye is still visible with an
appearance of healing on 5/13/2019. Sub conjunctival hemorrhage of the left eye is still
present on 5/13/2019.

AIC Larison’s medical records indicate he was exhibiting signs of mental illness to include a
need to rule out unspecified schizophrenia spectrum and other psychotic disorders upon his
assessment at MCDC the first week of May of 2019. In addition it was documented he was
admittedly using methamphetamines and weed.

For full medical record documentation refer to attachment labeled: Jeffery Larison
medical records.

No further information was obtained from the above incident

Previous Investigation regarding Former Deputy Valdovinos

During this investigation I was made aware of an allegation of assault while housed at MCDC
made by Former AIC Warith Mustafa. The police report regarding this allegation can be
reviewed under the following MCSO police report number:

e MCSO 2019-57241
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The alleged suspects in the above mentioned report are Deputy Gustavo Valdovinos and
Deputy Joshua Bruns. The investigation was submitted for review by the DA’s office and
declined based on the lack of evidence.

Hair clipper Incident

During my interview with CD 3 I asked him about items being brought into the facility for the
purpose of tattooing. He responded with the following:

“Valdovinos had brought a pair of, uh, like old pair of clippers that he had at
home, and brought 'em in, uh, for me and Monster to use. And, uh, basically that
had got turnt into, uh, basically, that, that got turned into another machine. And
then he brought another pair in, and those ended up getting confiscated when
they did a, a search. When they found like the, who, uh, the Houston Astros
mousepad, the pair of clippers, uh, the tattoo machine.” Pg. 7 on transcript

When I asked CD 3 who asked Deputy Valdovinos to bring in the clippers he told me he and
Moi Moi did. He told me they used the first pair to make a tattoo gun then they told
Valdovinos it broke and asked him to bring in another pair. He told me he did and the second
pair was confiscated.

The Calendar on Unit SA

During Detective Stephen’s investigation in 2020 he was given a calendar removed from Unit
SA. In summary, the calendar was posted on Unit SA for inmate use. Several notations on the
calendar made indication when Deputy Valdovinos and Deputy Engel were going to be gone
or on vacation. He found the handwriting to be respective to each officer. I asked CD 3 what
he knew about the calendar and he replied,

“if he wasn't working, we would go to the calendar and be like, "Hey, man. We
gotta line it up on this day. Like, you know, we have to fight on this day. Or we
can just do it now and go to the hole, but you know let's just wait for this day."
And they would be like, ""All right." And then, 'cause that's when we knew V
worked. So, V was like, if you didn't fight, V was like, he looked at you like, uh,
you were like a pussy kinda, you know. So, like, he was, he was against the
drugs, but the fighting he was, like, all for it. He was like, um, so if somebody
came in, we knew V was off, but he was working on a Thursday, I think it was
Thursday, Friday, Saturdays, he worked in there. And, uh, we would wait for
him to come back, and we  would just tell him like, '""Hey, we're about to go in
there and, you know, do our thing." And he was just like, "All right. Go ahead,"
you know. And so, we w, 'cause there was no cameras in 5-A. So, we could
beat people up like right in the open, you know. We've done it before. And,
uh, yeah, he would just sit there” Pg. 9 on transcript

-Incident on SA with later identified AIC Nyshaun Edwards

During our interview with CD 3 we inquired into if he had knowledge of doors being unlocked
to cells by staff so inmates could enter and assault somebody. CD 3 replied with the following:
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“So, like, that happened like a couple times, but that was when V and Sacirovic
and them weren't working units. They worked like booking, I think, 2 days outta
the, kinda, so Sunday and Monday I think they worked like booking. And, if they
knew somebody was from a different like neighborhood, they would walk them up
to 5-A and tell the CO like, "Hey, uh, go take like a 10-minute break." 1
remember this female was like, "What?" And she was not cool. I forgot her
name. And they were like, "Just go take a 10-minute break." And she was like,
"Oh, okay." Boom. They got her outta there, walked the dude up to the cell, and
we already knew who it was. We were just waiting for the CO, the other CO to
leave. And then we all went up there. He popped the door...

and we ran in there like four deep. And then, uh, I turn around, next thing you
know he's stomping the dude out with us. I'm like, '"Bro, what the fuck?" I'm
like, "I'm outta here." AndI  left. And, you know, we beat the dude up. And
then he tends to, after that stuff happens, he tends to like put people on suicide
watch. So, like, he'll let us beat 'em up, like bad. And then he'll like, '""Hey tough
up." And they're like, "Where am I going?" And he's like we're putting you on
suicide watch.” Pg. 9 on transcript

CD 3 described the above victim as a tall skinny black male who identified as a “blood”. He
further informed us it was him, Homicide, Monster, some guy named “Cash”, and Deputy
Valdovinos in the cell. He told us the female who was told to go on break was heavy set, about
5’1, had red hair and he thought she was still on probation. He was unable to recall the name
of the guy they beat up.

For Full content refer transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to the
Audio recording of Interview with CD 3. Description of incident and probationary
employee discussed throughout multiple pages of transcript.

Interview with Nyshaun Edwards

On April 7% 2023, I interviewed AIC Nyshaun Edwards by phone. I initially called Edwards
to ask him about an incident that was reported in Unit 6B/C. During my phone call, AIC
Edwards told me the following:

While housed on what he thought was Unit 5D in 2019, his cell door was popped and three
individuals ran in and jumped him. Two of the individuals hit him while he was on the ground,
one guy was jumping on his ribs, and afterward he felt like his rib was broken. He told me he
could barely walk. He told me after the incident, the unit officer, who he described as, a short
stocky male Latino officer, asked him if he was ok. He told me he told the unit officer what
happened. He told me the unit officer walked off then came back with deputies and moved
him to what he thinks was Unit 8C.

He told me he saw medical and told them what happened. He told me medical gave him
ibuprofen. He told me after he was jumped the individuals who came into his cell ran back to
their cell and they were not disciplined. He told me he did not know the names of the
individuals who jumped him. He told me he did not recall if they were part of a specific group.
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I know based on my conversations with Detective Stephens regarding Nyshaun Edwards, he is
affiliated with the Blood set Jump Out Game. I know that this affiliation would make Nyshaun
Edwards a target for any individual associated with the Hoover gang based on an ongoing
rivalry between the two gangs.

For Full content refer transcribed interview with Nyshaun Edwards. For verbatim
content refer to the audio recording.

Investigation

Based on the above two interviews I investigated further into the incident AIC Nyshaun
reported to have occurred in 2019 on Unit 5D. With the information he provided I pulled his
housing unit history to see when he was housed on Unit 8C. I found that Edwards was only
housed on 8C one time with a date of August 29™ 2019. I found he was moved from Unit 5A
to Unit 8C earlier that day.

Housing Unit Roster

I have reviewed the housing unit roster for SA. I confirmed CD 3 was housed on SA August

29® 2019, with the following individuals who I have identified below by name and nickname
associated with them.

e Rashad Banks “Homicide” — known Hoover affiliate
e Charles Mot Moi “Monster” — known Hoover affiliate

I know AIC Jordan Million to have participated in the assault of AIC Brandon Ledesma on
September 7™ 2019. AIC Million was housed on 5A on August 29, 2019. Upon searching the
sex offender database, I noticed AIC Million has a tattoo of a money sign on his right cheek.
Additionally through open source internet searches, I discovered a Twitter account associated
with the email Jordanmillion@rocketmail.com. The twitter account appears to have a
photograph of Jordan Million along with the Moniker: cashmoney wett. I believe “Cash” to be
a nickname for Jordan Million who is a Hoover affiliate.

Refer to attachment titled: Nyshaun Edwards Housing Unit History

Staff Roster

I requested and received the staff roster for MCDC on August 29, 2019. T have reviewed the
staffing roster and confirmed Deputy Valdovinos was assigned as the unit officer for SA from
7:30 AM to 11:30 AM. The schedule indicates the Unit SA post was closed from 11:30 AM to
3:30 PM. The schedule listed Deputy Valdovinos as the 5™ floor Escort from 11:30 AM to
3:30 PM with probationary Deputy Kendall Clark. I reviewed the FTEP Documentation from
this day and found there to be mention of a mental health incident occurring on the unit and a
CIMS entry done by Deputy Clark. I have reviewed that CIMS entry. The entry does not
mention AIC Nyshaun Edwards.

Refer to attachment titled: MCDC Roster for 8/29/2019
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Jail Calls

I have reviewed the first jail call placed by AIC Edwards after August 29" 2019. During the
call he tells the individual he got his ass whooped the other day and he has two black eyes. He
tells the individual it hurts to laugh and that the assailants ran into his room. He tells the
individual hes taking ibuprofen for the pain and that he got beat up for talking shit. AIC
Edwards makes the comment, “I thought the guards were gonna try to fight me....cause he
was tripping on me”. He then goes on to talk about “weird shit” that he cant explain. The
phone call becomes muffled and he changes the subject.

For full content refer to the Transcribed Jail Call. For verbatim content refer to the
audio recording.

Incident Reports

I have requested incident reports on Unit SA for August 29" 2019. Detective Lerch informed
me there are no incident reports for that date but provided two incident reports within close
proximity to that date. An incident report dated 8/31/2019 authored by Deputy Kailey Perini
includes the following in the summary:

“On Saturday, August 31, Inmate Edwards failed to do as ordered when he
refused to go to SA.”

The narrative then states the following:

“On Saturday, August 31st, I was working as the Sth floor escort. At
approximately 1630 Inmate Edwards was being escorted from 8C to SA. Once he
stepped off the elevator on 5, he stopped and said, "I can't go in there." I asked,
"Why can't you go in there?' Inmate Edwards responded, '"People want to jump
me in there' I called classification to see if Inmate Edwards had any keep
separates in SA and they confirmed he did not. I told Inmate Edwards that if he
refused to go to SA the next option would be SC. Inmate Edwards just kept
saying, "'l can't go in there. I'm not looking to get into fights." Inmate Edwards
was escorted to SC without further incident.”

For full content refer to incident report #37592

An incident report dated 9/17/2019 authored by Deputy Russell Felmey describes an incident
in Unit SA between AIC Edwards , AIC Banks and AIC Moi Moi. The report describes an
altercation between the three.

For full content refer to incident report #37784

Reports to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for review.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #37567 FORD, AMY Report Time: 11/29/2022 16:44
Entered By: #37567 FORD, AMY Entered Time: 11/29/2022 16:44
Narrative:

Action Taken:

On November 28, 2022 | was asked to assist in an investigation by interviewing two Adults in Custody
(AIC) at Two Rivers Correctional Intuition (TRCI).

I meet with AIC Timothy J Mackley SID# OR7219358 at 12:02 pm. See the recorded interview for the
verbatim account. He provided the following case related information:
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He was moved to a Unit and where officer Valdovinos was working.

He medically approved as a lower bunk, lower tier person because of his disabilities.

They put them on the top tier.

He didn't notice that the bottom tier was out and he wasn't supposed to be out because he was
on the top tier.

First he cleaned his cell and then went out and was doing some art work.

He noticed there were three AIC's at the table.

One bald gentleman 30-35-40, 5'6"- 5'7", short.

One was tall and skinny, 511", 175 pounds.

One 5'7"- 5'8" 145 pounds.

They were sitting there and AIC Mackley assumed they had been watching TV and knew what
he did.

AIC Mackley accidently ran over a lady and drove around with her in his trunk. If he was a
murderer he would have cut her up and feed her to the fish.

The three guys were looking at him and talking.

AIC Mackley went to his cell and got his paperwork.

He showed them his papers and said he was in for murder.

They said they saw him on TV for killing that old lady and before you killed her, you raped her.
They asked him how many times he raped her before he Killed her.

He said he didn't do anything sexual to her.

AIC Mackley got nervous when they were saying this to him.

He should have said something at his hearing because there was a camera over Officer
Valdovinos.

But when he was at the hearing they (AIC's) were all told beforehand to say AIC Mackley started
the fight.

He never fought back at all even though he is highly trained.

His attorney told him to never fight since he has capital murder convictions.

He went to Officer Valdovinos and told him there could be trouble and that he sensed trouble.
AIC Mackley started to walk away when the guys started following him and got closer as he
walked up the stairs.

He went to pull his door closed when they grabbed him by the arm and pulled him out of his cell
and started beating him.

He had artwork in one hand and pushed them back with the other hand.

He put his head down and held his artwork by his chest as he let them punch him in the head.
They punched him for almost a full minute.

After that he heard a click, the sally port door opening.

One of them (AIC's) kicked him in the knee.

He used to love to jog but now he can't and that is why he is heavy set.

When the door clicked they (AIC's) walked off.

He picked up his artwork and the Sgt. came up behind him.

The Sgt. told him to turn around so the Sgt. could handcuff him.

AIC Mackley told the Sgt. he didn't do anything wrong, that he was assaulted.

They handcuffed him.
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The two guys that had been beating him up were nearby.

Figuratively they (staff) flipped a coin on who was going to go to Seg for fighting.

AIC Mackley said on the DR (disciplinary report) it was writing that he was waiting to fight.
When he got moved to Seg and one of the orderly's came out and asked him if he was justin a
fight.

The orderly told AIC Mackley that he was the one winning.

AIC Mackley said he didn't know where these lies were coming from and told the orderly no, he
was assaulted.

People started talking about him and he didn't like to be hackled, saying hey you killed the old
lady.

He told staff he was suicidal so he could go to suicide watch to get away from them.

He was moved from unit to unit.

| went back over the his statement several times and he provided the additional information:

The fight stopped when the sally port clicked and staff came in.

Staff didn't break up the fight.

Officer Valdovinos watched the whole fight.

He was sitting at the officer's desks when you walk in.

He sat and watched and never said anything.

He believes it happened because they are corrupt and they believe he purposely raped and
killed that old lady.

He saw Officer Valdovinos one time about a month later and he had a big smile on his face. AIC
Mackley told him he was corrupt.

He could remember one of the guy's name was Hammenn or something like that with two nn's
and two mm or two rr's. It is on the write up.

It was a set up because he was sent to that unit.

Someone came and talked to him about it and they asked him on a scale from one to ten how
much did it hurt and he told him 2.

The person didn't leave him a card but left his name.

AIC Mackley wrote to him and other people but never heard back.

AIC Mackley knew Officer Valdovinos knew it was happening and didn't intervene because he is
corrupt and wanted him to get beat up.

AIC Mackley looked up when he was getting hit and Officer Valdovinos was sitting back
watching at the chair.

Officer Valdovinos was kicked back watching him, like he was watching TV.

The hearings officer stated they talked to AIC Mackley's neighbors and they said AIC Mackley
started it.

He is willing to take a polygraph and he will pass it.

If Officer Valdovinos took a polygraph he will fail it.

| asked what Officer Valdovinos would fail and AIC Mackley said the following:

Did you set AIC Mackley up? Did you allow inmates to go assault him? Did you sit back and watch him
get assaulted? Did you tell [AIC's] lies to tell the hearing officer?
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AIC Mackley knew right away there was a problem on the unit.

He came from somewhere else inside the facility and they should have it documented.
He showed Valdovinos the paperwork showing he shouldn't be on the top tier.

Officer Valdovinos told him he would deal with that later because right now he was busy.
Officer Valdovinos said right now I'm busy | will deal with it later.

AIC Mackley was out on his cell when he was supposed to be celled in but didn't realize it.
He had just gotten there, maybe from Seg so he cleaned his cell.

After he was cuffed up he went to medical and then to Seg.

His leg started hurting a few days later.

His attorneys have all his paper work.

Patrick Sweeney and Diane J Gentry (503)629-2121

He will give them permission to get any of his paperwork.

They do not accept his calls anymore.

When he went through Coffee Creek he was only allowed to keep his legal paperwork.
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* Gentry had him send the rest of his papers to her.

| spoke with AIC Austen Kenneth Herrmann at approximately 12:44 pm. | explained to him | was there
to speak with him about a fight that happened at Multnomah County Corrections and that the statute of
limitations is up so he could not be charged with anything. He told me he had been in many fights while
he was there. | told him the date and who he was in a fight with but that did not help him remember
anything. See the recorded interview for a verbatim account. AIC Herrmann provided the following
information after | told him | was there to see if he would talk to me about staff at the facility and if they
could have helped facilitate the fight.

+ | don't know what you are talking about.

+ He wasn't worried about other people's charges he was worried about his own.
* He had his own reasons for getting into fights.

* He doesn't really remember it.

| said the other guy was housed in Dorm 5A.

* He said he was on that unit for a year, back and forth between the unit and Seg.

* He is his own man and makes his own decisions about who he was fighting.

+ He doesn’t remember any of the staff there.

+ He remembers faces, it was a year and a half of stress and fighting that he tried to put behind
him.

+ He was going through a lot at that time.

| told him | was there trying to figure out if fights were happening and if staff was allowing it by not
intervening. He said he doesn’t know because he went to the hole many times. | asked him who his
friends were when he was there, who he hung out with and he said himself. He said just because you
sit at a table with someone doesn’t mean they are friends, they could be playing cards, dominos to
pass the time.

AIC Herrmann asked if he could go because he wanted to get back to work and just do his time. |
spoke with him about his work and found out he was really irritated he was held back from going to
work. | found out his schedule of working around noon to 6 or 7 and that he get ups in the morning to
work out. He agreed | could come back and talk with him if | had a photograph of the officer | was
asking about but that he didn't think he would remember anything. | told him if | came back | would
make sure to not come during his working hours.

| spoke with TRCI housing manager who stated AIC Herrmann doesn't like to talk with staff, he
wouldn't provide information to staff, he is a member of the bloods and is in incentive housing.

This ended my portion of the investigation.
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: Joseph Badley Assault

Case Number:
OSP 22-255577

Associated Case Numbers:
OSP 22-239019
OSP 22-255576

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report

Supplemental Reports

Audio Recording

Transcribed Interview

ezWriter Report 39082

ezWriter Report 39095

Joseph Badley Housing History

Transcribed Jail Call Qhianthony Stewartgraf
Diary Entry Valdovinos 6-21-19

MCDC Employee Roster 6/20/19 to 6/21/19
Multnomah County Medical and Mental Health Records

Victim:
Joseph Badley

Mentioned:

Lieutenant William Hong- Multnomah County Sheriff’s Office
Captain Jeffery Wheeler- Multnomah County Sheriff’s Office
Lieutenant Harry Smith- Multnomah County Sheriff’s Office
Sergeant Nicholas O’donnell- Multnomah County Sheriff’s Office
Xavier Bolden- Joseph Badley’s deceased brother

Involved:

Deputy Gustavo Valvodinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sherift’s Office

Summary:
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On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies
to include Joseph Badley.

Action Taken:

During my review of investigative documents provided from Detective Lerch I observed a
report made by Former Adult In Custody (FAIC) Joseph Badley. I read the following from the
narrative written by Sergeant Nicholas O’donnell:

On 02/19/20 I was working as 761 Housing Sergeant at MCDC. At approximately
1420 hours I received a Service Request Form from Deputy Richey in 6D. This
form was written by Inmate Joseph Badley #694307 who was housed in 6D32. The
form briefly explained how he was beat up by Deputy Valdovinos and Sacirovic.
Due to the lack of details I went to 6D to speak with Badley in person. Badley
explained to me that approximately two weeks before he was sent to prison in July
0f 2019 he called Deputy Valdovinos a “dick head” while he was on walk in SA.
Badley was apparently celled in for this for the remainder of his walk time
because of this. Badley explained that approximately S hours later once the whole
unit was celled in for the night, Deputy Valdovinos and Sacirovic (who he
described as always wearing a hat and has a dark beard and medium build)
entered his cell and began attacking him. He explained that he was pinned down
as his was repeatedly hit in the ribs. Both deputies then left and secured his door.
Inmate Badley then went on to say that Deputy Valdovinos returned a few days
later and gave Badley a hug saying, “Sorry, if I would have known you were a
Hover that would have never happened”. Badley lastly informed me that he
believes Deputy Valdovinos is working with the Hover gang and is bringing
restricted items into the housing units. Inmate Badley was unable to give a specific
date for when the incident occurred. Looking back on Inmate Badley’s location
moves he was not even house in SA during this time line. Badley was last housed
in 5D and 8C prior to being sent to prison. Badley informed me that he was told
by other inmate that he should come forward with this information. Badley was
released from custody later that evening.

The above excerpt was documented in an incident report and forwarded to Lieutenant William
Hong. Lt. Hong forwarded the report to Facility Commander Captain Wheeler for review.
Captain Wheeler then forwarded the report to Lieutenant Harry Smith with the following
excerpt:

02/24/2020 1111 hrs - Reports reviewed. Due to other current pending IAU
complaints and investigations, I will be forwarding this report packet to IAU for
PIA.

For full content refer to attached document labeled: ezWriter 39082
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The following correspondence was documented in an ezWriter report composed by Deputy
Gustavo Valdovinos regarding the allegation:

On Friday 02212020 at approximately 0800 hours, upon opening my email. I read
an email regarding an allegation by an Inmate Badley due to a Staff assaulting
him. My last encounters with Badley was last year when he came into custody
down in the booking area. I was informed ny the Booking Officer that Badley had
been messing with his anus and felt like he had shoved something in there. I
completed my pat down searches with Badley, I took him into a Separation Cell
and made him strip search. When Badley was bending at the waist and coughing,
he appeared to be puckering his anus as he was attempting to hide something.
Badley was irate due to the fact I was calling him out on that. I called Deputy
Croteau for a second opinion which he also believed that Badley was hiding
something, Badley being all intoxicated began asking for the Sergeant. The Other
encounter was in housing when I placed Badley on suicide watch after I observed
him hitting himself, he had missed his breakfast earlier and threw a temper
tandrem by hitting himself in order for him to get breakfast on his time. Badley
wasn't thrilled when I placed him on suicide watch for self harming. Badley has
had disciplinary write ups in the past for lying as he is no stranger to disciplinary
actions and has no care for the rules of inmate conduct for this county.

On November 1%, 2022, as part of a large scale public official investigation into the conduct of
Deputies at Multnomah County Jail, I interviewed an individual who will hereafter be referred
to as Cooperating Defendant Number 3 (CD 3).

During the interview I showed CD 3 a booking photo of Joseph Badley and asked him if he
recognized him. CD 3 told me the photo was of XO’s brother Joey. Detective Stephens
informed me XO was Xavier Bolden’s nickname. CD3 told me guards beat him up in his cell
that was in the front area of the desk. He told me he thought it was Valdovinos who was
beating him up and kicking him for talking crazy and coming down off meth. He explained
that when Joey came down off meth and was detoxing, he would get sentimental and cry. He
told me he didn’t remember any more details but he remembered he got beat up by guards,
yelling and the door getting shut after.

For full content refer to attached document labeled: ezWriter 39095

On December 12" 2022, T interviewed Joseph Badley at the Parole and Probation building

located at 421 SW 5™ Ave in Portland, Oregon at approximately 3:21 PM. He met with me
voluntarily and I informed him our conversation would be recorded.

The following is a summary of the interview. This interview was transcribed and the
transcription should be referred to for full content. An audio recording of the interview
has been submitted into evidence and should be referred to for a verbatim account of the
interview in its entirety.

Joseph Badley told me while he was housed at MCDC in what he thought was May of 2019,
the Hoover gang was running the facility. Badley told me “V”, already identified as Deputy
Valdovinos, and Bruns, were bringing in all kinds of stuff for the Hoover gang because he and
other guards were friends with the Hoovers.
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Badley told me while housed on 5A, he had an issue with Valdovinos. Badley told me one
night he was going to turn in his dinner tray and his neighbor had some cornbread he wanted.
Badley told me he tried to get it from him but Valdovinos told him to cell in. He told me he
ended up getting the cornbread but was yelling at Valdovinos. Badley told me Valdovinos then
let the entire unit out for walk except him. Badley told me “Hoover members” came to his cell
and told him not to yell at Valdovinos because he works for them.

Badley told me medline was called and Valdovinos didn’t let him out for his meds. Badley
told me he remembered Valdovinos got his hair cut by an inmate that night. He told me shortly
after, the lights were out and he heard his door crack. He told me Sacirovic and Valdovinos
came into his cell. Badley told me Valdovinos kicked him in the face and, “Vic”, started
punching him in the ribs hard. Badley told me Sacirovic told him not to be talking shit to his
dog, referring to Valdovinos. Badley told me Sacirovic told him to tell him he understood even
though he couldn’t speak. Badley told me he thought his ribs were punctured after that and
they hurt for months.

Badley told me the next moring,Valdovinos came back to work and didn’t let him out for
breakfast. Badley told me this is when he pushed the button in his cell and claimed to be
suicidal to get off the unit. Badley told me Valdovinos escorted him off the unit. He told me
Valdovinos took him upstairs where other guards were and pushed him on the ground while
holding him hard and tight. He told me he was yelling out loud that he got beat up and calling
Valdovinos crooked. Badley told me a deputy named Arellano, told him he would take care of
him. Badley told me Deputy Arellano watched him undress and observed his injuries. He told
me he told Deputy Arellano about being beat up by the guard and Deputy Arellano looked
nervous and worried.

Badley told me a couple weeks later he went to a different unit across the hall on the fifth floor
and was talking about Valdovinos and Sacirovic. He told me “Big Fly” who he identified as
Ronald Rhodes, came into his cell with Sacirovic and Valdovinos and told him not to be
telling on them. Badley told me both “Stoney Fly”, who I know to be Javier Hernandez, and
“Big Fly” were Hoover members running the units at that time.

Badley told me while he was housed on 5D, Sacirovic came into his cell, gave him a hug and
apologized. Badley told me Sacirovic said he was sorry because he found out his, Badley’s
brother, was a Hoover.

Badley told me Deputy Bruns was the deputy on 5D at the time. He told me Deputy Bruns was
allowing inmates to go into cells, beat up other inmates, and do tattoos.

Badley told me he had seen Sacirovic slap other inmates and heard him beat mentally ill
inmates for yelling. Badley told me he heard Sacirovic assault a mentally ill inmate while he
was housed on 5C. He told me it was while he was housed on the bottom tier and the other
inmate was housed on the top tier.

Badley told me after being assaulted on SA he was transferred to the eighth floor for suicide
watch. He told me he saw medical and spoke to a mental health lady who said she was going
to report it. Badley told me the mental health lady told him a lot of people had been reporting
that, “those two been beatin people up”. Badley told me the nurse looked at him and saw the
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bruises. Badley thought maybe some photos had been taken downstairs but he was not sure.
Badley told me the bruising he incurred was bluish purplish. I asked Badley on a scale of 1-10
with 10 being a broken jaw and one being a hang nail what he rated his pain level when he was
being assaulted. He told me his pain level was a six while being assaulted and a seven the day
after. Badley told me he did not think he healed completely until the end of the summer.

Badley told me he remembered one more thing about Sacirovic coming to his cell to
apologize. He told me the following:

“When I was, when they came to my cell to apologize and then talk to me, he said
yeah, that's not street you tellin' guards, that's not street. You see this badge?
It's just a badge. It don't mean nothin' to me, that's what Vic said. He said he
didn't honor his badge and that that's not street for me to be tellin' people 'cause
he's from the street. I guess he said he, this badge don't mean nothin' to him. It's
just a badge. You see this? Don' let this fool you. This just, I just wear this just
to wear this. He said he, he just, like he didn't respect police officers either.
That's what he said to me.”

Badley told me when Sacirovic came to his cell to give him the hug he told Badley Valdovinos
came down to where he was and told him they needed to come up and take care of him.
Badley told me Sacirovic told Badley he didn’t want to. Badley told me Sacirovic told him he
didn’t know who his, Badleys’s brother, was at the time and that he was connected that way.
Badley reiterated that Sacirovic told Badley it wasn’t street to be telling on him. Badley told
me he told Sacirovic he had told the nurse and the mental health lady about it.

Badley told me the nurse he told about being assaulted used to do medications in SA. He
described her as African American, short with shoulder length hair and somewhere between 27
and 30 years old.

Badley told me he was nervous about going back to the jail. He told me he was mostly scared
of Sacirovic. Badley told me it seemed like Sacirovic was more of an inmate than a guard. He
told me Sacirovic didn’t pick on the gang members, he would only pick on weaker people.

Badley told me Deputy Bruns involvement included bringing stuff into the facility and
popping doors for Hoover members to assault other gang members in their cell while he was
assigned as the 5D officer.

Records

T have reviewed housing unit records for Joseph Badley. In June of 2019, Badley was housed
on 5A from June 19® to June 21st. Badley reported being assaulted while housed on SA on the

evening of June 20t by Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic, in his cell, after being
refused access to medline.

I have reviewed a floor plan for SA housing unit. Badley’s cell at the time of the assault,
5A10, is located directly in front of the officer’s desk on the unit.

On June 20" 2019, Deputy Valdovinos was assigned as the E shift (15:30 to 23:30) SA
housing unit deputy. Deputy Sacirovic was assigned as the E shift Reception Utility Deputy.
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Badley told me that on June 21%, 2019, Deputy Valdovinos didn’t allow him to eat breakfast.
Badley told me he pushed the button in his cell to report being suicidal to be moved off the
unit.

A diary entry in Badleys file completed by Deputy Valdovinos on 6/21/19 at 14:54 states the
following:

(5A) listed inmate refused breakfast this morning.

A secondary diary entry in Badley’s file is completed by Deputy Valdovinos on 6/21/19 at
1510, 16 minutes later, which states the following:

(5A) Badley self-reported being suicidal this morning by appearing to strike himself on his
body. That display made it appear that he is very suicidal, I removed Badley after breakfast
and took him to 8C on SWUD. Badley kept mumbling non sense all the way up into 8C.

Badley told me after being transferred to the eighth floor he reported his assault to Deputy
Arellano who observed his injuries while performing a skin search. Badley was assigned to
cell 8C07 at 8:13 AM.

On June 21, 2019, Deputy Arellano was assigned as suicide watch deputy from the evening
prior to 7:30 AM on an overtime shift. Deputy Arellano then worked an additional overtime

shift assigned to 7% floor escort scheduled from 7:30 AM to 3:30 PM.

Badley told me while housed on 5D he was approached by Ronald Rhodes who resided on the
unit at the time and the two deputies in his cell. A review of Ronald Rhodes housing history
confirms he was housed on 5D from 5/8/19 to 8/17/19.

Badley told me Deputy Bruns was the 5D unit officer during his time in 5D. A review of
scheduling confirms Deputy Bruns was assigned as 5D housing unit deputy in June and July of
2019.

Medical Records

I reviewed medical and mental health records for Joseph Badley. The following is a summary
of the collected reports as they relate to the reported assault. For full content review attached
medical records labeled: Badley, Joseph-Medical Records

On June 21*, 2019, at approximately 6:39 PM, Provider Trinity Hampton documented her
contact with Joseph Badley. In her documentation she noted Badley told her he did not have
suicidal thoughts but wanted to be placed on a mental health unit. He reported to her he
witnessed fights regularly that the deputies allowed to happen. He showed her bruising on his
upper right collarbone area from where the deputies assaulted him. He told her he was afraid
to return to the units with those deputies because of how he was treated. He reported having
seen one of the deputies on the unit receive a haircut from an inmate. He reported that he
thought he had a collapsed lung despite medical telling him he didn’t.
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On June 24™ 2019, Badley put in a written request to see medical. In the request he wrote the
following for his concern:

“my lungs are punctured or collapsed like a percent it hurts breathing”

Badley reported the feeling in his lungs had started 2-4 days ago and was getting worse.

On June 25" 2019, Badley was seen by Medical Provider Coisha Graham, in response to his
request for medical assistance. A treatment plan established by Coisha Graham suggested
Badley avoid doing pull ups/ working out until pain resolved completely, avoid pressing into
the area if it caused pain and notify medical as needed. Pulse and oxygen levels were checked.
No further diagnostic tests were performed.

On July 8™, 2019, Badley was seen by Mental Health Provider Trinity Hampton a second time.
Hampton documented that Badley spoke about being thankful he was not housed on SA where
he was allegedly assaulted by deputies. He spoke about continuing to see the deputies who
assaulted him and the closing of cell doors causing him to feel like he was on high alert. He
reported it took time for him to calm back down. Hampton documented the following
statement made by Badley,

“They came to my cell and let me know that they know when people talk about them
to staff and they don’t like that. I was scared as shit. But, then they hugged me and said
that everything was cool. I don’t know though. I just see so many people getting their
asses beat in here and it makes me really scared for my safety.”

Jail Calls

Badley reports on the evening he was assaulted, Deputy Valdovinos allowed an inmate to give
him a haircut. I have reviewed jail calls from the evening of 6/20/2019. At approximately 8:55
PM, Adult in Custody (AIC) Stewartgraf places a phone call from unit SA to an unknown
caller. During that phone call AIC Stewartgraf talks in length about another AIC cutting his
face during a trim and the use of clippers on the unit by AIC’s earlier that day.

At approximately 8:46 PM a phone call is placed by AIC Hernandez. During the phone call
Hernandez describes at length a fight between himself and another AIC on the unit. During the
call Hernandez refers to Deputy Valdovinos as, “V” and tells the caller he told “V” to pop his
door so he can put shoes on before the fight. No fights are reported to have occurred on 5A at
this time. Both jail calls have been transcribed for review.

Interview with Deputy Ivan Arellano

On March 22™, 2023, 1 called a phone number I know to be associated with Deputy Ivan
Arellano and left a message regarding my intent to speak with him. I did not receive a return
phone call.

On April 11™ 2023, I travelled to the residence of Deputy Arellano and conducted an
interview. During our interview I asked Arellano if he received my voicemail and he told me
he did. I asked Deputy Arellano an assortment of questions to include if he recalled observing
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injuries on Joseph Badley in June of 2019. Arellano told me he knew who Badley was but did
not remember the conversation he had with him or observing his injuries.

Report to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for review.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 08:58
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 08:58
Narrative:

Subject: Interview with Jontae Jones

Case Numbers:

OSP 22239019 General
OSP 22255577 Sacirovic
OSP 22255576 Valdovinos

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:
General Reports
Audio Recording

Action Taken:

On December 19", 2022, at approximately 1:45 PM, I met with Jontae Jones at the

Multnomah County Probation Office located on 122" Ave in Portland, Oregon. Mr. Jones
appeared to be nervous and uncomfortable sitting down. I assured Mr. Jones he was not a
suspect for any crime. I told him I came to speak with him regarding an assault on his person
that was reported to me during an investigation I was conducting into the conduct of those
employed at the Multnomah County Detention Center. Mr. Jones appeared to be uneasy in his
seat and fidgety. I know from my training and experience contact with law enforcement while
on probation can be unnerving for some individuals.

I reassured Mr. Jones our contact would be brief. I asked Mr. Jones if he recalled an incident
that involved him in September of 2019. Mr. Jones began lightly punching the air and while
doing so said, “when I got beat up?” Mr. Jones told me he planned to sue but that he didn’t
want to talk about it. I told Mr. Jones I was investigating the conduct of some employees from
MCDC.

Mr. Jones seemed reluctant to answer questions and when he did respond, his responses were
short. I told Mr. Jones I needed to record our interview and turned on my recorder. I told Mr.
Jones I had reviewed a memo regarding an attorney of his requesting photos be taken of his
injuries prior to his transfer to Coffee Creek Correctional Facility. I asked him if this was
accurate and he told me the attorney was a good friend who he called and told he got, “beat the
fuck....” He trailed off and resumed by telling me the attorney he called said she would send
someone. Mr. Jones told me the attorney got a private investigator to take photographs of him
at MCDC. Mr. Jones became reluctant and told me he didn’t want to say the wrong thing. Mr.
Jones told me he understood he was not under investigation but did not like being in any type
of a room with police without an attorney.
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I told Mr. Jones I wanted to know what happened to him while he was housed at MCDC. Mr.
Jones told me he understood what I wanted to know but that he was going to file a suit against
the Multnomah County Sheriff’s department for not saving and protecting him. Mr. Jones said,
“who was I going to cry out for help to...nobody, the same people who... like what the fuck.”
I asked Mr. Jones if anyone told him not to talk with me. Mr. Jones paused then said no. He
told me, “this aint cool”.

I asked Mr. Jones if he remembered being put on suicide watch and he responded, “ya”. |
asked him if he remembered where he was put on suicide watch and he told me MCDC. I
asked Mr. Jones again if he remembered where he was initially put on suicide watch and told
him my information led me to believe it was somewhere else. Mr Jones told me he was
initially put on suicide watch at Inverness. He did not recall who put him on suicide watch.
Mr. Jones began talking about the guy in booking referring to him as “visavichias”. He then
told me then he didn’t know what happened. I asked Mr. Jones why he would have been a
target and he responded by saying, “I know why”. I asked him if he had said something and he
responded by telling me he knew where this was going.

Mr. Jones told me he understood this was a, “big thing”. He told me it wasn’t just about people
getting beat up by MCDC. Mr. Jones told me I was good at what I did and was dodging him
wanting a lawyer and not wanting to talk about what happened. I attempted to reassure Mr.
Jones again that he was not the subject of any investigation and that he was the victim in this
case.

Mr. Jones went on to tell me there was a bunch of stuff going on with, “that guy”. I asked him
if he was referring to Sacirovic and he told me he didn’t know if that was his name. Mr. Jones
told me he wanted to talk to his lawyer. I asked Mr. Jones who is lawyer was and he told me
he would contact him. I told Mr. Jones he could either be honest with me about what happened
or he could not be honest but he was still a victim in my investigation and having an attorney
present to talk with me wasn’t an obligation for me to fulfill. Mr. Jones asked for my business
card so he could contact me after he left. I told Mr. Jones I didn’t think he would contact me
after he left. Mr. Jones told me he would and that MCDC was going to pay for what they did
to him.

Mr. Jones asked me why it took four years for anything to happen. I told Mr. Jones I had only
had the case for a couple months. Mr. Jones told me he was a drug addict so it didn’t even
matter. Mr. Jones told me that he understood he was a victim for this incident but he had other
stuff going on and needed to talk to his lawyer. I reassured Mr. Jones I didn’t care about any of
the other stuff going on. I told him I only had interest in what happened to him when he got to
MCDC in September of 2019. Mr. Jones replied with, “I was on suicide watch and I got the
fuck beat out of me for asking for a blanket”. He told me that was all he had to say. I asked
Mr. Jones if there was anything else going on or if he was coming down off drugs. Mr. Jones
told me he was not coming down because he had already came down and was on Suboxone.
Mr. Jones told me he was a junky.

Mr. Jones then told me he had an appointment and needed to go. He told me he would call his
lawyer and then call me to set up a meeting at a Starbucks near his house or at his house. He
told me I could bring my recorder and talk to him again. I asked Mr. Jones who assaulted him
and he said he didn’t know. I asked Mr. Jones if an inmate assaulted him and he said, “no”. I
asked Mr. Jones if a guard assaulted him and he said, “ya”. I asked Mr. Jones if it was one or
more than one and he told me one. Mr. Jones became extremely fidgety at this point and told
me I shouldn’t even be talking to him because he was loaded. He told me what he told me
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would not be admissible because of how high he was. I provided Mr. Jones with my business
card with my work cell printed on the back. He told me he would contact me at a later date.

No further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: Assault of Former Adult in Custody Brandon Ledesma

Case Number:
OSP 22-255576

Associated Case Number:
OSP 22-239019

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report

Supplemental Reports

Audio Recordings

Transcribed Interviews/ Jail Calls

Brandon Ledesma Housing History

Transcribed Jail Call Jordan Million

MCDC Employee Roster 9/7/19

Deputy Valdovinos Work Schedule 9/7/19

Multnomah County Medical and Mental Health Records

Victim:

Brandon Ledesma- Former Adult in Custody

Suspects:

Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Jordan Million- Former Adult in Custody

Mentioned:

04/20/2023 10:29
04/20/2023 10:29

Former Sergeant Thomas Jacobs- Multnomah County Sheriff’s Office- retired

Detective Patrick Leahy- Multnomah County Sherift’s Office
Detective Chris Stephens- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Joshua Bruns - Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Michael Williams - Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Kristopher Mickelsen- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Donna Sevigny- Multnomah County Sheriff’s Office

Summary:
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On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies. I

agreed to assist with the investigation. On September 21%, 2022, Sheriff Reeves of the
Multnomah County Sheriff’s Office made an official request to the Oregon State Police to lead
the investigation.

Action Taken:

During my review of the investigative documents provided by Detective Lerch I discovered a
report written by Detective Patrick Leahy regarding an assault reported by Former Adult In
Custody Brandon Ledesma.

On September 9%, 2019, Detective Leahy received the following email from Former Sergeant
Thomas Jacobs:

Pat, I am working MCLJ today and Nurse Kate asked me to look into a situation.
Inmate Ledesma, Brandon 704053 reported a sore finger and when she looked, it
appeared to be broken. Ledesma also had significant lacerations on his face and
ears. When Kate asked him what happened he stated that he was taken to 54 last
night from booking and deputies opened his door so that the inmates could enter and
beat him up. I looked into it and there is no mention in CIMS regarding any fights or
assaults and his booking photo shows that he came in uninjured. Nurse Kate looked
in EPIC and there was no mention from nursing staff that he had any injuries when
he was booked. I see in SWIS that he was moved to 5A at 2257 on 090719 and was
then moved to MCLJ at 0059 on 090819. His total time in 54 was3 hours and was at
a time when the unit would likely have been locked down.

ILinterviewed Ledesma and he was clearly injured since his booking photo. When
asked what happened he stated that he was taken to 54 by Deputy Valdovinos and
another deputy.When they arrived they took him to his cell. The dputy then opened
his door and two inmates came in and beat him up. I told him that at that time the
unit should have been locked down. Ledesma said that there were still inmates out
and when he arrived with Valdovinos and the other deputy, the module deputy then
left the unit, leaving Valdovinos and the other deputy.

I asked if he had any idea why the deputies would do that and he stated that while in
holding he had his feet on the bench in front of him. Deputy Valdovinos came up
and slapped his legs down off the seat. Ledesmda then said to Valdovinos something
to the effect, hey you don’t have to be like that, I am kicking dope and just trying to
be comfortable.

I looked at Telestaff and Valdovinos worked as the holding deputy on swing shift the

7" and works 54 on a regular basis. Please let me know if I can be of any further
service.
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Detective Leahy documented in his report that Ledesma was released from custody without
requesting law enforcement to respond and take a police report. Further he stated he reviewed
video from booking and holding while Ledesma was waiting to be housed. He reported that
the surveillance showed Deputy Valdovinos removing Ledesma’s feet from a chair in front of
him then appeared to be speaking with him for a few seconds. He documents nothing else

transpired and there is no video footage available to corroborate Ledesma’s statements from
SA.

Detective Leahy documented speaking with Deputy Valdovinos in the weight room at MCDC
on September 12® 2019. He documented in his report Deputy Valdovinos did not remember
the incident. Detective Leahy documented Deputy Valdovinos advised him that at 22:57 all of
the inmates would have been secured in their cells for the evening and he has never opened
any cell door to allow other inmates to assault someone inside.

Detective Leahy documented his attempts to contact Ledesma utilizing the phone numbers
provided to him in the SWIS database.

At the conclusion of Detective Leahy’s report the following is stated:

“Because there are other complaints against this deputy this report will be forwarded
to IA for consideration for an investigation.”

I have reviewed housing history for Brandon Ledesma and discovered on September 10"
2019, he was transferred from Multnomah County custody to the Clackamas County Jail
(CC)). I contacted CCJ by phone and was informed Ledesma was housed there, in custody,

until October 24" 2019.

On September 6th, 2022, I interviewed Brandon Ledesma at the Portland Patrol Office.
Ledesma gave a full account of his previously reported incident. In substance he told me the
following:

e He was booked into MCDC on September 7™, 2019 while he was kicking Heroin

e He put his feet on a chair in holding and the deputy, later identified as Deputy
Valdovinos, grabbed his legs and shoved them off the chair

e He immediately got up and exchanged words with the deputy

e Another deputy approached as back up and he sat down

e He thinks he called the officer a, “punk”

e The two deputies who approached him to include Deputy Valdovinos, dressed him
down alone and escorted him to SA

e Once on 5A the two deputies told the housing deputy to take a break

e Inmates were out on the floor when he arrived on the housing unit

e One of the deputies opened his cell door with a key and allowed two inmates wearing
gloves from the officer’s desk to assault him

e He described the inmates as possibly Hispanic but he was unable to identify them
because he was struck from behind
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e He sustained a broken finger that required follow up and casting, sore ribs and a
headache from being struck on the head.

During the interview he signed consent forms for me to obtain his medical records.

I have reviewed his medical records from Clackamas County and confirmed the injury to his R
index finger. Medical records indicate the R index finger was observed to be swollen and
required X-ray for diagnosis. X-Ray results stated the following conclusion:

Acute, comminuted fracture of the 2"

swelling

proximal phalanx with associated soft tissue

Medical records confirm Ledesma required treatment to include casting and follow up visits as
a result of his injury through the Regenerative Orthopedic Center.

I have reviewed staffing schedules for the evening of September 7%, 2019.

Staffing schedules confirm Deputy Valdovinos was assigned Holding deputy on E shift
(3:30PM to 11:30PM)

Staffing schedules list the following deputies as utility deputies on E shift:

Deputy Joshua Bruns - Reception Utility Deputy
Deputy Michael Williams - Utility Deputy 1.
Deputy Kristopher Mickelsen- Utility Deputy 2
Deputy Ashley Russell — Utility Deputy 3
Deputy Mirzet Sacirovic — Utility Deputy 4

Interview of Deputy Donna Sevigny

On October 17", 2022, I interviewed Deputy Donna Sevigny at Inverness Jail. Deputy
Sevigny was assigned as the Unit SA module worker on September 7™ 2019 on swing shift.
Deputy Sevigny told me she did not specifically remember the evening of September 7%
2019. She told me it was not uncommon for her to leave a post when relieved on swing shift
toward the end of the night.

For full content refer to transcribed interview with Deputy Sevigny. For verbatim
content refer to audio recording

Interview of Former Sergeant Thomas Jacobs

On January 5™ 2023, I interviewed Former Sergeant (FS) Thomas Jacobs regarding his 2019
email disclosing his observations of Brandon Ledesma’s injuries. FS Jacobs confirmed he
composed an email to report black and blue marks on an AIC’s face upon processing him at
Inverness jail on his arrival from MCDC. FS Jacobs told me it was likely he pulled a booking
photo and observed the facial injuries were not present in the booking photo. FS Jacobs
confirmed the information initially provided in his email. FS Jacobs further informed me he
recalled checking the roster and identifying Deputy Valdovinos as the Holding deputy. He told
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me he did review the video and observed the altercation in booking between Deputy
Valdovinos and the AIC.

I have reviewed Multnomah County medical records for Ledesma from September 7%, 2019 to

September 10™, 2019. Medical records confirm injuries were documented as swollen R first
finger with significant bruising, moderate edema, closed scratches to the forehead and swelling
of the left ear.

Interview of Former Deputy Evan Brosseau

On February 6™, 2023, Sergeant Fromme and I interviewed Former Deputy Evan Brosseau at
his new place of employment at the Oregon City Police Department. He is currently an Officer
for OCPD. During the interview I asked clarifying questions about roster titling, shifts and
trades at MCDC.

I informed Brosseau he was on shift the evening of September 7% into the morning of

September 8™ 2019 listed as a Transfer deputy on the roster. After reviewing the roster he
confirmed it appeared he was. Brosseau confirmed the role of a transfer deputy is to transfer
adults in custody from one jail to the other.

I asked Brosseau if he recalled transferring an individual with injuries on the early morning of

September Sth, 2019, from MCDC to Inverness jail. He told me he did not recall. Further,
Brosseau told me although it was common to transfer adults in custody from MCDC at 1 AM,
it was less common to house an adult in custody from booking onto a unit then transfer that
individual to Inverness shortly thereafter.

For full content of interview refer to attachment labeled: Transcribed interview of
Deputy Evan Brosseau. For verbatim content refer to audio recording.

Jail Calls

During a review of jail calls I discovered two calls placed by Jordan Million. I know based on
my conversation with MCSO Detective Stephens that Jordan Million is known to be affiliated
with the hoover gang. AIC Million placed a call the evening of September 7%, 2019, at
approximately 10:12 PM The caller asks AIC Million why he’s out so late. AIC Million
responds with, “ya know working my magic on this mother fucker, sweepin a door or two,
wiping a window I might even be able to call back baby, ya we popping tonight baby”.

The next phone call placed by AIC Million occurs on September 8™ 2019, at approximately

10:05 AM. AIC Million proceeds to make the following statements to the caller:

“as soon as I got off the phone with you”
“we packed someone the fuck out, nigga”
“just some Mexican bro the guards brought in”

“we take care of shit for them, they gonna take care of shit for us in here. You feel
me?”
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On February 8™ 2023, 1 attempted to interview Jordan Million at his last recorded address on

his sex offender registry. I attempted contact at the following address: || GTcNGEGEG
Portland, Oregon atj I received no answer at the door. T phoned the following listed

numbers on his sex offender registry : || | GGG -2 c been unable to
reach Jordan Million in person or by phone.

No Further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 10:30
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 10:30
Narrative:

Subject: Interview of Brandon Ledesma

Case Numbers:
OSP 22-239019

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report

Supplemental Reports

Audio Recording

Detective Leahy Assault Report

Mentioned:
Deputy Gustavo Valdovinos

Action Taken:

On September 6™ 2022 at approximately 12:13 PM I interviewed Brandon Ledesma at the
Oregon State Police Portland Command Area Office located at 8085 SE Deer Creek Lane in
Portland, Oregon.

The following is a summary of the interview. This interview was transcribed and the
transcription should be referred to for full content. An audio recording of the interview has
been submitted into evidence and should be referred to for a verbatim account of the interview
in its entirety.

Brandon Ledesma told me while housed at Multnomah County Detention center he was
assaulted and sustained a broken finger. I confirmed with Mr. Ledesma he was referring to his

detainment on September 7™, 2019 into the morning of September 8™, 2019.

Mr. Ledesma told me after he was arrested he was in booking kicking heroin. He told me he
put his feet up on one of the chairs beside him trying to go to sleep several times. He told me
one of the times he had his feet up, a guard grabbed his legs by the knees and shoved his legs
out of the chair. He told me he immediately jumped up and told the guard that he didn’t have
to do that. He told me another officer approached as the initial officer’s back up. He told me he
sat back down but he thinks he called the officer a “punk”, or something similar. He told me
he laid back down and waited to be housed. He told me when it did come time for him to be
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housed he was the only one taken to be dressed down. He told me the officers that escorted
him were the same two officers he had an issue with. He told me the two officers escorted him
to be dressed down took him to his unit. The two escort officers had a short conversation with
the housing unit officer then escorted him to his cell. He told me this was odd to him because
usually he would be escorted to the unit, the escort officers would leave, and the housing unit
officer would tell him what cell he was in.

He told me he noticed there were still inmates out on the floor. He told me two of the inmates
came and put on rubber gloves from behind the officers counter. He told me he thought they
were coming to put gloves on to clean out the cell he was going in. He told me he assumed
they were dorm orderlies. He told me he later found out from staff it was not usual to have
inmates out on the floor at the time of his transfer from booking to SA.

He told me one of the cops walked him up to his cell and unlocked his cell door with a key. He
told me he stepped inside and the two inmates came in right behind him and started fighting.
He told me the “cop” stood there holding the door open while they fought him. He told me he
fought back, the two inmates ran out of the cell and the cop shut the cell door. Mr. Ledesma
told me he noticed his finger was broken after they left his cell.

Mr. Ledesma described the two inmates as possibly Hispanic but emphasized due to being
struck from the back and it all happening so fast, it was hard for him to give a good description
of them. He told me after being struck from behind, kicked and hit, it stopped all the sudden.
He told me he stood up as quick as possible and the door slammed shut. He told me he knew
his finger was broken because it was crooked.

Mr. Ledesma told me he remembered the officer who he had an issue with in booking was one
of the officers who escorted him to the unit. He told me his name sounded like a Spanish name
and was similar to, “Villanovos”. He told me he was the same officer that removed his feet
from the seat in booking. He described him as, “maybe 5’ 10, kinda stocky, and 30
something”.

The above described officer was identified as Officer Gustavo Valdovinos through the
means of reviewing video of the booking room where Ledesma reported his feet being
removed from the chair. Officer Valdovinos was identified by Detective Leahy during the
initial investigation of this assault. Refer to Detective Leahy Report and post assignments
for 9/7/2019.

Mr. Ledesma told me he couldn’t remember which officer opened the cell door with the key
but it was definitely one of the officers from booking.

Mr. Ledesma told me his broken finger required medical attention to include imaging, casting
and checkup appointments. He told me he rated his pain at a 7 for several days after the
incident. He told me in addition to the broken finger he had a headache from being struck in
the head and sore ribs.

No further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 11:28
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 11:28
Narrative:

Subject: Assault of Former Adult in Custody Donya Mallory

Case Numbers:
OSP 22-239019
OSP 22-255576

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Officers:
Detective Pat Leahy- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report

Supplemental Reports

Audio Recordings

Transcribed Interviews

Donya Mallory Housing History

Joshua Funk Housing History

MCDC Employee Roster 9/28/19

Deputy Valdovinos Work Schedule 9/28/19

Multnomah County Medical and Mental Health Records

Victim:
Donya Mallory -Former Adult in Custody DOBEGTc0N

Suspects:

Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Sheriff’s Office
AIC Charles Moi Moi (AKA Monster)

AIC Rashad Banks (AKA Homicide)

Mentioned:
AIC Joshua Funk

Summary:

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
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individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies. I

agreed to assist with the investigation. On September 21%, 2022, Sheriff Reeves of the
Multnomah County Sheriff’s Office made an official request to the Oregon State Police to lead
the investigation.

i)onya Mallory Assault Investigation:

Investigative documents provided by Detective Lerch included a police report regarding the
investigation into the assault of Former Adult in Custody Donya Mallory.

Detective Lerch Interviewed Donya Mallory on December 29% 2020. During the interview
Mallory told Detective Lerch, a year ago, while he was housed in 5A, the guard working, later
identified as Deputy Gustavo Valdovinos, popped his cell door and allowed four Hoovers to
enter his cell and attack him.

Detective Lerch’s investigative report includes the following diary entry made by Gustavo

Valdovinos on 9/28/19 at 1514 hours:
"I was called over t o Mallory cell due t 0 an Inmate having blood on his forehead.
As I walked over t o his cell Mallory had a cut on his forehead. I opened his door
and asked him what had happened, Mallory replied he had slipped a t first and
hit his head on the sink. Once I said If i t was from the sink, he changed his story
and said he fell from the top bunk and opened a small cut. I called medical about
him falling from his bed. When medical arrived, the nurse checked on him and
said he would be ok and needed no stitches. As the nurse was asking questions,
Mallory said he fell from the bottom bunk. Nurse asked him if everything was ok
he replied, " I have m y third eye seeing dollars sign." Mallory definitely needs t o
be moved out of close custody as he has been speaking gibberish after the nurse
left. Mallory stated he was popping bottles with Chris Brown before he came into
custody. Please Move"

During Detective Lerch’s investigation he assigned Detective Leahy to conduct a blind line up
for Mallory to identify the Hoover members who assaulted him. During the lineup Mallory
picked Rashad Banks and Charles Moi Moi as two of the individuals who assaulted him in his
cell. Both individuals are well known Hoover members.

In January of 2021, Detective Lerch reached out to Deputy Valdovinos by email regarding the
investigation. Detective Lerch received a phone call from Deputy Valdovinos on January 4th,
2021. Detective Lerch documented the following in his report regarding his phone call with
Deputy Valdovinos:

On 1/4/21 a t 6:43pm I received a phone call from || The person
calling identified himself as Gustavo Valdovinos. I later matched the phone
number, via public records (truepeoplesearch.com) t o him. I had previously
identified myself as a Detective in an email t 0 Valdovinos requesting a phone call
from him. I explained t o Valdovinos that he was not obligated t o speak with m e
and that w e could wait until he had representation, if that made him more
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comfortable. Valdovinos told m e he was fine with talking. I told him that I was
reaching out t o him about an allegation made b y inmate Donya Mallory,
regarding an incident that happened in 2019. Though 464 days had elapsed since
the incident in question and m y interview of Valdovinos, Valdovinos already
knew what I was referring t o and told m e that Mallory was an "acute mental"
inmate who got a cut on his forehead. Valdovinos recalled that Mallory had been
celled in all day, and that the cell door would have been closed, due t o0 Mallory's
erratic behavior. Valdovinos went on t o say that another inmate flagged him
down about Mallory being injured, and that Mallory had a cut on his forehead,
near his eyebrow. Valdovinos went on t o explain that he requested jail nurses
who evaluated Mallory and "patched him up." Valdovinos recalls that Mallory
said he fell from the top bunk, but then changed his story t o falling from the
bottom bunk.

For full report, refer to supplemental report titled: 20-57386 Donya Mallory Assault Report/
Detective Lerch

Medical Records

I have reviewed medical and mental health records for Donya Mallory. The following is a
summary of the collected reports as they relate to the reported assault. For full content review
attached medical records labeled: Mallory, Donya- MCDC Medical Records.

Donya Mallory was seen by medical provider Jennifer Webinger in cell SAO1 on September

28" 2019 at a documented time of 3:06 PM. RN Webinger documented that her contact with
Mallory happened as a result of the unit deputy requesting an assessment of Mallory for falling
off his lower bunk. RN Webinger documented the following observations:

“Client sitting on bunk holding toilet paper to forehead. Noted a hematoma,
approx. 3.5cm round in b/w Client’s eyebrows, w/ x2 small abrasions in the
middle of hematoma, mild bleeding. Cooperative at times, although bizarre
actions noted, including random limb and body movements, hoping around room,
hitting head on mirror when cleaning wound, and make odd statements not in
congruence with conversation. Abrasions approx. 0.8cm long and 1cm long, both
approx. 0.2cm. Attempted to clean, however, Client to unstable at this time. Large
band aid applied in interim and Dermabond scheduled in Sapphire for 1730.
PERLA WNL, although difficult to get Client to follow directions during
assessment. Report given to oncoming nurse”

RN Webinger noted Mallory was saying random things, talked about using Meth and would
not give a direct answer on how the injury occurred.

Medical Records indicate RN Courtney Chang treated Mallory at a documented time of 4:53
PM. RN Chang documented upon her arrival the band aid covering the abrasions was saturated
in blood. RN Chang documented her application of steri-strips to the wounds.

Medical Records indicate Qualified Mental Healthcare Professional (QMHP) Trinity
Hampton, assessed Mallory at a documented time of 6:32 PM. She documented the following:
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“This clinician went to assess the client to determine whether the client would
benefit from being moved to a mental health housing unit. The clinician and the
deputy approached the client’s door. He was quiet and was lying on his side on the
mattress. When asked if he would be okay with meeting with mental health, he
agreed. He was also able to correct the clinician when she mispronounced his first
name. He was slow to ride, but that was possibly due to the fact that he had to
adjust to his pants when he stood up. He walked slowly to the door and said, “My
head is still bleeding.” And he showed his hand to the clinician and it was covered
in blood. When asked what happened, he said, “I fell off my bunk and hit my
head.” He then put his hand up to his head, which showed there was more blood
dripping down his face. His band-aid was engorged with blood. He then asked if
he should have received stitches, as his head was still bleeding profusely. The
clinician asked if he had any other concerns outside of his medical concerns, and
he stated he did not, he was mainly concerned with his head injury. The clinician
informed him that she would follow-up with medical to see if they would be able
to reassess his wound.”

Medical Records indicate RN Chang assessed Mallory at a documented time of 10:05 PM in
his cell. At this time RN Chang documented Mallory’s wound was no longer bleeding.

Mallory was assessed by RN Webinger at a documented time of 11:09 PM with no further
concerns.

I have reviewed all booking photos for Donya Mallory. I observed Mallory does not have any
visible injuries in the booking photo taken on September 28, 2019. I reviewed Mallory’s
booking photo from his next lodging on December 4% 2019. In Mallory’s booking photo from

December 4%, 2019, I observed what appears to be a crescent shaped scar between/slightly
above his eyebrows, on his forehead. This scar is consistent with the description of the wound

from the incident that happened on September 28" 2019.

Interviews at Oregon State Penitentiary

On October 4%, 2022, I traveled to the Oregon State Penitentiary to conduct follow up
interviews with two adults in custody previously identified by victim Donya Mallory as his
attackers during the incident on September of 2019. I attempted to interview Charles Moi Moi,
he declined to interview. I interviewed Rashad Banks who denied being part of any assaults
that took place at MCDC or remembering any of the deputies’ names who work at MCDC.
AIC Banks told me it was not his place to know what anybody else was doing.

Interview with Joshua Funk:

While reviewing housing unit history for 5A on September 28", 2019, I observed AIC Joshua
Funk was housed in 5A02 and AIC Joshua Jackson was housed in SA03. I was unable to
locate AIC Joshua Jackson. I located AIC Joshua Funk as an AIC currently housed at Deer
Ridge Correctional Institution (DRCI). AIC Funk was housed in SA from September 18%
2019 to December 4™, 2019. I contacted Investigator Dawn Persels from the Department of
Corrections and asked her to assist in setting up a phone interview between Joshua Funk and
myself.
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On January 3™ 2023, I contacted AIC Joshua Funk via the law library at DRCI and recorded
our phone call. I asked AIC Funk if he recalled an incident while he was housed on 5A at
MCDC that resulted in the occupant of cell SA01 getting injured. He told me he did. In
substance, AIC Funk told me the following about Unit SA.

e During his time at MCDC, Hoovers were running the units

e They were allowed to do special things, like fight in front of the cops, other inmates
would clean up the blood

e The inmate housed in SAO1, was distraught, coming down on heroin. He was told
multiple times that he needed to be quiet, shut up, or else.

e The door was popped by the officer, and the inmate was drug out into the day room,
and beat, over and over again. The inmate tried to leap over the officer's desk to get
away from such and such people.

e The inmate was a black male adult in his mid-30’s who he remembered being homeless
and from Portland

e The inmate told him he had never had problems before, he thought the male was
housed there for a couple weeks, if that.

e Every pod at MCDC at that time was basically ran by the Hoovers

e It was the first time he ever saw in a county jail that the cops were doing what the
inmates say.

e He remembered specifically the CO allowing this all to occur was a Mexican CO with
a last name similar to Valencia. He remembered it started with a V and the inmates
called him V.

e He remembered two of the Hoover members running the unit back then were Rasheed
Banks, AKA Homicide, and Monster. He remembered Monster was the guy that beat
up the homeless black guy in SA01. He recalls other individuals cleaning up the blood
after and there being a lot of blood from facial bleeding. He did not recall medical
being called.

e There were several incidences in SA where inmates were assaulted by other inmates
after their door was popped by the CO that went by the name V.

For the full transcript refer to Attachment labeled: Transcribed Phone interview with
Joshua Funk. For verbatim content, refer to audio recording.

No Further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Incident Details:

Oregon State Police
Incident: SP22255577

Incident Type:
Incident Time:
Reported Time:

Incident Location:

Incident Status:

Summary:

Public Official Investigation
07/11/2022 09:52 - 04/19/2023 09:52
09/22/2022 09:55

1120 SW 3RD AVE, PORTLAND, MULTNOMAH OR USA (MULTNOMAH
COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Open

On July 11th, 2022, | met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County
Detention Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies
employed by the Multnomah County Sheriff's Office. Detective Lerch handed me all
documents he had incurred during his investigation and briefed me on his findings.
During his brief, he identified individuals who had alleged they had been assaulted
while housed at MCDC by jail deputies. | agreed to assist with the investigation. On
September 21st, 2022, Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriffs Office
made an official request to the Oregon State Police to investigate three jail deputies
to include Deputy Mirzet Sacirovic.

Involved Offenders - Persons

Name: BROWN, NAKIEM TONY Gender: Male
Classification: ~ Adult in custody; Suspect DOB: [
DL:

Height: Weight: Build:

Race: Black Hair Color: Eye Color:

Name: BURKS, ISAAC Gender:  Male
Classification:  Adult in custody; Suspect DOB: ]

DL:
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Name: SACIROVIC, MIRZET Gender: Male

Classification:  Corrections officer; Offender DOB: _

DL: I

Address: I 00D VILLAGE, MULTNOMAH OR USA 97060 [Residence]
Telephone: (Cell phone)_[PersonaI]

Height: 510" Weight: 190lb Build: Average

Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Brown

Name: VALDOVINOS, GUSTAVO Gender: Male

Classification:  Corrections officer; Offender DOB: _

DL: I

Address: I /ANCOUVER, WA USA [Residence]
Telephone: (Cell phone) _[Personal]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:
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Involved Victims - Persons

Name: BADLEY, JOSEPH P Gender: Male

Classification:  Victim DOB: e

oL I

Address: I - OR TLAND, MULTNOMAH OR USA 97203 [Residence]

Height: 5'9" Weight: 165Ib Build: Average

Race: White Hair Color: Black Eye Color: Brown

Name: EDWARDS, NYSHAUN Gender:  Male

Classification:  Adult in custody; Victim DOB: _

DL:

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: JONES, JONTAE Gender: Male

Classification:  Victim DOB: ]

oL I

Address: I - OR TLAND, MULTNOMAH OR USA 97211 [Residence]
2605 STATE ST, SALEM, MARION OR USA 97310 [Residence]

Height: 5'9" Weight: 250Ib Build: Heavy

Race: Black Hair Color: Black Eye Color: Brown

Name: OGUZIE, CHUKWUDI Gender:  Male

Classification:  Adult in custody; Victim
DL:

DOB: ]

Address: -ORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97236 [Residence]

SALEM, MARION OR USA 97302 [Temporary residence]

Height: Weight: Build:
Race: Black Hair Color: Eye Color:
Name: PRICE, LESLIE Gender:  Male

Classification:  Adult in custody; Victim
DL:
Height: Weight:

Race: Unknown Hair Color:

DOB: I

Build:
Eye Color:
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Other Involved Persons

Name: BOLDS, MARCUS Gender: Male
Classification: ~ Adult in custody DOB: ]
DL:

Name: BOWMAN, JAROD SCOTT Gender:  Male
Classification:  Adult in custody; Witness DOB:

Address: _BEAVERTON, WASHINGTON OR USA 97008 [Residence]
PORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97231 [Residence]

Height: 6'4" Weight: 220Ib Build:

Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Green

Name: BROSSEAU, EVAN Gender: Male

Classification:  Corrections officer; Police Officer - outside agency  DOB: [ ]

DL:

Name: BRUNS, JOSHUA Gender:  Male

Classification:  Corrections officer; Police Officer - outside agency  DOB: -

DL:

Address: I/ USA [Residence]

Name: DAVIS, NIGEL ANTHONY Gender:  Male

Classification:  Adult in custody pos: | EGEGN

DL: ]

Address: 3405 DEER PARK DR SE, SALEM, MARION OR USA 97310 [Residence]

Height: Weight: Build:

Race: Black Hair Color: Eye Color:

Name: KINDRED, REGIS Gender:  Male

Classification:  Adult in custody DOB:

DL:
Address:

3405 DEER PARK DR SE, SALEM, MARION OR USA 97310 [Residence]
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Name: SOLOAI, LES HAWTHORNE PRICE Gender:  Male
Classification:  Corrections officer; Police Officer - outside agency  DOB: _
DL: I

Address: I |/ \COUVER, WA USA 98682 [Residence]

Height:  6'4" Weight: 290Ib Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

vme: | o

Classification:  Corrections officer; Witness DOB: _
DL:

Address: I D, OR USA [Residence]

Telephone: (Cell phone) _ [Residence]

Name: TALALEMOTU, SAVALI TAVITA Gender:  Male

Classification:  Corrections officer DOB: _
DL: I

Address: I - O~ 7L AND, MULTNOMAH OR USA 97201 [Residence]
Height: 672" Weight:  270Ib Build:

Race: Asian Hair Color: Eye Color:

Name: VALDES-BATISTA, LUIS Gender: Male

Classification:  Adult in custody DOB: _

DL:

Name: WELLS, RONDRE LAQUEZZ Gender:  Male

Classification:  Adult in custody poe: |
DL: ]

Address: I ORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97203 [Residence]
Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Involved Addresses:

+ 1120 SW 3RD AVE / Incident address / PORTLAND, MULTNOMAH, Oregon, USA (MULTNOMAH
COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Associated Incidents:

» Other/ SP22239019 / Internal Investigation / 09/06/2022 16:19
+ Other/ SP22255576 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:55
+ Other/ SP22255575 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:54
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Involved Officers:

* Reporting Officer/Case Lead: FROMME, MATHEW W/ #48934 / NW REGION CRIMINAL COMMAND
* Analyst: LAWSON, JOHN / #A05420 / NW REGION CRIMINAL COMMAND
+ Dispatcher/TC2: WIESE, CARL A / #47474 / DISPATCH SUPERVISORS
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General Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/21/2023 10:24
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/21/2023 10:24
Narrative:

Subject: General Report Public Official Investigation Mirzet Sacirovic
Case Number:

OSP 22255577

Associated Case Numbers:

OSP 22239019
OSP 22255576
OSP 22255575

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

Supplemental Reports

Audio Recordings Interviews/Jail Calls
Transcribed Interviews

ezWriter Reports recorded by MCDC employees
Housing History’s

Transcribed Jail Calls

Diary Entry’s made by jail deputies

MCDC Employee Rosters

Multnomah County Medical and Mental Health Records
FTEP Coach records- Valdovinos

Verizon Phone Records

5t floorplan diagram

Grievances on file

Internal Affairs Investigation Dispositions
Position Summary timelines

Memo written by Detective Stephens- 2020

Detectives:

Detective Lindsay Friderich- Gresham Police Department
Detective Tracy Clark — Oregon State Police

Detective Pat Leahy- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Joshua McNeely- Oregon State Police

Detective Chris Stephens- Multnomah County Sheriff’s Office
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Detective Justin Pick- Gresham Police Department
Detective Sonata Kerbs- Gresham Police Department

Suspect:
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office

Victims:

Former AIC Jontae Jones

Former AIC Joseph Badley

AIC Nyshaun Edwards

Unknown AIC housed on 5D on 9-6-2019
Unknown AIC housed on 5D on 9-6-2019
Former AIC Chukwudi Oguzie

Mentioned:

Deputy Jorge Troudt- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Sheriff Mike Reese- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Deputy Les Soloai- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Deputy Joshua Bruns- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Nathanael Lightner- Multnomah County Sherift’s Office
Deputy Savali Talalemotu- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy I Multhomah County Sheriff’s Office

Isaac Burks- Former AIC of MCDC

Nakiem Brown- Former AIC of MCDC

Rondre Wells - Former AIC of MCDC

Marcus Bolds- Former AIC of MCDC

Deanthony Simmons- Former AIC of MCDC

Nyshaun Edwards- Former AIC of MCDC

CD1

CD6

CD3

SUMMARY:

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During the briefing Detective
Lerch informed me a federal RICO trial against several members from the Hoover gang was
soon to conclude and some of the cooperating defendants from that trial had agreed to provide
information regarding the alleged misconduct of MCDC Jail deputies. I agreed to assist with
the investigation.

On September 21%, 2022, Former Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriff’s Office
made an official request to the Oregon State Police to lead the investigation into official
misconduct by the following three jail deputies:
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e Deputy Jorge Troudt
e Deputy Gustavo Valdovinos
e Deputy Mirzet Sacirovic

During my investigation I discovered multiple victims and corroborating evidence to suggest

the allegations brought forth, suspect statements, victim statements and witness statements
held a consistent pattern of misconduct by several officers to include Deputy Mirzet Sacirovic.

INVESTIGATION

T have reviewed the documents provided by Detective Lerch that consist of the following:

Rosters

Police Reports

Phone Records

Financial Records

ezWriter Reports

Employee Hiring Documents

e Memo of investigation by Detective Stephens

Memo written by Detective Chris Stephens 2020

In March of 2020, Detective Stephens conducted an investigation into the following three Jail
Deputies:

1. Deputy Timothy Engel
2. Deputy Mirzet Sacirovic
3. Deputy Gustavo Valdovinos

The investigation included items provided to Detective Stephens by internal affairs to include
documentation of incidents of concern.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled:
Detective Stephens 2020 Memo

Proffer Interview August 16th, 2022-CD 6

On August 16™, 2022, 1 participated in a virtual meeting regarding a proffer interview being
conducted with an individual who will further be referred to as “CD6”. During the interview
the following information was obtained from CD 6.

Between the years of 2018 and 2020 CD 6 was housed with Multnomah County at the
Multnomah County Detention Center. During that time he witnessed Deputy Gustavo
Valdovinos and Deputy Mirzet Sacirovic engage in “door popping” further described as
opening cell doors for Hoover members to enter and assault non Hoover members. CD 6
described Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic as “Honorary Hoover Members”.

CD 6 told interviewers Deputy Sacirovic brought in weed and allowed inmates to use his
phone. Sacirovic was known for coming down to the unit when he wasn’t assigned. Sacirovic
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placed “Jeffrey”, the guy who shot Damian Lilliards brother, AKA Baby Jay, back on the unit
and he got beat up by Hoovers bad. He told interviewers Sacirovic was known as “SG” and
Valdovinos was known as, “VG” because they were honorary Hoover members. CD 6 told
interviewers he knew about a time “SG” went to the Ilani casino and flashed his gun claiming
to be a Hoover.

CD 6 told interviewers “VG” popped a cell door for “Stoney” and Woody to commit an
assault and Deputy Troudt got mad afterwards. CD 6 told interviewers Troudt knew what was
going on but didn’t do anything about it. He told interviewers the fight and cell door popping
happened mostly when “SG” and “VG” were working.

Interview with Jorge Troudt

On September 21%, 2022 myself and Detective Joshua McNeely traveled to the residence of
Jail Deputy Jorge Troudt and conducted a voluntary interview. During the interview Deputy
Troudt told us he heard rumors about Deputy Valdovinos popping cell doors to allow fights to
occur. He then went on to say he had never seen Deputy Valdovinos or Deputy Mirzet
Sacirovic pop a door for an assault to occur but they talked about it. When asked if he handles
business on a unit the way Deputy Sacitovic and Valdovinos do he replied, “the way they
handle their biz, no I would definitely not”.

Deputy Troudt went on to tell me the conduct I was alleging on SA, popping doors and people
getting beat up, wasn’t right and no one thought it was. He told me that was allegedly how
“they”, referring to Valvodinos and Sacirovic, how they were, “doing theirs”. Deputy Troudt
began the sentence, “I don’t know how to like...” then finished the sentence with, “whatever
they do, they do and what I do is completely different. I hated that time when I was out there.”
Deputy Troudt told me although he had not seen Valdovinos open a cell door and fight
anybody, he had been told by random inmates that Valdovinos was doing it. When I asked
Deputy Troudt if Valdovinos was favoring any specific group of individuals in the jail he told
me he figured I was talking about the Hoovers. When I asked him about Sacirovic, he told me
maybe the same but that Sacirovic was fighting with everybody. When I asked Deputy Troudt
if he knew of any deputies entering cells and fighting inmates by themselves he replied, “I
think the two that you are questioning me about right now are on the top of your list”. I
confirmed he was referring to Deputy Mirzet Sacirovic and Gustavo Valdovinos. Deputy
Troudt told me because of what was occurring in SA people he worked with in the facility
thought Sacirovic and Valdovinos may have been affiliated with the Hoovers but that neither
one of them had ever told him they were. He told me he thought Valdovinos nickname in the
facility was “V” and Sacirovic’s may have been called “Vic”.

Deputy Troudt told me he had absolutely been asked to open a cell door by a Hoover member
before but he did not do it. He told me he believed they asked him because it had been done
before. Deputy Troudt told me Sacirovic knew all the the Hoovers. He told me he thought
Sacirovic went to high school with them at David Douglas High School.

Deputy Troudt told me multiple times Deputies Valdovinos and Sacirovic handled issues with
inmates differently than he would. He told me Valdovinos and Sacirovic told him they
handled, “problem inmates” themselves. He told me multiple staff members would likely say
Valdovinos and Sacirovic got along better with the Hoovers than other inmates. He told me
three years ago most of the orderlies on Unit SA were Hoovers and they had been chosen as
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workers by the housing unit officers assigned to SA. Deputy Troudt agreed that because of
how deputies such as Sacirovic and Valdovinos handled their business, other deputies
including himself were uncomfortable on the unit three years ago.

For full interview content refer to supplemental titled: Interview with Deputy Jorge
Troudt
For verbatim content refer to audio recording

On the evening of September 21*, 2022, myself and several assisting detectives traveled to the
Multnomah County Detention Center to interview Deputy Valdovinos, Deputy Sacirovic and

Deputy Troudt at the request of Former Sheriff Reese.

Interview with Mirzet Sacirovic

Detectives McNeely and Kerbs interviewed Deputy Sacirovic at approximately 6:57 PM.
Deputy Sacirovic, in substance, told detectives the following:

o Deputy Sacirovic told detectives since he started working in the jail, inmates have
routinely asked him for favors or special requests. Deputy Sacirovic told detectives the
requests are sometimes for more extra walk time or to finish a conversation with
family. Deputy Sacirovic told detectives as long as it didn’t cut into someone else’s
walk time he would allow it. Deputy Sacirovic told detectives he would get
“outlandish” requests as well which he would deny.

e Deputy Sacirovic told detectives he has never seen another deputy allow an inmate to
use their personal phone. Deputy Sacirovic added that deputies are not allowed to have
their personal phones in the jail.

e Deputy Sacirovic did admit that he has accidently forgot and brought his cell phone
into the jail on a couple of occasions. Deputy Sacirovic told detectives when he
accidently brought his cell phone into the jail and after he realized it, he would leave
the module and put his phone in his locker.

e Deputy Sacirovic told detectives he has never allowed an inmate to use his personal
phone.

e Deputy Sacirovic again told detectives he has not seen any other deputies allow an
inmate to use their personal phone.

e Deputy Sacirovic mentioned almost every inmate was involved in a gang but no
particular inmate stood out as trying to befriend him

o Deputy Sacirovic told detectives he has never opened a cell door to allow an inmate to
handle a beef with another inmate.

e Deputy Sacirovic repeatedly denied popping doors for inmates.
e Deputy Sacirovic also commented that English was his third language.

o Deputy Sacirovic agreed he was “friends” with Deputy Valdovinos
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Deputy Sacirovic told detectives about two years ago he ran into someone at the Ilani
casino who used to be an inmate and described briefly exchanging pleasantries with the
individual who he later identified as Rondre Wells.

Deputy Sacirovic told detectives he sometimes carries a gun off duty, but didn’t
remember if he was carrying a gun the day at the casino.

Deputy Sacirovic told detectives he didn’t know if Wells was a part of any gang.
Deputy Sacirovic denied having any friends or associates that were gang members.

When asked again about popping cell doors, Deputy Sacirovic told detectives he heard
about all kinds of stuff happening in the jail in 2019 to 2020 but told detectives he
would just disregard most of it.

Deputy Sacirovic told detectives inmates would ask him to open doors for them and
claimed other deputies would open doors for them. Deputy Sacirovic told detectives he
never asked the inmates which deputies were popping doors and doesn’t remember if
he reported it or not.

Deputy Sacirovic told detectives he has never been involved in a use of force by
himself within a module. Deputy Sacirovic denied ever beating up an inmate. Deputy
Sacirovic again told detectives he has never been in a one on one fight with an inmate.

Deputy Sacirovic told detectives he has never noticed a discrepancy in the work
schedule for deputies and confirmed what was printed on the schedule for assignments
was accurate.

Deputy Sacirovic told detectives the inmates have never called him nicknames similar
to Grooves, Groovey or SG. Deputy Sacirovic told detectives he did not know what
Groove or SG even meant.

Deputy Sacirovic again told detectives he never popped a door for someone and never
allowed inmates to fight.

Deputy Sacirovic told detectives he has only ran into two people outside of the jail who
were previously inmates in the jail.

Deputy Sacirovic told detectives he did not pull, display or even tell the individuals that
he was carrying a firearm, nor did he show them his badge.

Deputy Sacirovic told detectives his phone number is| I Il Dcputy Sacirovic
told detectives he has had the same cell phone number for more than five years.

When confronted by detectives that they were aware he had communications with
“Wells” based on his phone records, Deputy Sacirovic admitted he exchanged phone
numbers with “Wells” when they ran into one another at the casino. Deputy Sacirovic
told detectives he didn’t remember what the phone conversations were about, but told
detectives it “wasn’t anything bad”.

Deputy Sacirovic told detectives he didn’t think he had phone conversations with
anyone else who was an inmate.
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e Deputy Sacirovic then admitted he had conversations with another inmate named
Marcus Bolds.

o Deputy Sacirovic told detectives he did not know if either Bolds or Wells were gang
members.

e Deputy Sacirovic told detectives he spoke to Bolds a couple times about helping get
him a job and Bolds selling a TV a few months later.

e Deputy Sacirovic told detectives he remembered an inmate named “Joseph Badley”
and told detectives he would come in on drugs. Deputy Sacirovic told detectives he
didn’t remember being involved in a use of force with him.

e Deputy Sacirovic told detectives he didn’t know if “Valdovinos” was involved in a use
of force with “Joseph Badley” or not.

e Deputy Sacirovic told detectives he has come across drugs in intake, but told detectives
he has always returned the found drugs to the officer.

e Deputy Sacirovic told detectives he has never brought anything into the jail for an
inmate.

e Deputy Sacirovic confirmed he knew “Bolds” was a felon. Deputy Sacirovic told
detectives he thought “Wells” was a felon as well, but didn’t know for sure.

e Deputy Sacirovic denied ever pulling or displaying a gun at the casino.

e Deputy Sacirovic denied ever receiving training related to the identification of gang
members.

e Deputy Sacirovic told detectives he would not be able to tell the difference between a
crip gang member or a hoover gang member.

e Deputy Sacirovic added that it didn’t matter to him if the inmate was a hoover or crip
gang member.

T-Mobile Phone Records_ for Mirzet Sacirovic

T-Mobile phone records were provided for Mirzet Sacirovic with a date range of May 25,
2020 to May 23™ 2022. 1 have reviewed those records. Crime Analyst John Lawson has
analyzed those records and identified the contacts. Upon review of the analysis, I discovered
approximately 357 exchanges of text messages between Mirzet Sacirovic and Marcus Bolds
(DOBIMI1976) between the dates of 12/25/2020 and 5/18/2021. For comparison, there

are a total of 142 text/phone calls between Mirzet Sacirovic and his brother Fikret
Sacirovic for the same time frame.

I have reviewed Bolds criminal history| |  NEENENENGgGQQG2G

!OI!S 1S !ocumente! m |!|!I!!I S !atal!ase as prev1ously I!emg alllllate! Wl!l! t”e !!rlp !!ang

by his own statements made during intake.
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Detective Lerch told me the following about the T-Mobile phone records belonging to Mirzet
Sacirovic:

He knows from personally speaking with Detective Stephens that several Crip gang members
are currently being investigated by the FBI. As part of that investigation, phone toll records
associated to Rondre Wells (black male with a date of birth of |l 1995) were obtained.
Wells is a known Crip gang member and one of the subjects of the investigation. Phone toll
records show that Bl communicated with Wells' phone on June 2, 2020. The
records show this communication was a text message sent to Wells' phone from-
Il The content of the message was not provided in the phone toll records.

Interview with CD 3

On November 1%, 2022, Cooperating Defendant 3 (CD3) participated in an interview with his
attorney present. During that interview he referred to Unit SA as 5 Astro. Throughout the
interview he identified the following deputies engaged in illegal activity:

e Deputy Valdovinos
e Deputy Sacirovic

e Deputy Lightner

e Deputy Bruns

e Deputy Troudt

e Deputy Soloai

He described numerous acts of misconduct to include numerous fights, numerous assaults, the
passing of drugs, tattooing, the running of information by guards between units and
preferential treatment of Hoover gang members. I was able to identify and locate several
victims of assault with the information provided and conduct investigations. The following
individuals were identified from information provided by CD 3 as alleged victims of Deputy
Sacirovic:

e Jontae Jones DOB -994
e Joseph Badley DOB [Jjjjij 1986

CD3 told me Deputy Sacirovic worked on Unit SA often.

CD 3 told me Deputy Sacirovic aided in the movement of drugs from other units at their
request. He told me in one instance he told Sacirovic there was a pack of meth in visiting they
needed moved to the unit. He told me he told Sacirovic the pack of meth was cocaine and to
go and get it before they get “blurped”. He told me Sacirovic did and brought some of it back
to the unit. He told me in general, the drugs were coming in on people coming into the jail but
they had people on every unit. He told me he would ask Sacirovic and others if on their lunch
they can run up to the other unit and bring the drugs down and they would.

CD 3 told me they called Sacirovic by the nickname SG for “Sacirovic Groove”. CD 3
described Sacirovic as thinking he was a Hoover. He told me he thought Lowdown likely gave
him the nickname SG because he would do anything for Hoovers.
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CD 3 told me for the most part the deputies transporting the drugs within the facility were
Deputy Troudt, Deputy Bruns and Deputy Sacirovic.

CD 3 told me if Deputy Sacirovic or Deputy Valdovinos had a problem with an inmate that
was not a gang member, they would just go into the cell and beat them up themselves.

CD3 told me Deputy Sacirovic showed him a picture of him (Sacirovic) wasted, throwing up
Hoover signs with an orange do rag on with another CO. CD 3 told me he did not know who
the other CO was. Additionally he told me Deputy Sacirovic would regularly go around
saying, “whats up Groove?” CD 3 told me Deputy Sacirovic thought he was from Hoover
because of “Lowdown”. (I know Lowdown to be the nickname of Lorenzo Jones, a well-
known Hoover member previously incarcerated at MCDC). I know Lowdown to be a well-
known senior Hoover member based on information provided to me by Detective Stephens.

CD 3 identified Joseph Badley as the brother of a well-known deceased Hoover member,
Xavier Bolden.

Interview with Former Deputy Les Soloai

On February 16™ 2023 I traveled to the residence of Former MCDC Jail Deputy Les Soloai
and conducted an interview.

Former Deputy Les Soloai resigned from MCDC at the end of April 2022 for a formal offer of
employment in Utah. Soloai told me he heard stories about Deputy Valdovinos and Mirzet
Sacirovic opening cell doors to allow inmates to engage in fighting. Soloai told me during the
timeframe in question, 2018 to 2021, he was friends with Deputy Sacirovic. Soloai told me he
had conversations with Deputy Sacirovic about how Sacirovic had developed friendships with
the inmates and would allow them to handle their own beef the way they would on the street.
Soloai told me he knew Sacirovic got mixed up with the Hoover gang specifically. Soloai told
me Sacirovic talked about knowing a couple of the Hoover members on the outside before he
worked for MCDC. Soloai told me Sacirovic would mention he was interested in the gang life
but never said he was part of a gang. Soloai told me he knew Sacirovic grew up in Portland
and thought he might have known some inmates from school.

Soloai told me he used to be good friends with Sacirovic but was only acquaintances with
Deputy Valdovinos. He told me because of his friendship with Sacirovic he would often hear
things about Valdovinos. He told me he knew about Valdovinos being under investigation
because he was still friends with Deputy Talalemotu who still works for MCDC. He told me
Deputy Talalemotu is friends with Deputy Troudt.

I asked Soloai how Sacirovic got into opening the cell doors to allow the conduct to occur and
he replied,

“I think it was just spending a lot of time and working in those units a lot and just
getting close with them. Um, he would, um, in those pods there's like a group of
people who were there and I, and I honestly don't remember the inmates' names.
But there was like inmate workers that would pretty much run the unit and be in
charge of disciplining people that got out of line kind of thing. And I think that
was the culture in those units at that time where if you let them handle their own
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business then the, the units would run smoothly...... And I think that's where the
culture started, and they just picked up from there and got progressively worse.”

I asked Soloai if he had ever been asked to open a cell door on Unit SA by an inmate and he
told me he had. Soloai went on to described being asked by opposing gang members, one
being assigned to cell SA32 and an additional inmate on the unit to allow them to fight. Soloai
told me initially he did not open the cell door to allow the inmate asking him to open the door
to engage in fighting the individual housed in SA 32. Soloai then told me later on in the
interview he did open cell SA 32 to allow the inmate to enter the cell and engage in mutual

combat with the occupant of cell 5A 32. The occupant of cell 5A 32 on the evening of July 2™,
2019, was Devario Preston.

I asked Soloai if it was his idea to begin that behavior and he told me the following:

“No. Like I said, there was a culture that was being created over, uh, I would say
over a time when n, newer deputies were coming in and finding ways to make
those, 'cause obviously those, those units are the hardest to work. And it's newer
deputies finding a way to get through the shift without them having to struggle
throughout the shift with inmates listening to them.... and at that time, that was
the culture of SA and D.”

I asked Soloai if the culture he was referring to was present prior to Mirzet Sacirovic working
at the jail and he told me he didn’t think it was. He told me he knew Sacirovic was friends
with the Hoovers.

Soloai told me the only nickname he knew for Sacirovic was the nickname his brother gave
him, “Mitzy”.

Soloai told me during the timeframe of 2018 to 2021 he never witnessed Deputy Valdovinos
or Deputy Sacirovic assault an inmate. He told me during that time he heard people around the
jail talking about how they didn’t agree with how Valdovinos and Sacirovic handled,
“problem” inmates.

Soloai went on to explain the “culture” of MCDC felt like it was derived from old school
jailers who would talk about how it used to be and encourage Deputies like Valdovinos and
Sacirovic to fix the problem themselves. Soloai told me it seemed like that way of thinking
continued to trickle down since Valdovinos was an FTO. Soloai told me none of the deputies
would ever say they beat somebody up. He told me instead of Sacirovic saying he beat
someone up, he would tell Soloai he “handled” the situation. Soloai. Soloai told me he did not
hear anything about Deputy Troudt being engaged in the above described behavior.

I asked Soloai if he ever received a grievance about the conduct of opening cell doors or
assaulting inmates and he told me he did not. He went on to tell me it was a well-known fact
he was friends with Sacirovic and he did not think an inmate would hand him a grievance
regarding Sacirovic’s behavior for that reason. He told me inmates could submit grievances to
deputies or place them in the anonymous notes box. He told me the boxes were accessible to
deputies as well.
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I asked Soloai why Deputies like Valdovinos were not getting in trouble for the multiple
investigations being conducted by MCDC on his conduct and he said the following:

“Which is another thing, like, they pick and choose what they want to dive deep
into investigation and, and somebody like Valdovinos is, like, I can't, I don't know
him personally like that, but he was liked by sergeants, by lieutenants because
things ran smoothly, I guess. I don't, I don't know why, but he was liked. And so,
somebody like him who, uh, you know, some of the more serious allegations he
was under would keep his job and be fine.”

I asked Soloai who Deputy Valdovinos was liked by and friends with who was a lieutenant
during that time. Soloai told me Lieutenant Hong was friends with Valdovinos and took a
liking to both Valdovinos and Sacirovic.

For full content of above transcribed interview refer to Transcription labeled:
Transcribed Interview with Former Deputy Les Soloai . For verbatim content refer to

audio recording.

Victim- Joseph Badley

I conducted a full investigation into this allegation and found there to be information
consistent with Joseph Badley being assaulted on June 20th, 2019 based on corroborating
evidence.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled: Joseph
Badley Assault Report

Victim- Jontae Jones

buring my interview with CD 3 Jontae Jones AKA(Tremendo) was identified by CD3 as an
individual assaulted by Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic. CD 3 told me the following
about the incident:

“one time that I heard it over the intercom is when he was, they were in suicide,
Valdovinos and Sacirovic and we got called up to, uh, called up to Valdovinos
'cause he was supposed to bring us some soda like in a pitcher from the
breakroom and, uh, we're like, what's up, man, and we were sitting there talking
and next thing you know like you hear him and Sacirovic like beating up
Tremendo. Tremendo was in there and, um, he's getting, they're beating this new
guy up and then come to find out they come back with the soda and stuff and
they're kinda like yeah, man. We just had to beat up Tremendo this, this and
that, but he wasn't from Hoover, you know? He was telling people like yeah, I'm
not from Hoover, this, this and that. So, they felt like, uh, he was like this free
game, you know? He had like, like they could handle that if they wanted to
instead of the Hoovers handling it

CD 3 proceeded to tell me while housed on SA, he checked on the roster from the officers
desk and found out where Valdovinos was working. The officer on SA allowed him to use the
phone to call Valdovinos and Sacirovic was with him on what he thought was the suicide
floor. He told me he could hear them beating up Jontae Jones while he was on the phone until
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the officer hung up the phone. He told me he thought Jones was coming down off of heroin
because he was placed in SA shortly after that and was dope sick. CD 3 told me after Jones got
to SA, Jones told CD 3 Sacirovic and Valdovinos jumped him.

For Full content refer transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to the
Audio recording of Interview with CD 3.

I have reviewed Jontae Jones Housing unit history and AIC incident packet. The incident
packet includes an excerpt regarding his suicide watch placement from Inverness Jail to the
detention center. His housing unit history documents his placement into suicide watch at

MCDC at 9:59 PM on the 8" floor.

I have confirmed through Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic’s schedule, both deputies
were on duty with the following assignments noted on schedule:

Deputy Gustavo Valdovinos: OTVAP 15:30-23:30 Mod 8C E DC/748
Deputy Mirzet Sacirovic: Regular Time 15:30-23:30 SWUD E DC/SOCOR.ASW #1

I have reviewed the following incident report in relation to this incident dated 9/10/2019 and
authored by Sgt. Cathy Gorton:

SUMMARY: Defense attorney called to gain authorization for pictures of injuries
on inmate Jones, Jontae

While working as the OIC, I received a call from a defense attorney that stated his
client Jones, Jontae #771406, had just got sentenced in court and would likely be
heading to Coffee Creek Correctional Facility within the next 24hrs. As a result, he
wanted to gain approval for one of his investigators to have a contact visit with Jones. |
contacted executive lieutenant Parks to approve this visit, I informed the Lt. Parks, the
person taking the pictures has clearance to go jail side including contact visits. Parks
approved the visit. I called the attorney back and advised him the investigator was
approved to take the pics. I also contacted the jail Det. Patrick Layhee and advised him
of the call.

I confirmed with Detective Lerch there is no police report in the MCSO database regarding
follow up on this incident.

Interview with Jontae Jones

On December 19", 2022, at approximately 1:45 PM I made contact with Jontae Jones during
his scheduled probation meeting at the Multnomah County Probation Office. Mr. Jones
showed hesitation sitting down and was fidgety. I asked Mr. Jones if he recalled an incident at
MCDC in September of 2019. Mr. Jones began lightly punching the air and said, “when I got
beat up?” Jones told me he planned to sue but didn’t want to talk about it. Jones responses
were short and throughout the interview he told me he did not want to talk about the incident.
Jones confirmed his attorney got a private investigator to photograph his injuries. Jones briefly
began speaking about the guy in booking who he referred to as “visavichias” but stopped
short. Jones told me he didn’t want to speak with me without an attorney. I told Jones I only
had interest in what happened at MCDC in September of 2019. Jones replied, “I was on

Printed: 01/17/2024 09:13 by A02831 Page: 18 of 39




suicide watch and got the fuck beat out of me for asking for a blanket”. T asked Jones if an
inmate assaulted him and he said no. I asked him if a guard assaulted him and he said, “ya”.
Jones then proceeded to tell me he was loaded and nothing he said would be admissible.

For full content refer to report titled Interview with Jontae Jones. For verbatim content
refer to the audio recording. Above incident located on pages 30, 31 and 35.

Interview with CD 1

On November 3™, 2022, Detective Stephens and I interviewed cooperating defendant number
one (CD 1). CD 1 told me he was housed at MCDC in 2018 and 2019.

CD 1 told me while he was housed at MCDC there were many Hoover members housed there.
CD 1 referred to MCDC as “Hoover Jail”.

CD 1 told me most of the Hoover members were housed SA but he was only on SA for a short
period of time when he got there. CD 1 told me in March of 2018 nothing was really going on
in SA.

CD 1 told me certain guards in the jail would allow stuff to happen to include Deputy Mirzet
Sacirovic.

CD 1 told me when he was on the sixth floor the guys on the fifth floor would tell him about
Deputy Sacirovic giving out stuff to make tattoo guns such as razors and 5SA and 5D. CD 1
told me he was able to communicate to individuals on the fifth floor through the vent system.
CD 1 told me you can communicate to floors above and below you as long as you are on the
same side.

Iasked CD 1 if Deputy Sacirovic had ever given him anything that he wasn’t supposed to have
while he was housed there. CD 1 told me there was one time someone came in off the street
and gave him some meth. He told me he communicated through the vents to the fifth floor
who had tattoo ink for a trade. He told me Deputy Sacirovic brought the tattoo ink from the
fifth floor and he gave Deputy Sacirovic the meth to take down to the fifth floor. CD 1 told me
he confirmed the fifth floor received the meth through the vents. CD 1 told me he didn’t know
how much meth it was but that it was folded up in paper. CD 1 told me the exchange
happened after dinner at his cell while in lockdown before Deputy Sacirovic opened back up
his unit (5A) that evening. CD 1 told me this incident was the only hand to hand exchange he
had with Deputy Sacirovic.

CD 1 told me he had not witnessed a guard assault an inmate but that he had heard from Isaac
Burks and Nakeim Brown about Deputy Sacirovic participating in an assault of an individual
with Burks and Brown on a unit while Deputy [Jjwas at the desk. CD 1 told me Brown and
Burks told him Deputy Sacirovic told Deputy [llllto stay at the desk because they had to go
“handle something”. CD 1 told me Burks and Brown told him she remained at the desk while
Deputy Sacirovic and Brown/Burks entered the cell. CD 1 told me Brown/Burks told him they
had already asked Deputy Sacirovic if they could fight the individual and Deputy Sacirovic did
it because he (Sacirovic) thought he was from Hoover. CD 1 told me Deputy Sacirovic had
already been given a nickname. CD 1 thought the nickname was something like Hoover V or
Hoover Vic.
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For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview of CD 1. For
verbatim content refer to audio recording.

Interview with Deputv_

On March 222023, I contacted Deputy-by phone and recorded the conversation. |
identified myself and informed her I was calling in regards to the investigation going on at
MCDC. I informed her I was going to ask her about the timeframe of 2018 to 2020 during
which time I had information to suggest the opening of cell doors was occurring for the
purpose of assaults to occur. I told her I had been made aware she was an individual who had
knowledge regarding the conduct described. Deputy-responded with the following
statement,

“Yes, um, and, um, I was actually expecting this call because 1, I, it was something
that, um, I was pretty verbal about because I wasn't okay with it, um, and it
bothered me a lot, and I did, uh, when it did like kind of get pushed forward, it
wasn't taken seriously, so at the time, I was a newer deputy, so, um, it didn't
really go anywhere, so I just, I think that's why I became frustrated and, um,
spoke up about it, um, to like, 'cause it was more of, um, I needed to talk about it
'cause it bothered me, and it didn't go anywhere. Um, so that's why I kind of got
out, I guess. Um, but it never, nothing really ever happened, uh, of it, but people
knew about it because of, you know, my venting my frustrations.”

Deputy [l proceeded to tell me the individual she was referring to was Deputy Mirzet
Sacirovic. Deputy Jjjtold me she recalled one particular day where multiple incidents
happened. She told me about a year after the incident she got into an argument with Deputy
Sacirovic about it via text. She told me she did not still have the text messages.

Deputy -told me the incident happened on Unit 5D and was later able to review her work
schedules to confirm a date of 9-6-2019 as the incident date. She told me she was the 5D unit
housing officer and Deputy Sacirovic was either the utility deputy of the holding deputy. She
told me the following about the incident from her memory:

“Um, so that day, he was working in the basement, and he had brought some, um,
either one or two inmates up for, um, housing, and, um, when he came up to, um,
my housing unit, there was somebody that was detoxing in one of the cells, and he
was just screaming out the F word every few minutes, and when he came up, he
noticed that that guy was screaming, and he said hey, is this guy bothering you?
And I said oh, no, not at all, you know, he's just, he's detoxing. He's not bothering
anybody. He's not ¢, he wasn't, um, cursing at me or saying anything. He was
just screaming out curse words 'cause he was detoxing and in pain, and he said
well, uh, if he's bothering you, um, I'll, I'll take care of him, and I said no, he's not
bothering me at all, and, um, I turned and was talking to another inmate or got
distracted with something, and he, he, he said to me, like, hey, do you trust me?
And I said of course I trust you, and, um, he's, like, okay. And at that point, I had
keyed off my panel, and I went to do, um, a security check, and, um, when I was
on the top tier right above them, I heard scuffling like you'd hear when you hear,
you know, a fight, so I panicked because I knew he was in there, and I thought
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like maybe he was getting hurt because when you hear scuffling, and you know
there's another deputy in there, and nobody's calling for help, it's kind of like it
was alarming, but I was on top, so I couldn't see. By the time I ran down, I saw,
um, an inmate in the cell that didn't belong in there, and right when I went to like
go for my radio and call for backup, I realized that Mirzet was also in the cell,
and they, and I said hey, hey, cut that out, and they both ran out of the cell. And,
um, they were beating, uh, like beating up the other inmate, and I was in complete
shock and I didn't know what to do 'cause I almost called backup, uh, for that
situation, not realizing what was happening and just kind of taking it all in.”

“And he could see that I was in shock, and he said don't worry about it and like
laughed it off, and I was just like, uh, uh, um, uh, I said okay, well, that'll be all.
You can leave, um, and the, the inmate that he had brought up was ki, uh,
somebody that was, um, very high or intoxicated, and he was acting strangely, so
he said, um, don't let this guy out, don't let him bother you. Um, if you need me,
uh, for anything, just let me know, and I said I don't need you for anything right
now, uh, please don't come back. Like I'm good.”

“And was still just kind of like on that like shaking adrenaline where actually like
oh my gosh, I can't believe that, like processing everything, um, and he left, and
then I just kind of s, continued running the module and one inmate did come up
to me and say like hey, that's not okay what happened, and I was just like I agree.
I'm not sure what to do, um, and like 'cause the way that it was played off so
cooly, I was just like what, uh, uh, you know, and, and I also didn't want, um,
anybody to think that I was condoning that, but I also was scared because of the
way he kind of just played it off made it seem like nobody was gonna really take
me seriously. Um, so, um, I, uh, uh, just ran my modules the, the best I could for
the next couple hours, and then later on, um, I had let that inmate that he brought
up out 'cause he asked me if he could clean, um, his mattress, and he did, but he
brought the mattress like out into the middle of the module and was cleaning and
he was acting strangely, but he wasn't bothering anybody. In fact, I thought it
was kind of amusing 'cause he was being, um, weird, but he wasn't hurting
anybody and he, uh, nobody seemed bothered by him, and he did what I asked
him to, um, but then Mirzet came back later that evening and asked me how that
guy was doing, and I said he's fine. I mean he's very high and he's acting strange,
but he's fine. I let him out and like he was doing some silly things, but he, like he's
fine. I was like please leave him alone and don't like, don't to, like don't do
anything, and he's like oh, okay, and then I went to go do another security check
and I said please don't leave, stay right here, and it happened again. I went up to
the top tier and he popped the door and I heard scuffling again, and I told him to
leave the module, and just pretty much the same thing. I was just like in shock
and I couldn't believe it was happening.

“at that point it was the end of shift, so I shut everything down, and I don't
remember like how it, us, if we had a conversation directly after that, but I
remember just not te, uh, not telling anybody about it because I was just really
upset at myself for not saying anything right away. Um, and then I found out that
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one of the, the, the inmate that had told me like hey, that's not okay, he ended up
writing a Kite, and I guess it went to the lieutenant, and then the lieutenant
questioned, um, Mirzet about it, and then when, and then, and Mirzet then said I
tried to squeal on him and I tried to call him, uh, tell people about what
happened, and he was like basically trying to shame me saying that like hey, 1
can't believe you, um, you tried to rat me out, and I said actually, I, it was causing
me so much anxiety because I didn't tell anybody, and I felt very guilty for not
saying anything 'cause I didn't think anybody was gonna take me seriously, and
I've been like losing sleep over this because I was so bothered by what happened,
and I was too scared to say anything and I feel guilty, and, um, he was, um, kind
of mocking me over the fact that that bothered me, and then, um, and we were, we
were friends and it definitely made a huge, um, impact on our friendship because
I felt very, um, mistrusting of him at that point, and I didn't know what was going
on. Um, and, uh, I remember when it came time to bid into that, um, module the
next year, um, I was really worried about bidding in there because I didn't wanna
be wrapped up in like, you know, things that I could tell were going on based on
what I like saw in that situation.”

“Mirzet had told me that he was given the Kite, and then laughed it off, and then
he, based on what was in the Kite, he, uh, Mirzet like basically tried to accuse me
of ratting him out, so I think that the conversation that I had with the inmate
made him think that I was like telling, uh, uh, I told the, the inmate to write a Kite
in.”

“when I did speak with Mirzet and ask him like why the, like why he did that, he
said like well, all they understand is violence and you just have to teach them
violence, uh, to get your message across”

Deputy [l told me Lieutenant Hong was the lieutenant who took the complaint. She told me
she could not remember the name of the inmate who wrote the kyte but that she thought he
was housed in cell 5D 26 or 27 and recalled he was a black male adult. Deput fold me
the first inmate assaulted was housed in cell 5D 14 and the second inmate assaulted was
housed in cell 5D 1.

Deputy [l described the inmate engaged in assaulting the first inmate with Deputy Sacirovic
in cell 5D 14 as a black male adult with short twisted dreadlocks and the sides of his head
shaved.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview with Deputy
I For verbatim content refer to audio recording. For a full result of
investigative efforts in regards to the incidents described above, please refer to
supplemental report titled: Report of Incidents on SD on 9-6-19.

Follow up on Deputy Sacirovic grievance #18579

I have conducted follow up on grievance #18579. The grievance submitted alleged an assault
occurring on Unit 6C 13 detailing the cell numbers involved, the time the incident occurred
and the complainant’s interactions with Deputy Sacirovic the following day. I have
interviewed the deputy on duty for the day and time of this incident, the alleged assailant and
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the alleged victim. I did not find there to be sufficient evidence to corroborate this incident
occurred although it should be noted there is no incident report stemming from this allegation
and no investigative follow up is recorded to have occurred when this incident was reported.
The grievance document appears to be the only record of this reported incident. The grievance
response is authored by Deputy Sacirovic.

For full content regarding follow up on this reported incident, refer to the following documents
and or audio recordings:

Deputy Sacirovic grievances

MCDOC staff rosters for 9/12/19 and 9/13/19

Transcribed interviews with Nyshaun Edwards and Deanthony Simmons
Jail AIC rosters for 9/12/19 and 9/13/19

Transcribed interview with Deputy Savali Talalemotu

Audio recordings of above transcribed interviews

Follow up on Deputy Sacirovic IA complaint made by AIC Jarod Bowman

I have conducted follow up on the complaint submitted by AIC Jarod Bowman on Deputy
Mirzet Sacirovic.

On March 23", 2023, 1 phone interviewed AIC Jarod Bowman. I asked him about the

complaint he submitted for the week of September 16™, 2019. AIC Bowman told me the
following:

e While housed on Unit 5D, while in his cell, he saw Deputy Sacirovic open a cell door
in the afternoon to allow the Hoover criminal gang to viciously attack a rival gang
member. He told me he wrote a complaint about seeing the horrific incident.

e “the guys face was bouncing off the floor”

e They drug him out of the cell beat him until he was unconscious

e He thought it was four all together

e Two of the guys were unit orderlies at the time

e They didn’t give him any medical attention after. He clearly had facial injuries to
include swelling, they were jumping on his head while holding the railing.

e Deputy Sacirovic stood there with his arms crossed and then said, “that’s enough”

¢ He found out the rival gang member was a Blood, an LOP

e After it happened Deputy Sacirovic opened food port, threw the guy a towel and told
him to clean himself up

e After they beat the guy up they all hugged each other

e He thought the victim was housed in cell 24 or 25, he was a black male adult, 5’10 or
’11, early 20’s with a tall haircut.

e One of the Hoover members who assaulted him went by the name Baby Ty

e The day after the incident he came out of his cell and immediately began punching one
of the Hoover members who assaulted him. He was moved off the unit for fighting
right after

e The incident happened before the cameras were installed

e He wrote the whole incident out and gave it to another guard under his cell door

Printed: 01/17/2024 09:13 by A02831 Page: 23 of 39




e After he reported it, he got moved to Deputy Sacirovic’s unit on SA he had a lot of
issues with gang members after that

e Deputy Troudt went around the facility telling other inmates he was a rat and a snitch,
he got in lots of fights over it.

e Deputy Sacirovic pulled a taser on him and told him he was gonna write a kyte or
else...

e He had his mom call and report the incident to IA

e He gota call from IA in October after he was released and he told them everything. TA
told him they had 20 or so reports on Deputy Sacirovic

e He never heard back from IA

Refer to the following attachment for full content: Transcribed Interview with AIC
Bowman. Refer to audio recording for verbatim content.

5D AIC rosters

I reviewed AIC rosters from 5D when Deputy Sacirovic was assigned the 5D Unit Officer in
September of 2019. I reviewed AIC rosters from September 14™, 2019 to September 16,
2019. In doing so I discovered AIC Chudie Oguzie was housed on Unit 5D in cell 5D26 on the
14™ and 15™ then moved to disciplinary housing prior to the 16" Cell 5D26 is consistent with
the location given by AIC Bowman for where the victim was housed. Further, the housing
history for AIC Oguzie, is consistent with the information given by AIC Bowman.

I know based on conversations with Detective Stephens, AIC Chukwudi Oguzie is a Six
Deuce East Coast Crip and is an enemy to the Hoovers.

Incident Report from September 15™, 2019

I reviewed the following incident report from September 15™, 2019 on Unit 5D authored by
Deputy Earle:

When I opened the top tier doors for breakfast service, Oguzie DISRUPTED
breakfast when he walked up to Crawford and began began ASSAULTING hi by
throwing kicks and strikes. This occurred on the upper tier, from the deputy's
station. Crawford did not throw any strikes back, but put his hands up to block
Oguzie. Oguzie FAILED TO DO AS ORDERED when he did not cell himself in
immediately when I ordered him to stop fighting and cell in. I called for back up
and Oguzie only stopped and celled in when backup started arriving. Oguzie was
removed from 5D and is pending a level 3 major misconduct. Crawford will
remain in 5D and will not be written up as he did not fight.

For full content refer to attachment labeled: Incident Report 9-15-19

On September 14™ 2019 the following individuals I know to be Hoover members or
associates were housed on 5D:

e Rondre Wells “Chance”
e Ronald Rhodes “Big Fly”
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¢ Nakiem Brown “Tiny Ty”
e Issac Burks “Lil Lav”
e Shawn Crawford “Moo Moo, Baby Gauge”

Jail Calls

I have reviewed jail calls from September 14™ 2019, and after. I found there to be four jail
calls placed by AIC Bowman with content related to the above incident. During the jail calls
AIC Bowman talks about this incident in close similarity to what he reported to me on March

23" 2023,
Refer to the audio recordings for full content.
I have not been able to locate Chukwudi Oguzie for interview.

All Reports to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for
review.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: Joseph Badley Assault

Case Number:
OSP 22-255577

Associated Case Numbers:
OSP 22-239019
OSP 22-255576

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report

Supplemental Reports

Audio Recording

Transcribed Interview

ezWriter Report 39082

ezWriter Report 39095

Joseph Badley Housing History

Transcribed Jail Call Qhianthony Stewartgraf
Diary Entry Valdovinos 6-21-19

MCDC Employee Roster 6/20/19 to 6/21/19
Multnomah County Medical and Mental Health Records

Victim:
Joseph Badley

Mentioned:

Lieutenant William Hong- Multnomah County Sheriff’s Office
Captain Jeffery Wheeler- Multnomah County Sheriff’s Office
Lieutenant Harry Smith- Multnomah County Sheriff’s Office
Sergeant Nicholas O’donnell- Multnomah County Sheriff’s Office
Xavier Bolden- Joseph Badley’s deceased brother

Involved:

Deputy Gustavo Valvodinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sherift’s Office

Summary:
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On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies
to include Joseph Badley.

Action Taken:

During my review of investigative documents provided from Detective Lerch I observed a
report made by Former Adult In Custody (FAIC) Joseph Badley. I read the following from the
narrative written by Sergeant Nicholas O’donnell:

On 02/19/20 I was working as 761 Housing Sergeant at MCDC. At approximately
1420 hours I received a Service Request Form from Deputy Richey in 6D. This
form was written by Inmate Joseph Badley #694307 who was housed in 6D32. The
form briefly explained how he was beat up by Deputy Valdovinos and Sacirovic.
Due to the lack of details I went to 6D to speak with Badley in person. Badley
explained to me that approximately two weeks before he was sent to prison in July
0f 2019 he called Deputy Valdovinos a “dick head” while he was on walk in SA.
Badley was apparently celled in for this for the remainder of his walk time
because of this. Badley explained that approximately S hours later once the whole
unit was celled in for the night, Deputy Valdovinos and Sacirovic (who he
described as always wearing a hat and has a dark beard and medium build)
entered his cell and began attacking him. He explained that he was pinned down
as his was repeatedly hit in the ribs. Both deputies then left and secured his door.
Inmate Badley then went on to say that Deputy Valdovinos returned a few days
later and gave Badley a hug saying, “Sorry, if I would have known you were a
Hover that would have never happened”. Badley lastly informed me that he
believes Deputy Valdovinos is working with the Hover gang and is bringing
restricted items into the housing units. Inmate Badley was unable to give a specific
date for when the incident occurred. Looking back on Inmate Badley’s location
moves he was not even house in SA during this time line. Badley was last housed
in 5D and 8C prior to being sent to prison. Badley informed me that he was told
by other inmate that he should come forward with this information. Badley was
released from custody later that evening.

The above excerpt was documented in an incident report and forwarded to Lieutenant William
Hong. Lt. Hong forwarded the report to Facility Commander Captain Wheeler for review.
Captain Wheeler then forwarded the report to Lieutenant Harry Smith with the following
excerpt:

02/24/2020 1111 hrs - Reports reviewed. Due to other current pending IAU
complaints and investigations, I will be forwarding this report packet to IAU for
PIA.

For full content refer to attached document labeled: ezWriter 39082
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The following correspondence was documented in an ezWriter report composed by Deputy
Gustavo Valdovinos regarding the allegation:

On Friday 02212020 at approximately 0800 hours, upon opening my email. I read
an email regarding an allegation by an Inmate Badley due to a Staff assaulting
him. My last encounters with Badley was last year when he came into custody
down in the booking area. I was informed ny the Booking Officer that Badley had
been messing with his anus and felt like he had shoved something in there. I
completed my pat down searches with Badley, I took him into a Separation Cell
and made him strip search. When Badley was bending at the waist and coughing,
he appeared to be puckering his anus as he was attempting to hide something.
Badley was irate due to the fact I was calling him out on that. I called Deputy
Croteau for a second opinion which he also believed that Badley was hiding
something, Badley being all intoxicated began asking for the Sergeant. The Other
encounter was in housing when I placed Badley on suicide watch after I observed
him hitting himself, he had missed his breakfast earlier and threw a temper
tandrem by hitting himself in order for him to get breakfast on his time. Badley
wasn't thrilled when I placed him on suicide watch for self harming. Badley has
had disciplinary write ups in the past for lying as he is no stranger to disciplinary
actions and has no care for the rules of inmate conduct for this county.

On November 1%, 2022, as part of a large scale public official investigation into the conduct of
Deputies at Multnomah County Jail, I interviewed an individual who will hereafter be referred
to as Cooperating Defendant Number 3 (CD 3).

During the interview I showed CD 3 a booking photo of Joseph Badley and asked him if he
recognized him. CD 3 told me the photo was of XO’s brother Joey. Detective Stephens
informed me XO was Xavier Bolden’s nickname. CD3 told me guards beat him up in his cell
that was in the front area of the desk. He told me he thought it was Valdovinos who was
beating him up and kicking him for talking crazy and coming down off meth. He explained
that when Joey came down off meth and was detoxing, he would get sentimental and cry. He
told me he didn’t remember any more details but he remembered he got beat up by guards,
yelling and the door getting shut after.

For full content refer to attached document labeled: ezWriter 39095

On December 12" 2022, T interviewed Joseph Badley at the Parole and Probation building

located at 421 SW 5™ Ave in Portland, Oregon at approximately 3:21 PM. He met with me
voluntarily and I informed him our conversation would be recorded.

The following is a summary of the interview. This interview was transcribed and the
transcription should be referred to for full content. An audio recording of the interview
has been submitted into evidence and should be referred to for a verbatim account of the
interview in its entirety.

Joseph Badley told me while he was housed at MCDC in what he thought was May of 2019,
the Hoover gang was running the facility. Badley told me “V”, already identified as Deputy
Valdovinos, and Bruns, were bringing in all kinds of stuff for the Hoover gang because he and
other guards were friends with the Hoovers.
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Badley told me while housed on 5A, he had an issue with Valdovinos. Badley told me one
night he was going to turn in his dinner tray and his neighbor had some cornbread he wanted.
Badley told me he tried to get it from him but Valdovinos told him to cell in. He told me he
ended up getting the cornbread but was yelling at Valdovinos. Badley told me Valdovinos then
let the entire unit out for walk except him. Badley told me “Hoover members” came to his cell
and told him not to yell at Valdovinos because he works for them.

Badley told me medline was called and Valdovinos didn’t let him out for his meds. Badley
told me he remembered Valdovinos got his hair cut by an inmate that night. He told me shortly
after, the lights were out and he heard his door crack. He told me Sacirovic and Valdovinos
came into his cell. Badley told me Valdovinos kicked him in the face and, “Vic”, started
punching him in the ribs hard. Badley told me Sacirovic told him not to be talking shit to his
dog, referring to Valdovinos. Badley told me Sacirovic told him to tell him he understood even
though he couldn’t speak. Badley told me he thought his ribs were punctured after that and
they hurt for months.

Badley told me the next moring,Valdovinos came back to work and didn’t let him out for
breakfast. Badley told me this is when he pushed the button in his cell and claimed to be
suicidal to get off the unit. Badley told me Valdovinos escorted him off the unit. He told me
Valdovinos took him upstairs where other guards were and pushed him on the ground while
holding him hard and tight. He told me he was yelling out loud that he got beat up and calling
Valdovinos crooked. Badley told me a deputy named Arellano, told him he would take care of
him. Badley told me Deputy Arellano watched him undress and observed his injuries. He told
me he told Deputy Arellano about being beat up by the guard and Deputy Arellano looked
nervous and worried.

Badley told me a couple weeks later he went to a different unit across the hall on the fifth floor
and was talking about Valdovinos and Sacirovic. He told me “Big Fly” who he identified as
Ronald Rhodes, came into his cell with Sacirovic and Valdovinos and told him not to be
telling on them. Badley told me both “Stoney Fly”, who I know to be Javier Hernandez, and
“Big Fly” were Hoover members running the units at that time.

Badley told me while he was housed on 5D, Sacirovic came into his cell, gave him a hug and
apologized. Badley told me Sacirovic said he was sorry because he found out his, Badley’s
brother, was a Hoover.

Badley told me Deputy Bruns was the deputy on 5D at the time. He told me Deputy Bruns was
allowing inmates to go into cells, beat up other inmates, and do tattoos.

Badley told me he had seen Sacirovic slap other inmates and heard him beat mentally ill
inmates for yelling. Badley told me he heard Sacirovic assault a mentally ill inmate while he
was housed on 5C. He told me it was while he was housed on the bottom tier and the other
inmate was housed on the top tier.

Badley told me after being assaulted on SA he was transferred to the eighth floor for suicide
watch. He told me he saw medical and spoke to a mental health lady who said she was going
to report it. Badley told me the mental health lady told him a lot of people had been reporting
that, “those two been beatin people up”. Badley told me the nurse looked at him and saw the
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bruises. Badley thought maybe some photos had been taken downstairs but he was not sure.
Badley told me the bruising he incurred was bluish purplish. I asked Badley on a scale of 1-10
with 10 being a broken jaw and one being a hang nail what he rated his pain level when he was
being assaulted. He told me his pain level was a six while being assaulted and a seven the day
after. Badley told me he did not think he healed completely until the end of the summer.

Badley told me he remembered one more thing about Sacirovic coming to his cell to
apologize. He told me the following:

“When I was, when they came to my cell to apologize and then talk to me, he said
yeah, that's not street you tellin' guards, that's not street. You see this badge?
It's just a badge. It don't mean nothin' to me, that's what Vic said. He said he
didn't honor his badge and that that's not street for me to be tellin' people 'cause
he's from the street. I guess he said he, this badge don't mean nothin' to him. It's
just a badge. You see this? Don' let this fool you. This just, I just wear this just
to wear this. He said he, he just, like he didn't respect police officers either.
That's what he said to me.”

Badley told me when Sacirovic came to his cell to give him the hug he told Badley Valdovinos
came down to where he was and told him they needed to come up and take care of him.
Badley told me Sacirovic told Badley he didn’t want to. Badley told me Sacirovic told him he
didn’t know who his, Badleys’s brother, was at the time and that he was connected that way.
Badley reiterated that Sacirovic told Badley it wasn’t street to be telling on him. Badley told
me he told Sacirovic he had told the nurse and the mental health lady about it.

Badley told me the nurse he told about being assaulted used to do medications in SA. He
described her as African American, short with shoulder length hair and somewhere between 27
and 30 years old.

Badley told me he was nervous about going back to the jail. He told me he was mostly scared
of Sacirovic. Badley told me it seemed like Sacirovic was more of an inmate than a guard. He
told me Sacirovic didn’t pick on the gang members, he would only pick on weaker people.

Badley told me Deputy Bruns involvement included bringing stuff into the facility and
popping doors for Hoover members to assault other gang members in their cell while he was
assigned as the 5D officer.

Records

T have reviewed housing unit records for Joseph Badley. In June of 2019, Badley was housed
on 5A from June 19® to June 21st. Badley reported being assaulted while housed on SA on the

evening of June 20t by Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic, in his cell, after being
refused access to medline.

I have reviewed a floor plan for SA housing unit. Badley’s cell at the time of the assault,
5A10, is located directly in front of the officer’s desk on the unit.

On June 20" 2019, Deputy Valdovinos was assigned as the E shift (15:30 to 23:30) SA
housing unit deputy. Deputy Sacirovic was assigned as the E shift Reception Utility Deputy.
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Badley told me that on June 21%, 2019, Deputy V, i idn’ w him to eat breakfast.
Badley told me he pushed the button in his cell t 1 to be moved off the
unit.

A diary entry in Badleys file completed by Deputy Valdovinos on 6/21/19 at 14:54 states the
following:

(5A) listed inmate refused breakfast this morning.

A secondary diary entry in Badley’s file is completed by Deputy Valdovinos on 6/21/19 at
1510, 16 minutes later, which states the following:

(5A) Badley self-reported being suicidal this morning by appearing to strike himself on his
body. That display made it appear that he is very suicidal, I removed Badley after breakfast
and took him to 8C on SWUD. Badley kept mumbling non sense all the way up into 8C.

Badley told me after being transferred to the eighth floor he reported his assault to Deputy
Arellano who observed his injuries while performing a skin search. Badley was assigned to
cell 8C07 at 8:13 AM.

On June 21, 2019, Deputy Arellano was assigned as suicide watch deputy from the evening
prior to 7:30 AM on an overtime shift. Deputy Arellano then worked an additional overtime

shift assigned to 7% floor escort scheduled from 7:30 AM to 3:30 PM.

Badley told me while housed on 5D he was approached by Ronald Rhodes who resided on the
unit at the time and the two deputies in his cell. A review of Ronald Rhodes housing history
confirms he was housed on 5D from 5/8/19 to 8/17/19.

Badley told me Deputy Bruns was the 5D unit officer during his time in 5D. A review of
scheduling confirms Deputy Bruns was assigned as 5D housing unit deputy in June and July of
2019.

Medical Records

I reviewed medical and mental health records for Joseph Badley. The following is a summary
of the collected reports as they relate to the reported assault. For full content review attached
medical records labeled: Badley, Joseph-Medical Records

On June 21*, 2019, at approximately 6:39 PM, Provider Trinity Hampton documented her
contact with Joseph Badley. In her documentation she noted Badley told her he did not have
suicidal thoughts but wanted to be placed on a mental health unit. He reported to her he
witnessed fights regularly that the deputies allowed to happen. He showed her bruising on his
upper right collarbone area from where the deputies assaulted him. He told her he was afraid
to return to the units with those deputies because of how he was treated. He reported having
seen one of the deputies on the unit receive a haircut from an inmate. He reported that he
thought he had a collapsed lung despite medical telling him he didn’t.
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On June 24™ 2019, Badley put in a written request to see medical. In the request he wrote the
following for his concern:

“my lungs are punctured or collapsed like a percent it hurts breathing”

Badley reported the feeling in his lungs had started 2-4 days ago and was getting worse.

On June 25" 2019, Badley was seen by Medical Provider Coisha Graham, in response to his
request for medical assistance. A treatment plan established by Coisha Graham suggested
Badley avoid doing pull ups/ working out until pain resolved completely, avoid pressing into
the area if it caused pain and notify medical as needed. Pulse and oxygen levels were checked.
No further diagnostic tests were performed.

On July 8™, 2019, Badley was seen by Mental Health Provider Trinity Hampton a second time.
Hampton documented that Badley spoke about being thankful he was not housed on SA where
he was allegedly assaulted by deputies. He spoke about continuing to see the deputies who
assaulted him and the closing of cell doors causing him to feel like he was on high alert. He
reported it took time for him to calm back down. Hampton documented the following
statement made by Badley,

“They came to my cell and let me know that they know when people talk about them
to staff and they don’t like that. I was scared as shit. But, then they hugged me and said
that everything was cool. I don’t know though. I just see so many people getting their
asses beat in here and it makes me really scared for my safety.”

Jail Calls

Badley reports on the evening he was assaulted, Deputy Valdovinos allowed an inmate to give
him a haircut. I have reviewed jail calls from the evening of 6/20/2019. At approximately 8:55
PM, Adult in Custody (AIC) Stewartgraf places a phone call from unit SA to an unknown
caller. During that phone call AIC Stewartgraf talks in length about another AIC cutting his
face during a trim and the use of clippers on the unit by AIC’s earlier that day.

At approximately 8:46 PM a phone call is placed by AIC Hernandez. During the phone call
Hernandez describes at length a fight between himself and another AIC on the unit. During the
call Hernandez refers to Deputy Valdovinos as, “V” and tells the caller he told “V” to pop his
door so he can put shoes on before the fight. No fights are reported to have occurred on 5A at
this time. Both jail calls have been transcribed for review.

Interview with Deputy Ivan Arellano

On March 22™, 2023, 1 called a phone number I know to be associated with Deputy Ivan
Arellano and left a message regarding my intent to speak with him. I did not receive a return
phone call.

On April 11™ 2023, I travelled to the residence of Deputy Arellano and conducted an
interview. During our interview I asked Arellano if he received my voicemail and he told me
he did. I asked Deputy Arellano an assortment of questions to include if he recalled observing
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injuries on Joseph Badley in June of 2019. Arellano told me he knew who Badley was but did
not remember the conversation he had with him or observing his injuries.

Report to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for review.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 08:59
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 08:59
Narrative:

Subject: Interview with Jontae Jones

Case Numbers:

OSP 22239019 General
OSP 22255577 Sacirovic
OSP 22255576 Valdovinos

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:
General Reports
Audio Recording

Action Taken:

On December 19", 2022, at approximately 1:45 PM, I met with Jontae Jones at the

Multnomah County Probation Office located on 122" Ave in Portland, Oregon. Mr. Jones
appeared to be nervous and uncomfortable sitting down. I assured Mr. Jones he was not a
suspect for any crime. I told him I came to speak with him regarding an assault on his person
that was reported to me during an investigation I was conducting into the conduct of those
employed at the Multnomah County Detention Center. Mr. Jones appeared to be uneasy in his
seat and fidgety. I know from my training and experience contact with law enforcement while
on probation can be unnerving for some individuals.

I reassured Mr. Jones our contact would be brief. I asked Mr. Jones if he recalled an incident
that involved him in September of 2019. Mr. Jones began lightly punching the air and while
doing so said, “when I got beat up?” Mr. Jones told me he planned to sue but that he didn’t
want to talk about it. I told Mr. Jones I was investigating the conduct of some employees from
MCDC.

Mr. Jones seemed reluctant to answer questions and when he did respond, his responses were
short. I told Mr. Jones I needed to record our interview and turned on my recorder. I told Mr.
Jones I had reviewed a memo regarding an attorney of his requesting photos be taken of his
injuries prior to his transfer to Coffee Creek Correctional Facility. I asked him if this was
accurate and he told me the attorney was a good friend who he called and told he got, “beat the
fuck....” He trailed off and resumed by telling me the attorney he called said she would send
someone. Mr. Jones told me the attorney got a private investigator to take photographs of him
at MCDC. Mr. Jones became reluctant and told me he didn’t want to say the wrong thing. Mr.
Jones told me he understood he was not under investigation but did not like being in any type
of a room with police without an attorney.
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I told Mr. Jones I wanted to know what happened to him while he was housed at MCDC. Mr.
Jones told me he understood what I wanted to know but that he was going to file a suit against
the Multnomah County Sheriff’s department for not saving and protecting him. Mr. Jones said,
“who was I going to cry out for help to...nobody, the same people who... like what the fuck.”
I asked Mr. Jones if anyone told him not to talk with me. Mr. Jones paused then said no. He
told me, “this aint cool”.

I asked Mr. Jones if he remembered being put on suicide watch and he responded, “ya”. |
asked him if he remembered where he was put on suicide watch and he told me MCDC. I
asked Mr. Jones again if he remembered where he was initially put on suicide watch and told
him my information led me to believe it was somewhere else. Mr Jones told me he was
initially put on suicide watch at Inverness. He did not recall who put him on suicide watch.
Mr. Jones began talking about the guy in booking referring to him as “visavichias”. He then
told me then he didn’t know what happened. I asked Mr. Jones why he would have been a
target and he responded by saying, “I know why”. I asked him if he had said something and he
responded by telling me he knew where this was going.

Mr. Jones told me he understood this was a, “big thing”. He told me it wasn’t just about people
getting beat up by MCDC. Mr. Jones told me I was good at what I did and was dodging him
wanting a lawyer and not wanting to talk about what happened. I attempted to reassure Mr.
Jones again that he was not the subject of any investigation and that he was the victim in this
case.

Mr. Jones went on to tell me there was a bunch of stuff going on with, “that guy”. I asked him
if he was referring to Sacirovic and he told me he didn’t know if that was his name. Mr. Jones
told me he wanted to talk to his lawyer. I asked Mr. Jones who is lawyer was and he told me
he would contact him. I told Mr. Jones he could either be honest with me about what happened
or he could not be honest but he was still a victim in my investigation and having an attorney
present to talk with me wasn’t an obligation for me to fulfill. Mr. Jones asked for my business
card so he could contact me after he left. I told Mr. Jones I didn’t think he would contact me
after he left. Mr. Jones told me he would and that MCDC was going to pay for what they did
to him.

Mr. Jones asked me why it took four years for anything to happen. I told Mr. Jones I had only
had the case for a couple months. Mr. Jones told me he was a drug addict so it didn’t even
matter. Mr. Jones told me that he understood he was a victim for this incident but he had other
stuff going on and needed to talk to his lawyer. I reassured Mr. Jones I didn’t care about any of
the other stuff going on. I told him I only had interest in what happened to him when he got to
MCDC in September of 2019. Mr. Jones replied with, “I was on suicide watch and I got the
fuck beat out of me for asking for a blanket”. He told me that was all he had to say. I asked
Mr. Jones if there was anything else going on or if he was coming down off drugs. Mr. Jones
told me he was not coming down because he had already came down and was on Suboxone.
Mr. Jones told me he was a junky.

Mr. Jones then told me he had an appointment and needed to go. He told me he would call his
lawyer and then call me to set up a meeting at a Starbucks near his house or at his house. He
told me I could bring my recorder and talk to him again. I asked Mr. Jones who assaulted him
and he said he didn’t know. I asked Mr. Jones if an inmate assaulted him and he said, “no”. I
asked Mr. Jones if a guard assaulted him and he said, “ya”. I asked Mr. Jones if it was one or
more than one and he told me one. Mr. Jones became extremely fidgety at this point and told
me I shouldn’t even be talking to him because he was loaded. He told me what he told me
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would not be admissible because of how high he was. I provided Mr. Jones with my business
card with my work cell printed on the back. He told me he would contact me at a later date.

No further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: Incidents in Unit 5D on 9-6-19

Case Number:
OSP 22255577

Associated Case Numbers:
OSP 22239019
OSP 22255575
OSP 22255576

Lead Detective:

Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:

Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Involved:
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy NI - Multhomah County Sheriff’s Office

Mentioned:

Former AIC Nakiem Brown

Former AIC Issac Burks

AIC Regis Kindred

AIC Nigel Davis

CD1

Parole and Probation Officer Dorcie Johnson- Multnomah County
Parole and Probation Officer David Main-Multnomah County
Former AIC Leslie Allen Price

Former AIC Luis Valdes- Batista

Narrative:

On November 3™, 2022, Detective Stephens and I interviewed Cooperating Defendant 1 (CD

04/21/2023 10:42
04/21/2023 10:42

1). During our interview CD 1 told me the following about an incident Isaac Burks and

Nakiem Brown told him occurred on their unit.

CD 1 told me Isaac Burks and Nakeim Brown told him about an incident where Deputy
Sacirovic participated in the assault of an individual with Burks and Brown on a unit while

Deputy as at the desk.
CD 1 told me Brown/Burks told him the following:
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e Deputy Sacirovic told Deputy |JJifto stay at the desk because they had to go “handle
something”.
She remained at the desk while Deputy Sacirovic and Brown/Burks entered the cell.
They had already asked Deputy Sacirovic if they could fight the individual and Deputy
Sacirovic did it because he (Sacirovic) thought he was from Hoover.

CD 1 told me Deputy Sacirovic had already been given a nickname. CD 1 thought the
nickname was something like Hoover V or Hoover Vic.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview of CD 1. For
verbatim content refer to audio recording. Above incident on page 6.

On March 22, 2023, 1 interviewed Deputy/ I During the interview she described

the above incident and one additional incident reported to have occurred on September 6,
2019. With the information she provided I identified the following two individuals as probable
victims based on Deputy [l recount of cell assignments and AIC rosters provided for 9-6-
19 and 9-7-19. The following day roster was requested due to movements in the facility not
being recorded on rosters until the following morning of the movement.

The two individuals identified as the probable victims are the following:

e Leslie Allen Price DOB 1981

e Luis Valdes- Batista DOB 1986
On April 10* 2023, 1 performed a search on Leslie Price through law enforcement databases.
While searching, I discovered phone numbers likely associated with relatives of Leslie Price. |
made contact via phone with Justin Price who identified himself as Leslie Price’s brother.
Justin Price told me he has not heard from Leslie in awhile. He told me he has been in text
contact with Leslie, however, he lives in Pennsylvania and it is not unusual not to hear from

Leslie due to him being a drug addict. Justin told me last he knew, Leslie was in Portland. He
told me if he heard from him he would contact me.

On April 11™ 2023, T contacted Parole and Probation Officer Dorcie Johnson who supervises
Former AIC Luis ValdesBatista. Johnson informed me ValdesBatista has not reported and she
does not know where he is. I performed a search on ValdesBatista through law enforcement
databases and discovered he has an active warrant for his arrest. I have been unable to locate
ValdesBatista for an interview.

On April 14™ 2023, T contacted Parole and Probation Officer David Main in an attempt to
contact his client and suspect in this case, AIC Issac Burks. Officer Main told me AIC Burks is
currently lodged at MCDC with a release date of April 18" 2023. Upon Burk’s release, an
attempt will be made to interview him at the Parole and Probation Office.

On April 17" 2023, T contacted AIC Regis Kindred who is currently housed at Snake River
Correctional Institution. I contacted him by phone and informed him I intended to ask him
about his time at MCDC in September of 2019. I contacted AIC Kindred because of his

housing placement on 5D on September 6™ 2019. (5D26). I contacted him to attempt to
identify the individual who sent in a kyte about the two incidents reported to have occurred on

September 6, 2019.
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I asked AIC Kindred if he recalled writing any grievances during that month or recalled seeing
any assaults take place. AIC Kindred told me he does not recall anything from his time at
MCDC due to being more concerned about his own charges.

The following individuals were housed in cells near to 5D26 on September 6, 2019:

Humphreys, Mark DOB [Jj} 1980 5D27
Crawford, Shawn Degail Jr. DOBIE-1992 5D28
Davis, Nigel Anthony DOB [l 1981 5D29
Bostick, Shawn DOB Il 1966 5D30

I have reviewed photos of the above individuals. With the description given by Deputy -of
the AIC who kyted about the incidents being a black male adult, I am able to rule out Shawn
Bostick and Mark Humphreys as they are not black males.

On April l7th, 2023, I searched law enforcement databases for Shawn Degail Crawford. In
doing so I discovered he currently has an active warrant.

I searched law enforcement databases for Nigel Davis and discovered he is currently on Post
Prison Supervision. I contacted his Parole and Probation Officer and was notified he is
currently lodged at Inverness Jail. I called the jail and set up an interview by phone.

At approximately 4:10 PM I contacted AIC Nigel Davis by phone and recorded the phone call.
AIC Davis told me he did not recall writing any grievances or observe any injuries to staff or
other AIC’s in September of 2019.

Refer to audio recording for verbatim content

At the time of this report, the whereabouts of Nakiem Brown are unknown.

Any additional efforts/ success at contacting and interviewing those listed in this report as
victims, suspects or witnesses will be documented in a supplemental report.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Oregon State Police

Incident: SP22239019

Incident Details:

Incident Type: Internal Investigation

Incident Time: 09/01/2022 13:05 - 09/19/2022 13:05

Reported Time: 09/06/2022 16:19

Incident Location: 1120 SW 3RD AVE, PORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97204 (MULTNOMAH
COUNTY JUSTICE CENTER) (Beat: PPO, Region: NWR)

Incident Status: Open

Summary: On July 11th, 2022, | met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County

Detention Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies
employed by the Multnomah County Sheriff's Office. Detective Lerch handed me all
documents he had incurred during his investigation and briefed me on his findings.
During his brief, he identified individuals who had alleged they had been assaulted
while housed at MCDC by jail deputies. | agreed to assist with the investigation. On
September 21st, 2022, Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriffs Office
made an official request to the Oregon State Police to investigate three jail deputies.

Involved Offenders - Persons

Name: BRUNS, JOSHUA Gender: Male
Classification:  Suspect; Other involved person DOB: -1 992
DL:

Address: I <0UNDUP, MT USA [Residence]

Name: SACIROVIC, MIRZET Gender: Male
Classification:  Corrections officer; Offender DOB: -1 986
DL: I

Address: B /00D ViLLAGE, MULTNOMAH OR USA 97060 [Residence]
Telephone: (Cell phone)_PersonaI]

Height: 510" Weight: 190lb Build: Average
Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Brown
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Name: SOLOAI, LES HAWTHORNE PRICE Gender:  Male

Classification:  Police Officer - outside agency; Suspect DOB: -1 987
DL I

Address: I /A \COUVER, WA USA 98682 [Residence]

Height: 6'4" Weight: 290Ib Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: TROUDT, JORGE Gender:  Male
Classification:  Corrections officer; Offender DOB: _
DL: I

Address: I /'L SONVILLE, CLACKAMAS OR USA [Residence]
Telephone: (Cell phone)_ [Residence]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: VALDOVINOS, GUSTAVO Gender: Male
Classification:  Corrections officer; Offender DOB: —
DL: I

Address: I /A \COUVER, WA USA [Residence]
Telephone: (Cell phone) | G0 (P<rsonal]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Involved Victims - Persons

Name: MENEFEE, DAMASCUS Gender: Male
Classification:  Adult in custody; Victim DOB: _
DL:

Height: Weight: Build:

Race: Black Hair Color: Eye Color:

Name: PRESTON, DEVARIO Gender:  Male
Classification:  Adult in custody:; Victim pos:  [EGEGN
DL:

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:
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Other Involved Persons

Name:

Classification:

DL:

Male

Gender:
DOB:

BROSSEAU, EVAN
Police Officer - outside agency

Name:

Classification:

DL:
Address:
Telephone:

Male

_EAVERTON, OR USA [Residence]

(Cell phone) I Residence]

Gender:
DOB:

ENGEL, TIMOTHY
Corrections officer

Name:

Classification:

DL:
Address:

Telephone:

Male

Gender:
DOB:

LIGHTNER, NATHANAEL

Corrections officer

(Cell phone) | (Personal]

Name:

Classification:

DL:
Address:
Telephone:

Male

Gender:
DOB:

MONDRAGON, LUCAS
Corrections officer

I =5/ NON, LINN OR USA [Residence]
(Cell phone)_Residence]

Name:

Classification:

DL:
Address:

Telephone:

ler: Female

pos:

Corrections officer; Witness

B s/ \DY. OR USA [Residence]
(Cell phone) _[Residence]
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Involved Property:

P22020065 / Police recording / Evidence / AUDIO / JRM-E1; CD audio of interview with Dep Sacirovic

Mirzeti on 9/21/22.

P23006344 / Police recording / Evidence / AUDIO / MDF-E1; CD audio of interview with Dep Tim Engle.

P23006433 / Police recording / Evidence / VIDEO / NMW-E1; DVD with Cadle Video visit — assault.

P23006434 / Photograph / Evidence / PHOTOS / NMW-E2; DVD Multnomah Co AIC booking photos.

P23006435 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E3; DVD audio of interviews with Dep. N.

Lightner.

P23006436 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E4; DVD audio of interview with victim Joseph

Bradley and jail calls associated with incident.

P23006437 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-ES5; DVD audio of interview with Jontae Jones

— jail call.

P23006438 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-EG6; DVD audio of interviews with Jorge

Troudt.

P23006439 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E7; DVD audio of interview with Jeffrey Jessie

by Det. Frederich — jail calls.

P23006440 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-ES8; DVD audio of interview with Larison,

Jeffrey/Ledesma, Brandon -jail calls Ledesma — interview FD Thomas Jacobs.

P23006441 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E9; DVD audio of interview with Rashad

Banks & Joshua Funk.

P23006442 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E10; DVD audio of interview with Stafford,

Adrian — jail call.

P23006443 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E11; DVD with Verizon phone records for

Gustavo Valdovinos, T-Mobile phone records for Mirzet Sacirovic.

P23006444 / Police recording / Evidence / AUDIO / CD (1) interview / Photo I1S’s made.) / NMW-E12;

DVD audio of (3) interview / CD (1) interview / Photo 1S’s made.

P23006445 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E13; DVD audio of interview with former Dep.

Joshua Bruns.

P23006446 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E14; DVD audio of interview with former Dep.

Les Soloai, jail calls -Devario Preston.

P23006447 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E15; DVD audio of interview with Dep

Sevigny — Dep Castro — former Dep Brosseau, Evan. — jail call.

P23008874 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E16; DVD audio of interview with AIC

Bowman and jail calls.

P23008875 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E17; DVD audio of phone interview with Dep
in person interviwe with Dep Talalemoto.

P23008876 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E18; DVD audio of interview with Dep Ivan

Arellano.

P23009100 / Police recording / Evidence / AUDIO / NMW-E19; DVD Lerch documents provided on Trcia

Gibson, Troudt Sacirovic & Valdovinos and audio interviews with AIC Nigel Davis and Regis Kindred.

Involved Addresses:

1120 SW 3RD AVE / Contact location; Dispatch address; Incident address / PORTLAND,
MULTNOMAH, Oregon, USA 97204 (MULTNOMAH COUNTY JUSTICE CENTER) (Beat: PPO, Region:
NWR)

Involved Officers:

Reporting Officer/Case Lead: WATSON, NICOLE /#53154 / PORTLAND AREA COMMAND
: MCNEELY, JOSHUA / #51768 / NW REGION CRIMINAL COMMAND
Dispatcher/TC2: HATHAWAY, KRISTA / #59297 / DISPATCH
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General Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/20/2023 15:24
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/20/2023 15:24
Narrative:

Subject: General Report MCDC Public Official Investigation

Case Number:
OSP 22-239019

Associated Case Numbers:
OSP 22-255577
OSP 22-255576
OSP 22-255575

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

Supplemental Reports

Audio Recordings Interviews/Jail Calls
Transcribed Interviews

ezWriter Reports recorded by MCDC employees
Housing History’s

JCS Packets for AIC’s

Transcribed Jail Calls

Diary Entry’s made by jail deputies

MCDC Employee Rosters

5t floorplan diagram

Sacirovic Grievances on file

Internal Affairs Investigation Dispositions
Position Summary timelines

Memo written by Detective Stephens- 2020
Cooperating Defendant Interviews

Detectives:

Detective Lindsay Friderich- Gresham Police Department
Detective Tracy Clark — Oregon State Police

Detective Pat Leahy- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Joshua McNeely- Oregon State Police

Detective Chris Stephens- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Justin Pick- Gresham Police Department

Sergeant Mat Fromme- Oregon State Police

Involved Deputies:
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Jail Deputy Gustavo Valvodinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Jail Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office

Jail Deputy Nathanel Lightner- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Jail Deputy Les Soloai- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Jail Deputy Joshua Bruns- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Timothy Engel- Multnomah County Sheriff’s Office

Deputy Lucas Mondragon- Multnomah County Sheriff’s Office

Deputy| I Mu!tnomah County Sheriff’s Office

Mentioned Adults in Custody:
Damascus Menefee DOB 1980

Devario Preston DOB| 1997
Nakiem Brown DOB 1993
Issac Burks DOB 1990

Jessie, Jeffrey DOBIEEN 1999
Unidentified Adults in Custody
CD1
CD3
CD6

Mentioned:

Former Sheriff Michael Reese- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Jail Deputy Evan Brosseau — Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Nicole Buscher- Multnomah County Sheriff’s Office

Robert Crumpton-Multnomah County Sheriff’s Office

SUMMARY:

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During the briefing Detective
Lerch informed me a federal RICO trial against several members from the Hoover gang was
soon to conclude. He told me some of the cooperating defendants from that trial had agreed to
provide information regarding the alleged misconduct of MCDC Jail deputies. I agreed to
assist with the investigation.

During my investigation I discovered multiple victims and corroborating evidence to suggest
the allegations brought forth, suspect statements, victim statements and witness statements
held a consistent pattern of misconduct by several officers to include the following:

e Deputy Jorge Troudt

e Deputy Gustavo Valdovinos
e Deputy Mirzet Sacirovic

e Former Deputy Les Soloai

e Former Deputy Joshua Bruns
e Deputy Nathanael Lightner

Printed: 01/17/2024 09:10 by A02831 Page: 6 of 36




Memo written by Detective Chris Stephens 2020

In March of 2020, Detective Stephens conducted an investigation into the following three Jail
Deputies:

1. Deputy Timothy Engel
2. Deputy Mirzet Sacirovic
3. Deputy Gustavo Valdovinos

The investigation included items provided to Detective Stephens by internal affairs to include
documentation of incidents of concern.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled:
Detective Stephens 2020 Memo

-Isolated Case Numbers:

I have conducted a full investigation into the allegations brought forward and separated the
below reports by the following case numbers:

OSP 22-255577 Public Official Investigation into the conduct of Deputy Mirzet Sacirovic
OSP 22-255576 Public Official Investigation into the conduct of Deputy Gustavo Valdovinos
OSP 22-255575 Public Official Investigation into the conduct of Deputy Jorge Troudt

This general report stands to encompass the entirety of this investigation to include new
allegations brought forward during my investigation in addition to the initial reports and
further show a pattern of misconduct during the period of 2018 to 2020 in the Multnomah
County Detention Center. This general case number houses all digital evidence.

Proffer Interviews of CD 6

There have been two proffer interviews of CD 6. The first proffer interview took place on
November Sth, 2021, and was conducted by the federal bureau of investigation.

For full content refer to the attachment labeled: FBI Proffer interview of CD 6.

On August 16™ 2022, 1 participated in a second virtual meeting proffer being conducted with
CD 6. During the interview the following information was obtained:

e Between the years of 2018 and 2020 CD 6 was housed with Multnomah County at the
Multnomah County Detention Center. During that time he witnessed Deputy Gustavo
Valdovinos and Deputy Mirzet Sacirovic engage in “door popping” further described
as opening cell doors for Hoover members to enter and assault non Hoover members.
CD 6 described Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic as “Honorary Hoover
Members”.

e Deputy Sacirovic brought in weed and allowed inmates to use his phone. Sacirovic was
known for coming down to the unit when he wasn’t assigned.
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e Sacirovic placed “Jeffrey”, the guy who shot Damian Lilliards brother, AKA Baby Jay,
back on the unit and he got beat up by Hoovers bad.

e Sacirovic was known as “SG” and Valdovinos was known as, “VG” because they were
honorary Hoover members

e He knew about a time “SG” went to the Ilani casino and flashed his gun claiming to be
a Hoover.

e “VG” popped a cell door for “Stoney” and Woody to commit an assault and Deputy
Troudt got mad afterwards. Troudt knew what was going on but didn’t do anything
about it. The fighting and cell door popping happened mostly when “SG” and “VG”
were working.

e (D 6 further named Deputy Engel as looking the other way and Deputy Mondragon
for bringing in lighters and weed.

e A nurse named Tricia brought in pills such as Suboxone and passed inmates weed in
the med cups. He described her as recently having surgery and having a daughter who
has a baby with Virgil Adams who is a Hoover member. He told interviewers she was
paid through Cashapp.

Investigation:

On September 21%, 2022, myself and Detective Joshua McNeely traveled to the residence of
Deputy Jorge Troudt and conducted a voluntary interview.

On September 21%, 2022, Former Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriff’s Office
made an official request to the Oregon State Police to lead the investigation of official
misconduct by the following three jail deputies:

e Deputy Jorge Troudt
e Deputy Gustavo Valdovinos
e Deputy Mirzet Sacirovic

On the evening of September 21*, 2022, myself and several assisting detectives traveled to the
Multnomah County Detention Center to interview Deputy Valdovinos, Deputy Sacirovic and
Deputy Troudt at the request of Former Sheriff Reese.

Interview with CD 3

On November 1%, 2022, Cooperating Defendant 3, hereafter referred to as, “CD 3”,
participated in an interview with his attorney present. During that interview he referred to Unit
5A as 5 Astro. Throughout the interview he identified the following deputies engaged in
illegal activity:
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Deputy Valdovinos
Deputy Sacirovic
Deputy Lightner
Deputy Bruns
Deputy Troudt
Deputy Soloai

He described numerous acts of misconduct to include numerous fights, numerous assaults, the
passing of drugs, tattooing, the running of information by guards between units, and
preferential treatment of Hoover gang members. I was able to identify and locate several
victims of assault with the information provided and conduct investigations. The following
individuals were identified from information provided by CD 3 as alleged victims:

Jeffrey Jessie DOBJjj 1999

Jontae Jones DOB| 994

Caleb Lopez Parker DOB I 1996
Adrian Stafford DOB|Ji/ 1992
Joseph Badley DOBEN 1986
Damascus Menefeee DOB [ 1980
Devario Preston DOHJJ1997
Unidentified victims

Of the above listed victims Deputy Valdovinos was alleged to have facilitated and/or
participated in the assault of the following:

Jeffrey Jessie DOBJjjjjf 1999
Jontae Jones DOB-1994
1996

Caleb Lopez Parker Dw
Adrian Stafford DOB 1992
Joseph Badley DOB-1986
Unidentified victims

Of the above listed victims Deputy Mirzet Sacirovic was alleged to have facilitated and/or
participated in the assault of the following:

o Jontae Jones DOB|J}/1994
e Joseph Badley DOB->/1986

Interview with CD 1

On November 3™, 2022, Detective Stephens and I interviewed cooperating defendant number
one, hereafter referred to as, “CD 1”. CD 1 told me he was housed at MCDC in 2018 and
2019.

CD 1 told me while he was housed at MCDC there were many Hoover members housed there.
CD 1 referred to MCDC as “Hoover Jail”.
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CD 1 told me most of the Hoover members were housed in SA but he was only on 5A for a
short period of time when he got there in March of 2018. CD 1 told me in March of 2018
nothing was really going on in 5A.

CD 1 told me certain guards in the jail would allow stuff to happen and named the following
individuals:

e Deputy Troudt

e Deputy Valdovinos

e Deputy Sacirovic

e A few of the “Hawaiian guys”- unknown names
e A taller white guy- unknown name

CD 1 told me when he was on the sixth floor the guys on the fifth floor would tell him about
Deputy Sacirovic giving out stuff to make tattoo guns such as razors on 5SA and 5D. CD 1 told
me he was able to communicate to individuals on the fifth floor through the vent system. CD 1
told me you can communicate to floors above and below you as long as you are on the same
side.

Iasked CD 1 if Deputy Sacirovic had ever given him anything that he wasn’t supposed to have
while he was housed there. CD 1 told me there was one time someone came in off the street
and gave him some meth. He told me he communicated through the vents to the fifth floor
who had tattoo ink for a trade. He told me Deputy Sacirovic brought the tattoo ink from the
fifth floor and he gave Deputy Sacirovic the meth to take down to the fifth floor. CD 1 told me
he confirmed the fifth floor received the meth through the vents. CD 1 told me he didn’t know
how much meth it was but that it was folded up in paper. CD 1 told me the exchange
happened after dinner at his cell while in lockdown before Deputy Sacirovic opened his unit
back up (5A) that evening. CD 1 told me this incident was the only hand to hand exchange he
had with Deputy Sacirovic.

CD 1 told me Deputy Troudt gave him an electric razor on the sixth floor. CD 1 told me an
AIC on his unit on the sixth floor asked him to ask Deputy Troudt to give them a razor so he
could make a tattoo gun. CD 1 told me the AIC wanted CD 1 to ask for the razor because the
AIC knew Deputy Troudt would give it to CD 1 if he was the one to ask. CD 1 told me he
asked Deputy Troudt for the razor so he could make a tattoo gun. CD 1 told me he asked for
the razor before lunch and Deputy Troudt brought him the razor in his pocket after lunch. He
told me Deputy Troudt set it on the desk and he picked it up. CD 1 told me the razor was
similar to the unit razors but it wasn’t the razor from the unit because they had to account for
those ones. He told me other than that, Deputy Troudt provided pens for him to use the springs
for tattoo guns as well. He told me the pens available to him on the unit do not contain a
spring.

CD 1 told me Deputy Troudt watched him get the tattoo on his left hand that says “TOD”.
CD 1 told me Deputy Troudt would allow him to watch videos on his personal phone on the

unit and look up music videos on the work computer. CD 1 told me Deputy Troudt would look
up guns for people and allow them to use his Apple FaceTime to call people.
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CD 1 told me Deputy Valdovinos never handed him anything. He told me when Deputy
Valdovinos was the unit officer on SA he would allow inmates to hang out on the unit after
medline when they were supposed to be in church in the side room.

CD 1 told me he had not witnessed a guard assault an inmate but that he had heard from Isaac
Burks and Nakeim Brown about Deputy Sacirovic participating in an assault of an individual
with Burks and Brown on a unit while Deputy|jjjvas at the desk. CD 1 told me Brown and
Burks told him Deputy Sacirovic told Deputy [Jjjjijto stay at the desk because they had to go
“handle something”. CD 1 told me Burks and Brown told him she remained at the desk while
Deputy Sacirovic and Brown/Burks entered the cell. CD 1 told me Brown/Burks told him they
had already asked Deputy Sacirovic if they could fight the individual and Deputy Sacirovic did
it because he (Sacirovic) thought he was from Hoover. CD 1 told me Deputy Sacirovic had
already been given a nickname. CD 1 thought the nickname was something like Hoover V or
Hoover Vic.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview of CD 1. For
verbatim content refer to audio recording. Above incident on page 6.

Depu

On March 22" 2023, I contacted Deputy -by phone and recorded the conversation. |
identified myself and informed her I was calling in regards to the investigation going on at
MCDC. I informed her I was going to ask her about the timeframe of 2018 to 2020 during
which time I had information to suggest the opening of cell doors was occurring for the
purpose of assaults to occur. I told her I had been made aware she was an individual who had
knowledge regarding the conduct described. Deputy jjffresponded with the following
statement,

“Yes, um, and, um, I was actually expecting this call because 1, I, it was something
that, um, I was pretty verbal about because I wasn't okay with it, um, and it
bothered me a lot, and I did, uh, when it did like kind of get pushed forward, it
wasn't taken seriously, so at the time, I was a newer deputy, so, um, it didn't
really go anywhere, so I just, I think that's why I became frustrated and, um,
spoke up about it, um, to like, 'cause it was more of, um, I needed to talk about it
'cause it bothered me, and it didn't go anywhere. Um, so that's why I kind of got
out, I guess. Um, but it never, nothing really ever happened, uh, of it, but people
knew about it because of, you know, my venting my frustrations.”

Deputy Illllproceeded to tell me the individual she was referring to was Deputy Mirzet
Sacirovic. Deputy[fjtold me she recalled one particular day where multiple incidents
happened. She told me about a year after the incident she got into an argument with Deputy
Sacirovic about it via text. She told me she did not still have the text messages.

Deputy [lllltold me the incident happened on Unit 5D and was later able to review her work
schedules to confirm a date of 9-6-2019 as the incidents date. She told me she was the 5D unit
housing officer and Deputy Sacirovic was either the utility deputy or the holding deputy. She
told me the following about the incident from her memory:
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“Um, so that day, he was working in the basement, and he had brought some, um,
either one or two inmates up for, um, housing, and, um, when he came up to, um,
my housing unit, there was somebody that was detoxing in one of the cells, and he
was just screaming out the F word every few minutes, and when he came up, he
noticed that that guy was screaming, and he said hey, is this guy bothering you?
And I said oh, no, not at all, you know, he's just, he's detoxing. He's not bothering
anybody. He's not ¢, he wasn't, um, cursing at me or saying anything. He was
just screaming out curse words 'cause he was detoxing and in pain, and he said
well, uh, if he's bothering you, um, I'll, I'll take care of him, and I said no, he's not
bothering me at all, and, um, I turned and was talking to another inmate or got
distracted with something, and he, he, he said to me, like, hey, do you trust me?
And I said of course I trust you, and, um, he's, like, okay. And at that point, I had
keyed off my panel, and I went to do, um, a security check, and, um, when I was
on the top tier right above them, I heard scuffling like you'd hear when you hear,
you know, a fight, so I panicked because I knew he was in there, and I thought
like maybe he was getting hurt because when you hear scuffling, and you know
there's another deputy in there, and nobody's calling for help, it's kind of like it
was alarming, but I was on top, so I couldn't see. By the time I ran down, I saw,
um, an inmate in the cell that didn't belong in there, and right when I went to like
go for my radio and call for backup, I realized that Mirzet was also in the cell,
and they, and I said hey, hey, cut that out, and they both ran out of the cell. And,
um, they were beating, uh, like beating up the other inmate, and I was in complete
shock and I didn't know what to do 'cause I almost called backup, uh, for that
situation, not realizing what was happening and just kind of taking it all in.”

“And he could see that I was in shock, and he said don't worry about it and like
laughed it off, and I was just like, uh, uh, um, uh, I said okay, well, that'll be all.
You can leave, um, and the, the inmate that he had brought up was ki, uh,
somebody that was, um, very high or intoxicated, and he was acting strangely, so
he said, um, don't let this guy out, don't let him bother you. Um, if you need me,
uh, for anything, just let me know, and I said I don't need you for anything right
now, uh, please don't come back. Like I'm good.”

“And was still just kind of like on that like shaking adrenaline where actually like
oh my gosh, I can't believe that, like processing everything, um, and he left, and
then I just kind of s, continued running the module and one inmate did come up
to me and say like hey, that's not okay what happened, and I was just like I agree.
I'm not sure what to do, um, and like 'cause the way that it was played off so
cooly, I was just like what, uh, uh, you know, and, and I also didn't want, um,
anybody to think that I was condoning that, but I also was scared because of the
way he kind of just played it off made it seem like nobody was gonna really take
me seriously. Um, so, um, I, uh, uh, just ran my modules the, the best I could for
the next couple hours, and then later on, um, I had let that inmate that he brought
up out 'cause he asked me if he could clean, um, his mattress, and he did, but he
brought the mattress like out into the middle of the module and was cleaning and
he was acting strangely, but he wasn't bothering anybody. In fact, I thought it
was kind of amusing 'cause he was being, um, weird, but he wasn't hurting
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anybody and he, uh, nobody seemed bothered by him, and he did what I asked
him to, um, but then Mirzet came back later that evening and asked me how that
guy was doing, and I said he's fine. I mean he's very high and he's acting strange,
but he's fine. I let him out and like he was doing some silly things, but he, like he's
fine. I was like please leave him alone and don't like, don't to, like don't do
anything, and he's like oh, okay, and then I went to go do another security check
and I said please don't leave, stay right here, and it happened again. I went up to
the top tier and he popped the door and I heard scuffling again, and I told him to
leave the module, and just pretty much the same thing. I was just like in shock
and I couldn't believe it was happening.

“at that point it was the end of shift, so I shut everything down, and I don't
remember like how it, us, if we had a conversation directly after that, but I
remember just not te, uh, not telling anybody about it because I was just really
upset at myself for not saying anything right away. Um, and then I found out that
one of the, the, the inmate that had told me like hey, that's not okay, he ended up
writing a Kite, and I guess it went to the lieutenant, and then the lieutenant
questioned, um, Mirzet about it, and then when, and then, and Mirzet then said 1
tried to squeal on him and I tried to call him, uh, tell people about what
happened, and he was like basically trying to shame me saying that like hey, I
can't believe you, um, you tried to rat me out, and I said actually, I, it was causing
me so much anxiety because I didn't tell anybody, and I felt very guilty for not
saying anything 'cause I didn't think anybody was gonna take me seriously, and
I've been like losing sleep over this because I was so bothered by what happened,
and I was too scared to say anything and I feel guilty, and, um, he was, um, kind
of mocking me over the fact that that bothered me, and then, um, and we were, we
were friends and it definitely made a huge, um, impact on our friendship because
I felt very, um, mistrusting of him at that point, and I didn't know what was going
on. Um, and, uh, I remember when it came time to bid into that, um, module the
next year, um, I was really worried about bidding in there because I didn't wanna
be wrapped up in like, you know, things that I could tell were going on based on
what I like saw in that situation.”

“Mirzet had told me that he was given the Kite, and then laughed it off, and then
he, based on what was in the Kite, he, uh, Mirzet like basically tried to accuse me
of ratting him out, so I think that the conversation that I had with the inmate
made him think that I was like telling, uh, uh, I told the, the inmate to write a Kite
in.”

“when I did speak with Mirzet and ask him like why the, like why he did that, he
said like well, all they understand is violence and you just have to teach them
violence, uh, to get your message across”

Deputy[Jlf told me Licutenant Hong was the lieutenant who took the complaint. She told me
she could not remember the name of the inmate who wrote the kyte but that she thought he
was housed in cell 5D 26 or 27 and recalled he was a black male adult. Deputy- told me
the first inmate assaulted was housed in cell 5D 14 and the second inmate assaulted was
housed in cell 5D 1.
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Deputy [Jlldescribed the inmate engaged in assaulting the first inmate with Deputy Sacirovic
in cell 5D 14 as a black male adult with short twisted dreadlocks and the sides of his head
shaved.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview with Deputy
I §or verbatim content refer to audio recording.

The above incident was investigated and can be reviewed under OSP case number SP22-
255577.

During the interview with CD 3, he provided the following information about Deputy ||}
when asked what she was involved in:

“Uh, looking the other way for them. She, uh, that's what I'm saying. She's down
there. She assaults people too, but she's known for, like, just kinda, like, looking
the other way 'cause she knows what's going on. They try to blame it, like, these
people are being, like, aggressive with them, you know, but most of the time,
they're just coming off of drugs beating these people up.”

During the interview CD 3 told me the information he had regarding Deputyjjjjjjassaulting
people was told to him by Deputy Sacirovic and Deputy Valdovinos.

For Full content refer to transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to
the Audio recording of Interview with CD 3. Above excerpt on page 49.

Former Deputy Evan Brosseau

On February 6™ 2023, Sergeant Fromme and I interviewed Former Deputy Evan Brosseau at
his new place of employment at the Oregon City Police Department. He is currently an Officer
for OCPD. During the interview I asked clarifying questions about roster titling, shifts and
trades at MCDC.

I informed Brosseau he was on shift the evening of September 7% into the morning of
September 8™ 2019 listed as a Transfer deputy on the roster. After reviewing the roster he
confirmed it appeared he was. Brosseau confirmed the role of a transfer deputy is to transfer
adults in custody from one jail to the other.

I asked Brosseau if he recalled transferring an individual with injuries on the early morning of
September 8™ 2019, from MCDC to Inverness jail. He told me he did not recall. Further,
Brosseau told me although it was common to transfer adults in custody from MCDC at 1 AM,
it was less common to house an adult in custody from booking onto a unit then transfer that
individual to Inverness shortly thereafter.

Brosseau told me he knew Deputy Valdovinos had been investigated by IA multiple times and
so he tried to stay away from him.
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Brosseau told me Unit 5 A and Unit 5D were tough units to work and were only bid by a few
people. Brosseau went on to explain what it was like to be new and work in 5 A with the
following statement:

“They just get chewed up and they just hate it because they're constantly like
Chippin' at 'em, tryin' to challenge 'em, tryin' to step outside the, the rules, the
actual rules of the facility too, like they have like a inmate handbook where
they're like, all of 'em are given this handbook, they know the expectations, hey,
you only get linen like every other day or just an example, and then they're like
constantly ****, my linen, someone took my linen, can I have it? No, you're not
gettin' new linen, stuff like that. And then they'll argue so a lotta new guys would
just try to avoid that, that, that, uh, module, but then there's certain people that
are like, no, I'm gonna go in there and challenge all of 'em, and run that whole
place, and take control and then that, it's kinda like an ego thing, I don't, from my
perception that's ****, 'cause people would brag, oh, I got S Alpha in check.
Okay, what's that even mean? Oh, I got all of them, you know, followin' my rules
all the time and it's quiet in there...”

For Full content refer to transcribed interview with Evan Brosseau. For verbatim
content refer to the Audio recording of Interview with Evan Brosseau.

Former Deputy Joshua Bruns

CD 3 statements as they relate to Former Deputy Bruns

During my interview with CD 3 he named Deputy Joshua Bruns as a deputy involved in
bringing items into the facility for Hoover members.

He told me Deputy Joshua Bruns brought in extra razors, batteries, and pens not accessible to
inmates for the purposes of tattooing. He told me he would smoke weed on the unit while
Deputy Bruns was on duty and Deputy Bruns would tell him, “Hey, just clean that shit up”. He
told me Deputy Bruns and Deputy Troudt would come in and watch him get tattoos and
comment on it “coming out nice”.

CD 3 told me Deputy Bruns along with Deputy Troudt and Deputy Sacirovic transported drugs
between units in the facility for him. CD 3 told me the three deputies who allowed them to
handle problems in house were Deputy Bruns, Deputy Sacirovic and Deputy Valdovinos. I
asked CD 3 if Bruns continued to work in SA and he told me the following:

“Um, Bruns kind of got scared after a while, like he kind of knew shit was startin'
to like get  hot, you know, like people were on to, like other staff were — like this is one
of the investigations and stuff and he was like, he straight up said like, hey, I'm
tryin' to stay out of SA, like this shit's getting way too hot, and then, um, yeah, but
he just did like the drugs, tattooing, um, that's what he allowed...”

For full content refer transcribed interview with CD 3. For verbatim content refer to the
Audio recording.

Joseph Badley Statements as they relate to Former Deputy Bruns:
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During my interview with Victim Joseph Badley, he told me Deputy Bruns was bringing items
such as lighters into the facility for Hoover gang members. He did not elaborate on the details
of this allegation other than he knew Deputy Bruns was bringing stuff in. He told me Deputy
Bruns was allowing inmates on Unit 5D go into the cell and beat up other inmates and do
tattooing. He told me he remembered an incident on 5D when Deputy Bruns popped a cell
door for Hoover members to enter and assault a member of the Jump Out Gang. Due to the
minimal amount of information given about this incident, I was unable to investigate this
reported incident further at that time.

For Full content refer transcribed interview with Joseph Badley. For verbatim content
refer to the audio recording.

Interview with Nyshaun Edwards

While investigating a separate incident I interviewed AIC Nyshaun Edwards and he told me
the following:

While housed on what he thought was Unit 5D in 2019, his cell door was popped and three
individuals ran in and jumped him. Two of the individuals hit him while he was on the ground,
one guy was jumping on his ribs, and afterward he felt like his rib was broken. He told me he
could barely walk. He told me after the incident, the unit officer, who he described as, a short
stocky male Latino officer, asked him if he was ok. He told me he told the unit officer what
happened. He told me the unit officer walked off then came back with deputies and moved
him to what he thinks was Unit 8C.

He told me he saw medical and told them what happened. He told me medical gave him
ibuprofen. He told me after he was jumped the individuals who came into his cell ran back to
their cell and they were not disciplined. He told me he did not know the names of the
individuals who jumped him. He told me he did not recall if they were part of a specific group.

I know based on my conversations with Detective Stephens regarding Nyshaun Edwards, he is
affiliated with the Blood set Jump Out Game. I know that this affiliation would make Nyshaun
Edwards a target for any individual associated with the Hoover gang based on an ongoing
rivalry between the two gangs.

For Full content refer transcribed interview with Nyshaun Edwards. For verbatim
content refer to the audio recording.

Previous Investigation regarding Former Deputy Bruns:
During this investigation I was made aware of an allegation of assault while housed at MCDC
made by Former AIC Warith Mustafa. The police report regarding this allegation can be

reviewed under the following MCSO police report number:

e MCSO 2019-57241
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The alleged suspects in the above mentioned report are Deputy Gustavo Valdovinos and
Deputy Joshua Bruns. The investigation was submitted for review by the DA’s office and
declined based on the lack of evidence.

Deputy lllllstatements as they relate to Former Deputy Bruns:

During my interview with Deputy [Jllshe told me the following about a conversation she had
with Deputy Bruns while they were both working at MCDC in 2019:

“I'm gonna go to 1J 'cause I don't wanna be around this. Uh, I, I don't wanna be
associated with this behavior and I'm very paranoid that like I'm gonna get in
trouble for not doing anything and he was just kind of spiraling, and I said hey,
hey, hey, what's goin' on, and he was just, he said he was concerned by like all the
rumors and stuff going on and he was being kind of like bullied in the same sense
as like not doing, not, no, uh, not playing by these rules, you know, when he like
wanted nothing to do with it. And, um, so he was like I'm, I have to get away
from this because I have like my family to think about and all this stuff, and to
make him feel better, I said hey, you know what, I, I know exactly how you're
feeling right now and I fi, I felt safe to confide in him about it.”

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview with Deputy
I For verbatim content refer to audio recording. Above excerpt from page
12.

Interview of Joshua Bruns

On February 27™ 2023, T interviewed Bruns in Helena, Montana. Bruns told me he was aware
of the investigation taking place at MCDC to include knowing about Sacirovic, Troudt and
Valdovinos being on administrative leave. Initially Bruns told me there was no specific reason
he left MCDC other than wanting to move to Montana to work there. He initially told me he
enjoyed working at MCDC.

Bruns told me at one point he was best friends with Deputy Troudt however he did not care for
Sacirovic or Valdovinos. I asked Bruns briefly about the assault allegation in 2019 against him
and Deputy Valdovinos. Bruns told me he was unaware he had been under investigation. I told
Bruns the district attorney had already elected to not press charges in the matter. Bruns told me
he was unaware the investigation had been sent to the DA for review.

At this time in the investigation Bruns began to fidget in his chair and his face turned red. He
stated the following:

“sorry, I'm kinda getting fired up here getting defensive because it's like it's, I had
a feeling this shit and the stuff that I heard... because I was involved in that use of
force with him, I knew when this all hit the ground, I was like I really, I didn't
want to be anywhere near those guys”

I told Bruns I was aware of the culture of MCDC in 2019 and 2020. I told him I wanted to ask
him further questions regarding an incident in September of 2019. I briefly described the
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incident in which AIC Brandon Ledesma was assaulted and asked Bruns if he recalled the
evening. Bruns told me he did not recall the evening Brandon Ledesma was assaulted.

I asked Bruns a variety of questions to include whether or not he opened cell doors for inmates
to assault other inmates, assaulted inmates without cause, allowed tattooing to occur, moved
drugs throughout the facility or supplied food from the outside to inmates inside.

Bruns told me he never witnessed Deputy Valdovinos or Deputy Sacirovic assault an inmate
or open a cell door to allow a fight to occur. Bruns told me he heard people talk about it but he
did not know specifically an incident in which it happened. He told me he heard Caroline
Smith and || I talk about Deputy Sacirovic and Deputy Valdovinos’s conduct putting
a target on everyone’s back.

Bruns told me he thought no one reported it because they would be considered soft or weak.
Bruns told me it seemed as if a lot of things got swept under the rug.

Bruns claimed he never caught anybody tattooing at MCDC. I told Bruns the reason I asked
him about moving drugs within the facility was because more than one person had told me he
was doing so.

Toward the end of the interview Bruns stated the following,

*“this is also another reason why I moved facilities. Because I didn’t want anything
to do with this. And I felt like because of that shift, we were all gonna be involved
somehow... And that's, that's what kind of irritated me. And then when I got bid,
and I went out to Inverness, and I just stayed there. Because I was like, I don't, I
don't wanna be anywhere near that. And that's why I left. “

I asked Bruns again briefly about the 2019 incident involving himself and Deputy Valdovinos.
He told me he was aware investigators spoke to Valdovinos. He tole me he thought it was
funny he never received a clearing letter from IA like all of his other uses of forces but that he
moved on with his life and wasn’t worried about it. He told me he remembered having the use
of force report returned for grammatical errors but that all of his reports got sent back because
his grammar sucked.

For full content refer to the attachment labeled: Transcribed interview with Deputy
Joshua Bruns. For verbatim content refer to audio recording.

Deputy Nathaneal Lightner

CD 3 statements as they relate to Deputy Lightner

During the interview of CD3 he described an incident where he asked a CO to open a cell door
in order for him to enter and assault another adult in custody. CD 3 described the incident in
full to include describing the Jail Deputy who opened the door at his request. CD 3 described
the deputy as a tall white dude with longer styled back hair, no tattoos. He told me the deputy
was into motorcycles because he showed him (CD3) motorcycle stuff on his phone all the
time.
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CD3 told me after he assaulted the first individual in the cell, another adult in custody became
disgruntled about the incident. He told me because it was tray time, the cell door of that
individual was opened and another incident occurred. CD 3 identified that individual as
Damascus Menefee. He told me the deputy on the unit called for responding units prior to
realizing he (CD 3) was the one fighting Damascus. CD 3 told me when the deputy identified
him he told him to get out of the cell and he ran back to his own cell. He told me he was able
to conceal his knuckles while sitting on the toilet during the inspection of hands by responding
deputies attempting to identify the assailant. CD 3 was unable to identify the AIC from the
first assault.

For full content of CD 3 Interview refer to the following attachment: Transcribed
Interview of CD 3. For verbatim content refer to the audio recording. Above incident
documented on pages 26 and 36 of transcript.

Upon review of documented grievances generated by Damascus Menefee I observed the
following excerpt on Grievance ID 17636 dated 12-27-2018:

I WAS FOUND GUILTY OF AN ASSAULT IN 5A DERIVING FROM AN
INCIDENT WHERE I WAS CLEARLY ATTACKED IN MY CELL (#7) WHILE IN
MY UNDERWEAR (WAS THAT WAY WHEN THE RESPONSE TEAM
SHOWED) BY TWO INMATES. THE ASSAULTERS ‘ESCAPED’
UNIDENTIFIED (!) WHILE I WAS TAKEN TO THE HOLD. ON 12-26-18 I WAS
ATTACKED IN MY CELL (AGAIN, WHILE IN BOXERS) BY PRINCE BROWN
FOR THE SAME REASON(S), BUT I WAS NOT WRITTEN UP FOR THIS DUE
TO HIS COMING IN MY CELL. I SHOULD NOT HAVE RECEIVED A WRITE
UP, NOR A FINDING OF GUILTY IN CASE #34986, AST WAS ATTACKED IN
MY CELL FOR MY CHARGES.

The grievance goes on to further state the above written grievance by Damascus Menefee is
not grieve able.

At my request I received an incident report dated 12/14/2018 authored by Deputy Lightner that
described his response to the fight. Deputy Lightner’s incident report states he observed the
altercation on November 14, 2018, involving the unknown party and Damascus Menefee. The
incident report is dated for 12/14/18, which is also the documented date AIC Menefee was
moved from SA Cell 7 to disciplinary housing. I believe this to be a simple clerical error.

In Deputy Lightner’s report he states, during meal time he heard scuffling. Upon his response
to cell 7, he saw two individuals engaged in mutual combat. His report states he identified
Menefee but could not identify the other individual in cell 7 due to him facing the other way.

Interview with Deputy Lightner

On March 9 2023, 1 traveled to MCDC to conduct an interview with Deputy Lightner. At
approximately 2:21 PM I met with Deputy Lightner in an office located within the command
staff office area of MCDC. I informed Deputy Lightner I had to record my conversations and
told him I was conducting a criminal investigation. Deputy Lightner told me he was somewhat
aware of the investigation due to the three individuals recently being put on administrative
leave. After turning on my recorder I asked Deputy Lightner if anyone told him he had to
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come and speak with me and he told me no. I asked Deputy Lightner if he was speaking with
me on his own volition and he told me yes.

Deputy Lightner told me he is friendly with Gustavo Valdovinos, Mirzet Sacirovic and Jorge
Troudt but he did not hang out with them outside of work.

I told Deputy Lightner I had a series of questions to ask him about his time working in SA but
wanted to ask him about a specific incident before I went through the other questions. I
provided Deputy Lightner with his memo written in regards to the incident on 11/14/2018.

After reviewing the document, I asked Deputy Lightner if he remembered the incident and he
told me he did. I told Deputy Lightner I had not talked to Damascus and I did not have an
indication he had injuries or wanted to be a victim. I then told Deputy Lightner I was aware of
an incident involving another adult in custody just prior to the Damascus incident. I told him I
did not know the name of that individual. I told him that because the statute of limitations for
the people who were involved in that assault was up, those people were willing to come
forward and talk about this incident. I told him I was told he opened a cell door for mutual
combat to occur before the Damascus incident. I asked him, “did that happen on that day?”.
Deputy Lightner replied, “Yes”.

I asked Deputy Lightner further clarifying questions. He told me a trustee on the unit who he
described as a Hispanic male with short hair, asked him to pop the door. I asked Deputy
Lightner if he had ever popped a door before and he told me this was the only time. I asked
Deputy Lightner why he felt like he had to pop the door and he replied, “It was a lapse in
judgement...I shouldn’t, I shouldn’t have opened it and I did”.

At this point in the interview, Deputy Lightner asked if he could have a union rep present. |
told Deputy Lightner we would find a union member for him and give him time to consult
prior to resuming. After Deputy Lightner spoke with the union representative I activated my
recorder and resumed questioning. At my request the union representative identified herself as
Deputy Nicole Buscher. I asked Deputy Lightner if he was a regular on SA in 2018 or filling
in. Deputy Lightner responded with, “uh, I’'m not making a statement, right?” Deputy Buscher
then said, “Not without legal counsel... We have Mascal, um and hes not gonna make any
statements unless we have legal representation.”

Deputy Lucas Mondragon

During a proffer interview of CD6, Deputy Lucas Mondragon’s name was mentioned as a
deputy who was giving preferential treatment to members of the Hoover gang between 2018
and 2020 while they were lodged at MCDC. During a review of Deputy Valdovinos’ phone
records I observed multiple instances of contact between Lucas Mondragon and Gustavo
Valdovinos. I asked Detectives Follas and Fromme to assist with an interview of Deputy
Mondragon.

On March 9™ 2023, Detective Follas and Fromme met with Deputy Mondragon at MCDC and
asked him if he would voluntarily provide an interview. After briefly speaking with Union
Representative Nicole Buscher and Rob Crumpton, Deputy Mondragon informed Detectives
Follas and Fromme he would not be speaking with them unless he had council present.
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Deputy Timothy Engel

Throughout this investigation Deputy Engel’s name was mentioned as an individual who
worked Unit SA regularly between the years of 2018 and 2020. Additionally Deputy Engel
was mentioned in Detective Stephen’s 2020 memo regarding his vacation schedule being
posted in Unit SA and a Houston Astros mousepad he brought into Unit SA in December of
2019. Cooperating Defendants who provided information during this investigation did not
provide any additional specific incidents involving Deputy Engel.

On March 9", 2023 Detectives Follas and Fromme conducted an interview with Deputy Engel
at MCDC. Deputy Engel voluntarily participated in the interview. Detective Follas informed
me approximately halfway through the interview, Union Representatives Buscher and
Crumpton entered the interview room uninvited, interrupted the interview and asked Deputy
Engel if he was good to speak with detectives. Buscher and Crumpton then proceeded to
remain in the room and tell Deputy Engel he had a right to a union rep and a lawyer. Buscher
and Crumpton asked Deputy Engel if he was aware of those rights to which he replied, “I am
aware of those rights”. Deputies Buscher and Crumpton then exited the interview room.

Detectives Follas and Fromme proceeded to finish the interview.

For full content of that interview refer to the following attachment: Deputy Tim Engel
Interview Transcription. For verbatim content, refer to the audio recording.

-Former Deputy Les Soloai

CD 3 statements as they relate to Former Deputy Les Soloai

CD 3 described an incident that occurred on Unit SA involving a CO who he described as a
tall, Islander with tattoos who played Rugby and regularly worked graveyard. He told me that
night the CO was working swing shift on a double. He later told me he thought the CO’s name
was similar to “Soloai”. He told me the CO popped the door one time for him and others to
whoop on a young dude from LOP. He told me the guys name was similar to D’Vario and he
had an HK tattoo on his neck. CD 3 described the incident as happening while the LOP
member was sleeping and in his drawers.

For full content of CD 3 Interview refer to the following attachment: Transcribed
Interview of CD 3. For verbatim content refer to the audio recording. Above incident
documented on pages 25-27 of transcript.

With the above description of the adult in custody who was assaulted, Detective Stephens was
able to identify the victim as Devario Preston with a date of birth of 7-20-1997. I requested
and received a number of documents from Detective Lerch that enabled me to cross reference
housing histories for CD3 and Devario Preston. With that information I reviewed jail calls
placed by Devario Preston during the time he was housed on SA. I discovered a jail call placed
by Devario Preston on July 3™, 2019 at 4:12 PM. I have listened and had that jail call
transcribed. During that call Devario Preston talks about an incident occurring the day prior.
Preston tells the caller he was asleep when they snapped his cell door open allowing members
of the Hoover gang to come in and engage in a fight. Preston describes multiple individuals by
nicknames coming into his cell while he was sleeping and him responding by beating them up
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and dragging them out. Preston tells the caller the Hoovers are “cool with the people and
shit..... the people letem’ in...... while I was asleep....”

For full content of above transcribed interview refer to transcription labeled:
Transcribed Jail Call Devario Preston. For verbatim content refer to audio recording.
Incident described on page 2.

On December 21, 2022, T attempted to contact Devario Preston at a previously recorded
address of INGTGTNNTNGGEE | ) ocked on the door with no answer. I made
contact with the downstairs office attendant who was unable to confirm his occupancy within
the building. I made several attempts at contacting him by phone with phone numbers
recorded in law enforcement databases without success.

After identifying an incident date of July 2™, 2019. I reviewed staff rosters and discovered
Deputy Les Soloai was the swing shift SA unit officer.

Deputy Les Soloai is no longer employed by MCDC. I performed a routine check through the
DMV database to ascertain an address for Former Deputy Soloai. I discovered a WA DMV

address located in_

On January 3™ 2023, I made contact with Officer Hollingsworth of the Woodland Police
Department and asked him if he could do a drive by of Former Deputy Soloai’s residence
located in Woodland to check and see if any vehicles were registered in his name at the
residence. Officer Hollingsworth informed me no vehicles were parked at the residence. I
performed an inquiry through TLO and discovered a new address had been entered for Former
Deputy Soloai of, _ Saratoga Springs, UT 84045.

On January 5™ 2023, I contacted Saratoga Springs PD and requested an officer drive by the
location. The sergeant informed me he observed a vehicle in the driveway with WA plates
registered to Les Soloai.

On February 16™ 2023, 1 traveled to the residence of Former MCDC Jail Deputy Les Soloai
and conducted an interview.

Interview with Former Deputy Les Soloai

Former Deputy Les Soloai resigned from MCDC at the end of April 2022 for a formal offer of
employment in Utah. Soloai told me he heard stories about Deputy Valdovinos and Mirzet
Sacirovic opening cell doors to allow inmates to engage in fighting. Soloai told me during the
timeframe in question, 2018 to 2021, he was friends with Deputy Sacirovic. Soloai told me he
had conversations with Deputy Sacirovic about how Sacirovic had developed friendships with
the inmates and would allow them to handle their own beef the way they would on the street.
Soloai told me he knew Sacirovic got mixed up with the Hoover gang specifically. Soloai told
me Sacirovic talked about knowing a couple of the Hoover members on the outside before he
worked for MCDC. Soloai told me Sacirovic would mention he was interested in the gang life
but never said he was part of a gang. Soloai told me he knew Sacirovic grew up in Portland
and thought he might have known some inmates from school.
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Soloai told me he used to be good friends with Sacirovic but was only acquaintances with
Deputy Valdovinos. He told me because of his friendship with Sacirovic he would often hear
things about Valdovinos. He told me he knew about Valdovinos being under investigation
because he was still friends with Deputy Talalemotu who still works for MCDC. He told me
Deputy Talalemotu is friends with Deputy Troudt.

I asked Soloai how Sacirovic got into opening the cell doors to allow the conduct to occur and
he replied,

“I think it was just spending a lot of time and working in those units a lot and just
getting close with them. Um, he would, um, in those pods there's like a group of
people who were there and I, and I honestly don't remember the inmates' names.
But there was like inmate workers that would pretty much run the unit and be in
charge of disciplining people that got out of line kind of thing. And I think that
was the culture in those units at that time where if you let them handle their own
business then the, the units would run smoothly...... And I think that's where the
culture started, and they just picked up from there and got progressively worse.”

I asked Soloai if he had ever been asked to open a cell door on Unit SA by an inmate and he
told me he had. Soloai went on to described being asked by opposing gang members, one
being assigned to cell SA32 and an additional inmate on the unit to allow them to fight.
Initially, Soloai told me he did not open the cell door to allow the inmate asking him to open
the door to engage in fighting the individual housed in 5A 32. Soloai then told me later on in
the interview he did open cell SA 32 to allow the inmate to enter the cell and engage in mutual

combat with the occupant of cell SA 32. The occupant of cell SA 32 on the evening of July 2
2019, was Devario Preston.

I asked Soloai if it was his idea to begin that behavior and he told me the following:

“No. Like I said, there was a culture that was being created over, uh, I would say
over a time when n, newer deputies were coming in and finding ways to make
those, 'cause obviously those, those units are the hardest to work. And it's newer
deputies finding a way to get through the shift without them having to struggle
throughout the shift with inmates listening to them.... and at that time, that was
the culture of SA and D.”

I asked Soloai if the culture he was referring to was present prior to Mirzet Sacirovic working
at the jail and he told me he didn’t think it was. He told me he knew Sacirovic was friends
with the Hoovers.

Soloai told me the only nickname he knew for Sacirovic was the nickname his brother gave
him, “Mitzy”.

Soloai told me during the timeframe of 2018 to 2021 he never witnessed Deputy Valdovinos
or Deputy Sacirovic assault an inmate. He told me during that time he heard people around the
jail talking about how they didn’t agree with how Valdovinos and Sacirovic handled,
“problem” inmates.
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Soloai went on to explain the “culture” of MCDC felt like it was derived from old school
jailers who would talk about how it used to be and encourage Deputies like Valdovinos and
Sacirovic to fix the problem themselves. Soloai told me it seemed like that way of thinking
continued to trickle down since Valdovinos was an FTO. Soloai told me none of the deputies
would ever say they beat somebody up. He told me instead of Sacirovic saying he beat
someone up, he would tell Soloai he “handled” the situation. Soloai told me he did not hear
anything about Deputy Troudt being engaged in the above described behavior.

I asked Soloai if he ever received a grievance about the conduct of opening cell doors or
assaulting inmates and he told me he did not. He went on to tell me it was a well-known fact
he was friends with Sacirovic and he did not think an inmate would hand him a grievance
regarding Sacirovic’s behavior for that reason. He told me inmates could submit grievances to
deputies or place them in the anonymous notes box. He told me the boxes were accessible to
deputies as well.

I asked Soloai why Deputies like Valdovinos were not getting in trouble for the multiple
investigations being conducted by MCDC on his conduct and he said the following:

“Which is another thing, like, they pick and choose what they want to dive deep
into investigation and, and somebody like Valdovinos is, like, I can't, I don't know
him personally like that, but he was liked by sergeants, by lieutenants because
things ran smoothly, I guess. I don't, I don't know why, but he was liked. And so,
somebody like him who, uh, you know, some of the more serious allegations he
was under would keep his job and be fine.”

I asked Soloai who Deputy Valdovinos was liked by and friends with who was a lieutenant
during that time. Soloai told me Lieutenant Hong was friends with Valdovinos and took a
liking to both Valdovinos and Sacirovic.

For full content of above transcribed interview refer to Transcription labeled:
Transcribed Interview with Former Deputy Les Soloai. For verbatim content refer to
audio recording.

Internal Affairs Documents Received

In December of 2022 I requested internal affairs documents regarding internal investigations
conducted on Deputy Valdovinos, Deputy Sacirovic and Deputy Troudt. I requested the
information be limited to the individuals involved, the complainants and the dispositions of the
investigations. I received five documents related to the individuals requested in form of excel
sheet. Those documents have been attached are labeled as the following: Internal Affairs
documents received.

Reports to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for review.

Detective Nicole Watson / 53154
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Supplemental Report:

Author: #51768 MCNEELY, JOSHUA Report Time: 10/26/2022 17:49
Entered By: #51768 MCNEELY, JOSHUA Entered Time: 10/26/2022 17:49
Narrative:

SUBJECT:

Detective McNeely; Supplemental report: Interview of Deputy Mirzet Sacirovic, Incident
received: 09-06-2022

OTHER MENTIONED AGENCIES / CASE NUMBERS:

Oregon State Police / SP22-239019

MENTIONED LAW ENFORCEMENT:

WOC Sergeant Fromme, Mathew / Oregon State Police / Major Crimes Section — Portland
(Mentioned)

Detective Watson, Nicole / Oregon State Police / Major Crimes Section — Portland (Case
Lead/Mentioned)

Detective Kerbs, Sonata / Gresham Police Department / Detectives Division (Mentioned)
MENTIONED:
Sacirovic, Mirzet / DOB: Il 1986 / Oregon DL: |l DPSST: 58844 (Suspect)

ACTION TAKEN:

On 09-21-22 | was contacted by WOC Sergeant Fromme and was requested to assist in
conducting interviews at the Multnomah County Jail in downtown Portland. | responded to

the Multnomah County Jail/Justice Center located at 1120 SW 3 Avenue in Portland,
Multnomah County, Oregon. Upon arrival | was tasked with interviewing Deputy Mirzet
Sacirovic, who hereinafter will be referred to as Deputy Sacirovic, and Detective Sonata Kerbs
assisted me with the interview.

At about 1857 hours, Deputy Sacirovic arrived in the conference room which was being used
for the interview. Detective Kerbs and | introduced ourselves and | then read Deputy
Sacirovic his Miranda rights from a prepared Miranda card. At about 1858 hours, | asked
Deputy Sacirovic if he understood his rights and he replied, “I do”. The following is a
summary of the interview with Deputy Sacirovic.

Deputy Sacirovic said he may have been asked to do something in the past by another deputy
that at the time he thought was okay, but later realized it was not okay. Deputy Sacirovic
added that everybody makes mistakes here and there. Deputy Sacirovic went on to say that
he could not pinpoint any one particular situation where he was asked to do something that
he was uncomfortable with.
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Deputy Sacirovic said since he started working in the jail, inmates have routinely asked him
for favors or special requests. Deputy Sacirovic said the requests are sometimes for more
extra walk time or to finish a conversation with family. Deputy Sacirovic said as long as it
didn’t cut into someone else’s walk time he would allow it. Deputy Sacirovic said he would
get “outlandish” requests as well which he would deny.

Deputy Sacirovic said he has never seen another deputy allow an inmate to use their
personal phone. Deputy Sacirovic added that deputies are not allowed to have their personal
phones in the jail. Deputy Sacirovic did admit that he has accidently forgot and brought his
cell phone into the jail on a couple of occasions. Deputy Sacirovic said when he

accidently brought his cell phone into the jail and after he realized it, he would leave the
module and put his phone in his locker. Deputy Sacirovic said he shares a locker with his
brother, Fikret Sacirovic, and has shared a locker with him for at least a couple of years.

Deputy Sacirovic said he has never allowed an inmate to use his personal phone. Deputy
Sacirovic again said he has not seen any other deputies allow an inmate to use their personal
phone either. Deputy Sacirovic added that deputies work alone in the module, so he wouldn’t
see if another deputy allowed an inmate to use their phone.

| also asked Deputy Sacirovic if any inmates who were involved in gangs ever tried to befriend
him. Deputy Sacirovic proceeded to tell me that nearly every inmate was involved in a gang.
Deputy Sacirovic said he was nice to everyone and an inmate could’ve tried to befriend him
without him knowing. Deputy Sacirovic said some inmates would ask for favors like a sack
lunch or coffee, but said no inmate in particular stood out as trying to befriend him.

Deputy Sacirovic said he has never opened a cell door to allow an inmate to handle a beef
with another inmate. Deputy Sacirovic said he did not know why someone would say that he
did that, but said maybe it was because he didn’t give them a sack lunch or a coffee. Deputy
Sacirovic said the wrong door could accidently get popped, but you would realize that it was
the wrong door.

Deputy Sacirovic told me that inmates do however fight. Deputy Sacirovic said sometimes
you don’t actually see the inmates fighting. Deputy Sacirovic said sometimes you don’t know
the inmates fought until later.

Deputy Sacirovic then said “to my knowledge, I've never opened anybody's door and sent
somebody in there or anything like that.” When confronted regarding Deputy Sacirovic’s
comments about “to my knowledge”, Deputy Sacirovic said he didn’t remember every single
thing that happened. Deputy Sacirovic then repeatedly denied popping doors for inmates
after that. Deputy Sacirovic also commented that English was his third language.

Deputy Sacirovic said he was working with Deputy Valdovinos today. Deputy Sacirovic said he
had also been to a couple birthday parties for Deputy Valdovinos” daughter outside of work.
Deputy Sacirovic said he has hung out with Deputy Valdovinos more than ten times outside
of work and also has his personal phone number. Deputy Sacirovic went on to say that
Deputy Valdovinos is just a work friend though.

Deputy Sacirovic said about two years ago he ran into someone at a casino who used to be an
inmate. Deputy Sacirovic said nothing happened during the encounter, he saw the person,
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they saw him and it was too late not to see each other. Deputy Sacirovic said they said hello
and how are you doing. Deputy Sacirovic said “that’s it” as far as the interaction went.

| clarified and Deputy Sacirovic said it was about two to two and half years ago when he ran
into the former inmate at the llani Casino, but didn’t remember the exact date. Deputy
Sacirovic said he remembered it was late at night around midnight. Deputy Sacirovic said he
sometimes carries a gun off duty, but didn’t remember if he was carrying a gun that day.

Deputy Sacirovic said they saw one another and said “Hey, How are you doing”. Deputy
Sacirovic said he remembered they were inside the casino near the games. Deputy Sacirovic
said he remembered the interaction was cordial. Deputy Sacirovic said he remembered the
person’s name might be “Wells”.

Deputy Sacirovic said he did not feel threatened by “Wells”. Deputy Sacirovic said he
remembered “Wells” was in the hole for a little bit when he was incarcerated. Deputy
Sacirovic said he would see “Wells” here and there in passing when he was incarcerated, but
said he remembered his eyes. Deputy Sacirovic said he might have had “Wells” in one unit
one time, but said he couldn’t recall where.

Deputy Sacirovic said his conversation with “Wells” that day was brief discussing the games,
being glad to be out of jail and losing money. Deputy Sacirovic said he didn’t know if “Wells”
was a part of any gangs. Deputy Sacirovic also denied having any friends or associates that
were gang members.

| then asked Deputy Sacirovic about popping doors for inmates to fight again. Deputy
Sacirovic continued to deny popping doors for inmates to fight. Deputy Sacirovic said he
heard about all kinds of stuff happening in the jail, but said he would just disregard most of it.
Deputy Sacirovic said inmates would ask him to open doors for them and claimed other
deputies would open doors for them. Deputy Sacirovic said he never asked the inmates which
deputies were popping doors.

Deputy Sacirovic said he didn’t know if he reported the allegation that deputies were popping
doors for inmates to a supervisor or not. Deputy Sacirovic said he didn’t know how serious it
was. Deputy Sacirovic said he might have documented it in SIMS maybe. Deputy Sacirovic
said he would have documented it in 2019 or 2020 when he heard the allegation.

Deputy Sacirovic said he knew there were video cameras in the booking and housing areas of
the jail now. Deputy Sacirovic also said he knew the cameras did not always exist in the
housing areas of the jail. Deputy Sacirovic said the video cameras in the housing areas were
installed about a year after he was hired.

Deputy Sacirovic said he has never been involved in a use of force by himself within a
module. Deputy Sacirovic denied ever beating up an inmate. Deputy Sacirovic again said he
has never been in a one on one fight with an inmate.

Deputy Sacirovic said he has never noticed a discrepancy in the work schedule for deputies. |
specifically asked Deputy Sacirovic if he worked a certain housing area and later realized the
schedule depicted a different housing area and Deputy Sacirovic said that has never
occurred. Deputy Sacirovic said they also write in a logbook what area they are working that
day. Deputy Sacirovic referred to the loghook as a “diary”.
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Deputy Sacirovic said the inmates have never called him nicknames similar to Grooves,
Groovey or SG. Deputy Sacirovic said he did not know what Groove or SG even meant.
Deputy Sacirovic said he has never had any issues with any specific gang members. Deputy
Sacirovic again said he never popped a door for someone and never allowed inmates to fight.

| then began speaking to Deputy Sacirovic about “Wells” again. Deputy Sacirovic said he
couldn’t remember “Wells’” first name because they called inmates by their last names.
Deputy Sacirovic said he has only ran into two people outside of the jail who were previously
inmates in the jail. Deputy Sacirovic said on both occasions he did not feel threated by the
prior inmates. Deputy Sacirovic said he did not pull, display or even tell the individuals that he
was carrying a firearm, nor did he show them his badge.

Deputy Sacirovic said his phone number is|| | | BB Deputy Sacirovic said he has had
the same cell phone number for more than five years. Deputy Sacirovic said he has never
allowed any inmate to use his personal phone. | then confronted Deputy Sacirovic with
evidence that his phone records indicated he had been in communication with “Wells”.

Deputy Sacirovic then told me that he exchanged phone numbers with “Wells” when they
ran into one another at the casino. Deputy Sacirovic said he didn’t remember what the phone
conversations were about, but said it “wasn’t anything bad”. | then asked Deputy Sacirovic to
explain how the phone number exchange occurred.

Deputy Sacirovic said he ran into “Wells” and they started talking. Deputy Sacirovic said
“Wells” asked for his phone number and said he made the mistake of giving it to him. Deputy
Sacirovic said he didn’t think he had phone conversations with anyone else who was an
inmate.

| told Deputy Sacirovic that it seemed like we were trying really hard to get information from
him and that we knew more. | then asked Deputy Sacirovic what other inmates he has had
communications with. Deputy Sacirovic proceeded to tell me now that he has had
conversations with “Bolds” and “Wells”. Deputy Sacirovic said “Bolds” was the other prior
inmate that he ran into outside of the jail.

Deputy Sacirovic said he ran into “Bolds” two to two and a half years ago at Joy Teriyaki when
he was there with his fiancé picking up food. Deputy Sacirovic said he didn’t think he has had
phone communications with any other inmates. | then asked Deputy Sacirovic what his
phone conversations with “Bolds” was about.

Deputy Sacirovic said the phone conversations with “Bolds” were about “Bolds” trying to sell
him a television and trying to help “Bolds” get a job since he was a felon. Deputy Sacirovic
said he knew “Bolds’” first name was “Marcus”.

Deputy Sacirovic said he ran into “Bolds” after running into “Wells”. Deputy Sacirovic said he
didn’t know if “Bolds” was a gang member or not, but said “Bolds” was a trustee in the jail in
the basement a couple years ago on graveyard. Deputy Sacirovic said he also didn’t know if
“Wells” was a gang member either.

Deputy Sacirovic said he did know that “Wells” had family member(s) who were gang
members because “Wells” told him. When asked again, Deputy Sacirovic said “Wells’” first
name might be “Randall”. Deputy Sacirovic said he communicated with “Wells” just for that
day they met and he didn’t “think” they communicated any further after that day.
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Deputy Sacirovic said he talked to “Bolds” a couple of times after running into each other at
Joy Teriyaki. Deputy Sacirovic said they initially spoke about trying to get him a job and some
months later they spoke again when “Bolds” tried to sell him a television. Deputy Sacirovic
said he didn’t think they ever called one another and said the conversation was through text
message only. Deputy Sacirovic said he also only spoke to “Wells” through text messages as
well. | then left the interview room for a moment and Detective Kerbs remained in the room.

| returned to the room and continued the interview. Deputy Sacirovic said he remembered an
inmate named “Joseph Badley” and said he would come in on drugs. Deputy Sacirovic said he
didn’t remember being involved in a use of force with him. Deputy Sacirovic said he didn’t
know if “Valdovinos” was involved in a use of force with “Joseph Badley” or not.

Deputy Sacirovic said he has not used marijuana since he started working in the jail. | then
asked Deputy Sacirovic if he ever accidently had marijuana on him when he got to work and
he said “l don't know. | don't think so. No, there wouldn't be any need for me to have that.”
| asked Deputy Sacirovic again if he had ever brought marijuana into work with him and he
asked “Into here?” | told Deputy Sacirovic “Yeah” and he replied “No”.

| then asked Deputy Sacirovic when he last possessed marijuana and he said he didn’t
remember. Deputy Sacirovic then said he has been around marijuana because everyone
smokes it. Deputy Sacirovic said he has come across drugs in intake, but said he has always
returned the found drugs to the officer.

Deputy Sacirovic said he has never brought anything into the jail for an inmate. | then
confronted Deputy Sacirovic again about popping doors, but Deputy Sacirovic continued to
deny popping doors or having knowledge of other deputies popping doors. Deputy Sacirovic
said if he had information about deputies popping doors he would tell me.

Deputy Sacirovic confirmed he knew “Bolds” was a felon. Deputy Sacirovic said he thought
“Wells” was a felon as well, but didn’t know for sure. Deputy Sacirovic said he doesn’t look
into inmates’ cases.

Deputy Sacirovic said he has never identified himself off duty as a law enforcement officer.
Deputy Sacirovic said he has never pulled his weapon or displayed his weapon off duty.
Deputy Sacirovic also denied ever pulling or displaying a gun at the casino.

Deputy Sacirovic denied ever receiving training related to the identification of gang members.
Deputy Sacirovic said he would not be able to tell the difference between a crip gang
member or a hoover gang member. Deputy Sacirovic added that it didn’t matter to him if the
inmate was a hoover or crip gang member. Deputy Sacirovic then continued to deny popping
doors or having any information on other deputies popping doors.

At the conclusion of the interview | asked Deputy Sacirovic a series of questions. Deputy
Sacirovic said the statement he provided today was made freely and voluntarily. Deputy
Sacirovic said he was not instructed to provide a statement to me. Deputy Sacirovic said he
was not promised anything, nor was he coerced to provide a statement. Deputy Sacirovic also
said he never felt threatened.

At about 2050 hours, | ended the interview with Deputy Sacirovic. This is a summary only of
the interview with Deputy Sacirovic. Refer to the interview transcript which is attached in
Niche for additional details of the interview with Deputy Sacirovic. Refer to the audio
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recording of the interview with Deputy Sacirovic for a verbatim depiction of the interview. |
later placed the audio recording of the interview with Deputy Sacirovic onto a disc and placed
the disc into evidence.

This report is a supplemental report only. Refer to the other reports for additional
information.

End of report

Detective Joshua McNeely / DPSST# 51768
Oregon State Police / Major Crimes / Portland Area Command
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Supplemental Report:

Author: #54957 FOLLAS, MELISSA Report Time: 03/17/2023 11:08
Entered By: #54957 FOLLAS, MELISSA Entered Time: 03/17/2023 11:08
Narrative:

SP22-239019

DISTRIBUTE TO/

Multnomah County D.A.s Office

MENTIONED/

Sergeant (Sgt) Mat Fromme, Oregon State Police, Major Crimes, Portland Area Command
Corrections Deputy Lucas Mondragon, DPSST #56971, Multnomah County Sheriff’s Office
Rob Crumpton, Union Representative

Deputy Nicole Buscher, Union Representative

SUMMARY/

Detective Nicole Watson asked Sgt. Mat Fromme and | to speak with two Multnomah County
Corrections Deputies at the Multnomah County Jail.

NARRATIVE/

On Thursday March 9th, 2023, Sgt. Mat Fromme and | spoke with Corrections Deputy Lucas
Mondragon. Sgt. Fromme and | introduced ourselves and explained why we were there. We
explained he was not in trouble and the interview was completely voluntary.

Deputy Mondragon appeared to be nervous and said he wanted to speak with Union
representatives. We again told him the interview was optional and he could speak with them
if he chose. Deputy Mondragon stepped out of the conference room we were sitting in. A few
minutes later we were joined by Rob Crumpton and Deputy Nicole Buscher with the
Multnomah County union.

They asked to speak with Deputy Mondragon in private. Sgt. Fromme and | left the room. A
few minutes later we were invited back into the room and were told Deputy Mondragon did
not want to speak with us unless he had council present.

This ended our contact with Deputy Mondragon.
END OF REPORT
Detective Melissa Follas/ DPSST # 54957

Oregon State Police / Major Crimes / Portland Area Command
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Supplemental Report:

Author: #54957 FOLLAS, MELISSA Report Time: 03/17/2023 11:16
Entered By: #54957 FOLLAS, MELISSA Entered Time: 03/17/2023 11:16
Narrative:

SP22-239019

REFERTO/

Audio recording of interview with Corrections Deputy Tim Engle (MDFE-1)
Transcription of interview with Corrections Deputy Tim Engle

DISTRIBUTE TO/

Multnomah County D.A.s Office

MENTIONED/

Sergeant (Sgt) Mat Fromme, Oregon State Police, Major Crimes, Portland Area Command
Corrections Deputy Tim Engle, Multnomah County Sheriff’s Office

Rob Crumpton, Union Representative

Deputy Nicole Buscher, Union Representative

SUMMARY/

Detective Nicole Watson asked Sgt. Mat Fromme and | to speak with two Multnomah County
Corrections Deputies at the Multnomah County Jail.

NARRATIVE/

On Thursday March 9th, 2023, Sgt. Mat Fromme and | spoke with Corrections Deputy Tim
Engle in a conference room located at the Multhomah County Detention Center.

Deputy Engle arrived in the conference room. Sgt. Fromme and | introduced ourselves and
explained we wanted to talk to him about an investigation. We explained he was not in
trouble but his name was brought up in the course of the investigation and we wanted to
gather more information.

| explained to Deputy Engle his speaking with us was voluntary and he was free to go at any
point.

Please refer to the audio recording and transcription for the full interview.
END OF REPORT
Detective Melissa Follas / DPSST #54957

Oregon State Police / Major Crimes / Portland Area Command
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/18/2023 10:59
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/18/2023 10:59
Narrative:

Subject: Proffer Interview of CD 6
Case Number:

OSP 22239019

Associated Case Numbers:

OSP 22255575

OSP 22255576

OSP 22255577

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Mentioned:

Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Mondragon- Multnomah County Sheriff’s Office

Deputy Jorge Troudt- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Sheriff’s Office

Narrative:

On August 16™, 2022, 1 participated in a virtual meeting regarding a proffer interview being
conducted with an individual who will further be referred to as “CD 6”. During the interview
the following information was obtained from CD 6.

Between the years of 2018 and 2020 CD 6 was housed with Multnomah County at the
Multnomah County Detention Center. During that time he witnessed Deputy Valdovinos and
Deputy Sacirovic engage in “door popping” further described as opening cell doors for Hoover
members to enter and assault non Hoover members. CD 6 described Deputy Valdovinos and
Deputy Mirzet Sacirovic as “Honorary Hoover Members”.

CD 6 told interviewers Deputy Sacirovic brought in weed and allowed inmates to use his
phone. Sacirovic was known for coming down to the unit when he wasn’t assigned. Sacirovic
placed “Jeffrey”, the guy who shot Damian Lilliards brother, AKA Baby Jay, back on the unit
and he got beat up bad by Hoovers. He told interviewers Sacirovic was known as “SG” and
Valdovinos was known as, “VG” because they were honorary Hoover members. CD 6 told
interviewers he knew about a time “SG” went to the Ilani casino and flashed his gun claiming
to be a Hoover.

CD 6 told interviewers “VG” popped a cell door for “Stoney” and Woody to commit an
assault and Deputy Troudt got mad afterwards. CD 6 told interviewers Troudt knew what was
going on but didn’t do anything about it. He told interviewers the fight and cell door popping
happened mostly when “SG” and “VG” were working.

CD 6 further named Deputy Engel as looking the other way and Deputy Mondragon for
bringing in lighters and weed.
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CD 6 told interviewers a nurse named Tricia brought in pills such as Suboxone and passed
inmates weed in the med cups. He described her as recently having surgery and having a
daughter who has a baby with Virgil Adams who is a Hoover member. He told interviewers
she was paid through Cashapp.

End of Proffer Interview

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: Subpoena to MCDC for Internal Affairs Records

Case Number:
OSP 22-239019

Associated Case Numbers:
OSP 22-255576
OSP 22-255577
OSP 22-255575

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Refer to:
General Report
Supplemental Reports

Involved:

Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Jorge Troudt- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Les Soloai- Multnomah County Sherift’s Office

Deputy Ivan Arellano- Multnomah County Sheriff’s Office
Deputy Joshua Bruns- Multnomah County Sheriff’s Office

Mentioned:

Detective Sergeant Brad Robertson- Multnomah County Sheriff’s Office

Summary:

09/12/2023 16:45
09/12/2023 16:45

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies. I
agreed to assist with the investigation. On September 21%, 2022, Sheriff Reeves of the
Multnomah County Sheriff’s Office made an official request to the Oregon State Police to lead

the investigation.
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During the investigation, it was discovered some of the allegations may have been investigated
by the internal affairs unit. At the conclusion of the Oregon State Police investigation, |
requested the internal affairs documents for each of the above involved deputies.

Action Taken:

On May 30™ 2023, 1 provided Detective Sergeant Brad Robertson with a subpoena to serve to
the Multnomah County Sheriff’s Office Correction’s Professional Standards Unit. On May

31%, 2023, T was included on an email from Detective Sergeant Robertson that was addressed
to the Senior District County Attorney regarding serving the subpoena.

On June 5%, 2023, I confirmed with Senior District County Attorney the subpoena had been
received and the records were being collected for dissemination.

On June 6th, 2023, Professional Standards Unit Manager, Jeff Heinrich informed me via email

the records were ready. On June 7%, 2023, Jeff Heinrich delivered three large envelopes of
documents to my office.

On June 12 2023, I attended grand jury to open the records. After opening the records and
spending a great deal of time looking through the records provided, I noticed the allegations
brought forth contained no investigative findings.

On August 2™ 2023, I contacted Jeff Heinrich and asked him about the investigative findings.
Mr. Heinrich told me it was possible the allegations did not rise to a level of investigation that
would require a findings report. Mr. Heinrich told me it was also possible due to the limiting
language of the subpoena served, the documents provided excluded the findings reports. Due
to this clerical confusion, I drafted new subpoena language to include any and all content for
all investigations involving the individuals listed on the subpoena.

On August 3“1, 2023, I emailed the revised subpoena to Mr. Heinrich.
On August l6th, 2023, Mr. Heinrich delivered the additional collected documents.

On September 6™ 2023, I attended grand jury to open the remaining investigative documents.

I have opened all internal affairs documents provided by the professional standards unit and
uploaded them to the case file.

All internal affairs investigations and their findings are attached for review and comparison to
the allegations brought forth during this investigation.

No further.

Sergeant Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Oregon State Police
Incident: SP22255575

Incident Details:

Incident Type: Public Official Investigation

Incident Time: 07/11/2022 09:37 - 04/19/2023 09:37

Reported Time: 09/22/2022 09:54

Incident Location: 1120 SW 3RD AVE, PORTLAND, MULTNOMAH OR USA (MULTNOMAH
COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Incident Status: Open

Summary: On July 11th, 2022, | met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County

Detention Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies
employed by the Multnomah County Sheriff's Office. Detective Lerch handed me all
documents he had incurred during his investigation and briefed me on his findings.
During his brief, he identified individuals who had alleged they had been assaulted
while housed at MCDC by jail deputies. | agreed to assist with the investigation. On
September 21st, 2022, Sheriff Reese of the Multnomah County Sheriffs Office
made an official request to the Oregon State Police to investigate three jail deputies
to include Deputy Jorge Troudt.
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Other Involved Persons

Name: BOWMAN, JAROD SCOTT Gender:  Male

Classification:  Adult in custody DOB: I 053

oL I

Address: I oA VERTON, WASHINGTON OR USA 97008 [Residence]
I PORTLAND, MULTNOMAH OR USA 97231 [Residence]

Height: 6'4" Weight: 220Ib Build:

Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Green

Name: BRUNS, JOSHUA Gender:  Male

Classification:  Corrections officer; Police Officer - outside agency  DOB: I 1092
DL:

Address: I ROUNDUP, MT USA [Residence]

Name: SACIROVIC, MIRZET Gender: Male
Classification:  Corrections officer DOB: I 1086
DL: I

Address: I /00D VILLAGE, MULTNOMAH OR USA 97060 [Residence]
Telephone: (Cell phone) (503) I P<rsonal]

Height: 510" Weight: 190lb Build: Average
Race: White Hair Color: Brown Eye Color: Brown
Name: SOLOAI, LES HAWTHORNE PRICE Gender: Male
Classification:  Corrections officer; Police Officer - outside agency  DOB: I 057
DL: I

Address: I /A \COUVER, WA USA 98682 [Residence]

Height: 6'4" Weight: 290Ib Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Name: TROUDT, JORGE Gender:  Male
Classification:  Corrections officer DOB: I 1003
DL: I

Address: I /I SONVILLE, CLACKAMAS OR USA [Residence]
Telephone: (Cell phone)_ [Residence]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:
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Name: VALDOVINOS, GUSTAVO Gender: Male
Classification:  Corrections officer DOB: I 1985
DL: |

Address: I /A \COUVER, WA USA [Residence]

Telephone: (Cell phone) | [F< sonal]

Height: Weight: Build:

Race: Unknown Hair Color: Eye Color:

Involved Addresses:

+ PPO / Dispatch address / (Beat: PPO, Region: NWR)
* 1120 SW 3RD AVE / Incident address / PORTLAND, MULTNOMAH, Oregon, USA (MULTNOMAH

COUNTY JAIL) (Beat: PPO, Region: NWR)

Associated Incidents:

Other / SP22255576 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:55
Other / SP22255577 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:55
Other / SP22239019 / Internal Investigation / 09/06/2022 16:19

Other / SP22255576 / Public Official Investigation / 09/22/2022 09:55

Involved Officers:

* Reporting Officer/Case Lead: FROMME, MATHEW W/ #48934 / NW REGION CRIMINAL COMMAND
+ Dispatcher/TC2: WIESE, CARL A / #47474 / DISPATCH SUPERVISORS
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General Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time:
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time:
Narrative:

Subject: General Report Public Official Investigation Jorge Troudt

Case Number:
OSP 22-255575

Associated Case Numbers:
OSP 22-239019
OSP 22-255577
OSP 22-255576

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

Supplemental Reports

Audio Recordings - Interviews

Transcribed Interviews

MCDC Employee Rosters

5t floorplan diagram

Grievances on file

Internal Affairs Investigation Dispositions
Memo of investigation by Detective Stephens

Detectives:

Sergeant Mathew Fromme- Oregon State Police

Detective Joshua McNeely- Oregon State Police

Detective Chris Stephens- Multnomah County Sheriff’s Office
Detective Justin Pick- Gresham Police Department

Mentioned:

Former Sheriff Michael Reese

Jail Deputy Gustavo Valvodinos- Multnomah County Sheriff’s Office
Jail Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Sheriff’s Office
Former Jail Deputy Les Soloai

Former Jail Deputy Joshua Bruns

Former AIC Jarod Bowman

CD1

CD3

CD6
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SUMMARY:

On July 11™ 2022, I met with Detective Dylan Lerch at the Multnomah County Detention
Center to discuss a public official investigation into multiple Jail deputies employed by the
Multnomah County Sheriff’s Office. Detective Lerch handed me all documents he had
incurred during his investigation and briefed me on his findings. During his brief, he identified
individuals who had alleged they had been assaulted while housed at MCDC by jail deputies. I
agreed to assist with the investigation. On September 21%, 2022, Sheriff Reese of the
Multnomah County Sheriff’s Office made an official request to the Oregon State Police to lead
the investigation into official misconduct by the following three jail deputies:

e Deputy Jorge Troudt
e Deputy Gustavo Valdovinos
e Deputy Mirzet Sacirovic

During my investigation I discovered multiple victims and corroborating evidence to suggest

the allegations brought forth, suspect statements, victim statements and witness statements
held a consistent pattern of misconduct by several officers to include Deputy Jorge Troudt.

INVESTIGATION

T have reviewed the documents provided by Detective Lerch that consist of the following:

Rosters

Police Reports

Phone Records

Financial Records

ezWriter Reports

Employee Hiring Documents

Memo of investigation by Detective Stephens

Memo written by Detective Chris Stephens 2020

In March of 2020, Detective Stephens conducted an investigation into the following three Jail
Deputies:

1. Deputy Timothy Engel
2. Deputy Mirzet Sacirovic
3. Deputy Gustavo Valdovinos

The investigation included items provided to Detective Stephens by internal affairs to include
documentation of incidents of concern.

For a full result of investigative efforts, please refer to supplemental report titled:
Detective Stephens 2020 Memo
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Proffer Interview August 16th, 2022-CD 6

On August 16™, 2022, 1 participated in a virtual meeting regarding a proffer interview being
conducted with an individual who will further be referred to as “CD6”.

Between the years of 2018 and 2020 CD 6 was housed with Multnomah County at the
Multnomah County Detention Center. During that time he witnessed Deputy Gustavo
Valdovinos and Deputy Mirzet Sacirovic engage in “door popping” further described as
opening cell doors for Hoover members to enter and assault non Hoover members. CD 6
described Deputy Valdovinos and Deputy Sacirovic as “Honorary Hoover Members”.

CD 6 told interviewers Sacirovic was known as “SG” and Valdovinos was known as, “VG”
because they were honorary Hoover members.

During the interview the CD 6 told us the following limited information as it pertains to
Deputy Trout:

On one occasion, “VG” popped a cell door for “Stoney” and Woody to commit an assault and
Deputy Troudt got mad afterwards. CD 6 told interviewers Troudt knew what was going on
but didn’t do anything about it. He told interviewers the fight and cell door popping happened
mostly when “SG” and “VG” were working.

Interview with Jorge Troudt

On September 21%, 2022 myself and Detective Joshua McNeely traveled to the residence of
Jail Deputy Jorge Troudt and conducted a voluntary interview. During the interview Deputy
Troudt told us he heard rumors about Deputy Valdovinos popping cell doors to allow fights to
occur. He then went on to say he had never seen Deputy Valdovinos or Deputy Mirzet
Sacirovic pop a door for an assault to occur but they talked about it. When asked if he handles
business on a unit the way Deputy Sacitovic and Valdovinos do he replied, “the way they
handle their biz, no I would definitely not”.

Deputy Troudt went on to tell me the conduct I was alleging on SA, popping doors and people
getting beat up, wasn’t right and no one thought it was. He told me that was allegedly how
“they”, referring to Valvodinos and Sacirovic, how they were, “doing theirs”. Deputy Troudt
began the sentence, “I don’t know how to like...” then finished the sentence with, “whatever
they do, they do and what I do is completely different. I hated that time when I was out there.”

Deputy Troudt told me although he had not seen Valdovinos open a cell door and fight
anybody, he had been told by random inmates that Valdovinos was doing it. When I asked
Deputy Troudt if Valdovinos was favoring any specific group of individuals in the jail he told
me he figured I was talking about the Hoovers. When I asked him about Sacirovic, he told me
maybe the same but that Sacirovic was fighting with everybody. When I asked Deputy Troudt
if he knew of any deputies entering cells and fighting inmates by themselves he replied, “I
think the two that you are questioning me about right now are on the top of your list”. I
confirmed he was referring to Deputy Mirzet Sacirovic and Gustavo Valdovinos. Deputy
Troudt told me because of what was occurring in SA people he worked with in the facility
thought Sacirovic and Valdovinos may have been affiliated with the Hoovers but that neither
one of them had ever told him they were. He told me he thought Valdovinos nickname in the
facility was “V” and Sacirovic’s may have been called “Vic”.
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Deputy Troudt told me he had absolutely been asked to open a cell door by a Hoover member
before but he did not do it. He told me he believed they asked him because it had been done
before. Deputy Troudt told me Sacirovic knew all the the Hoovers. He told me he thought
Sacirovic went to high school with them at David Douglas High School.

Deputy Troudt told me multiple times Deputies Valdovinos and Sacirovic handled issues with
inmates differently than he would. He told me Valdovinos and Sacirovic told him they
handled, “problem inmates” themselves. He told me multiple staff members would likely say
Valdovinos and Sacirovic got along better with the Hoovers than other inmates. He told me
three years ago most of the orderlies on Unit SA were Hoovers and they had been chosen as
workers by the housing unit officers assigned to SA. Deputy Troudt agreed that because of
how deputies such as Sacirovic and Valdovinos handled their business, other deputies
including himself were uncomfortable on the unit three years ago.

During the interview Deputy Troudt denied having engaged in any misconduct.
For full interview content refer to supplemental titled: Interview with Deputy Jorge
Troudt

For verbatim content refer to audio recording

Interview with CD 3

On November 1%, 2022, Cooperating Defendant 3 (CD3) participated in an interview with his
attorney present. During that interview he referred to Unit SA as 5 Astro. Throughout the
interview he identified the following deputies engaged in illegal activity:

e Deputy Valdovinos
e Deputy Sacirovic

e Deputy Lightner

e Deputy Bruns

e Deputy Troudt

e Deputy Soloai

He described numerous acts of misconduct to include numerous fights, numerous assaults, the
passing of drugs, tattooing, the running of information by guards between units and
preferential treatment of Hoover gang members.

CD 3 told me Troudt brought in tattoo stuff, knew about Hoover members smoking weed on
the unit, and did nothing about it. He told me Deputy Troudt would watch them get tattoos and
comment how it was coming out.

CD 3 told me Deputy Troudt would look up things such as guns, music videos and release
dates for their friends on the unit computer.

CD 3 told me Deputy Troudt would allow him to use his cell phone to watch videos and make
Apple FaceTime phone calls. CD 3 described Deputy Troudt’s phone as a newer iphone at the
time.

CD 3 told me Deputy Troudt would use his own Snapchat to get ahold of people for them and
show them Snaps of females as well.
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CD 3 told me Deputy Troudt would look up porn, Snapchat and Facebook on his phone for
them. He would position his phone outward so they could see it.

CD 3 told me on one occasion his friend and fellow Hoover member Davonte Kerney Jr.
passed away. CD 3 had Deputy Troudt look him up on Facebook, screenshot approximately 20
pictures and print them out. The pictures had guns and Hoover stuff in them so they weren’t
allowed to have them. Deputy Troudt left and printed the photos, brought them back to the
facility and handed them out.

CD 3 told me Deputy Troudt took his and another buddies order for Subway once and brought
it back to the unit.

CD 3 told me Deputy Troudt along with Deputy Sacirovic and Deputy Bruns, have all gone to
different units and brought back drugs at his request.

CD 3 told me Deputy Troudt was not ok with the fighting, just the drugs, the tattooing and the
“little shit”.

For full interview content refer to transcribed interview with CD 3. For verbatim content
refer to audio recording

Interview with CD 1

On November 3™, 2022, Detective Stephens and I interviewed cooperating defendant number
one (CD 1). CD 1 told me he was housed at MCDC in 2018 and 2019.

CD 1 told me while he was housed at MCDC there were many Hoover members housed there.
CD 1 referred to MCDC as “Hoover Jail”.

CD 1 told me certain guards in the jail would allow stuff to happen to include Deputy Jorge
Troudt.

CD 1 told me Deputy Troudt gave him an electric razor on the sixth floor. CD 1 told me an
AIC on his unit asked him to ask Deputy Troudt to give him a razor so he could make a tattoo
gun. CD 1 told me the AIC wanted CD 1 to ask for the razor because the AIC knew Deputy
Troudt would give it to CD 1 if he was the one to ask. CD 1 told me he asked Deputy Troudt
for the razor so he could make a tattoo gun.

CD 1 told me he asked for the razor before lunch and Deputy Troudt brought him the razor in
his pocket after lunch. He told me Deputy Troudt set it on the desk and he picked itup. CD 1
told me the razor was similar to the unit razors but it wasn’t the razor from the unit because
they had to account for those ones. He told me other than that, Deputy Troudt provided pens
for him to use the springs for tattoo guns. He told me the pens available to him on the unit did
not contain a spring.

CD 1 told me Deputy Troudt watched him get the tattoo on his left hand that says “TOD”.
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CD 1 told me Deputy Troudt would allow him to watch videos on his personal phone on the
unit and look up music videos on the work computer. CD 1 told me Deputy Troudt would look
up guns for people and allow them to use his Apple FaceTime to call people.

For full interview content refer to transcribed interview with CD 1. For verbatim content
refer to audio recording

AIC Bowman statements

While conducting an investigation into an incident alleged to have occurred in September of
2019 on Unit 5D, I interviewed AIC Jarod Bowman. AIC Bowman gave a full account of an
incident he witnessed on Unit 5D to include Deputy Sacirovic’s involvement. He told me
when he kyted about the incident and “told” on Deputy Sacirovic, he had a lot of trouble with
fights afterwards. He told me the following as it relates to Deputy Troudt:

“Troudt went around telling other inmates that I was a snitch and a, and a, and a,
and a rat, uh, ratted, I told on other inmates. He, you know, made up a story that
I reported a, a CO, so, you know, I got in numerous fights over, over that, people
telling me I need to **** patch in my door, telling me to kite out the unit because
I'm a fuckin', 'cause I'm a rat or an informant, so I need to go to protective
custody, but yeah, I wasn't doing that, so I ended up getting into multiple fights,
spent about 8 months of 2020 in the hole over it.”

For full interview content refer to transcribed interview with AIC Jarod Bowman. For
verbatim content refer to audio recording

All Reports to be forwarded to the Multnomah County District Attorney’s Office for
review.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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Supplemental Report:

Author: #53154 WATSON, NICOLE Report Time: 04/19/2023 09:35
Entered By: #53154 WATSON, NICOLE Entered Time: 04/19/2023 09:35
Narrative:

Subject: Interview of Jorge Troudt

Case Number:
OSP 22- 255575

Associated Case Numbers:
OSP 22-239019
OSP 22-255577
OSP 22-255576

Lead Detective:
Detective Nicole Watson- Oregon State Police

Co-Lead Detective:
Detective Dylan Lerch- Multnomah County Sheriff’s Office

Refer to:

General Report
Supplemental Reports
Audio Recording

Mentioned:
Deputy Gustavo Valdovinos- Multnomah County Detention Center
Deputy Mirzet Sacirovic- Multnomah County Detention Center

Action Taken:

On September 21%, 2022, at approximately 8:45 AM Detective McNeely and I traveled to the
residence of Deputy Jorge Troudt located at I i Vilsonville,
Oregon. We met with Deputy Troudt outside of his residence and informed him of our intent
to ask him to sit down with us so we could ask him some questions. Deputy Troudt told us he
was willing to do that and voluntarily ushered us into his residence where we all sat down in
his living room. I informed him I was required to record our conversation and activated my
recorder.

The following is a summary of the interview. This interview was transcribed and the
transcription should be referred to for full content. An audio recording of the interview has
been submitted into evidence and should be referred to for a verbatim account of the interview
in its entirety.

Deputy Troudt told me he has worked for MCDC for approximately five years. I informed

Deputy Troudt I wanted to ask him about assaults taking place in the jail and jail deputies
opening doors for the assaults to occur. I asked Deputy Troudt if he believed the assaults were
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a part of the jail culture and he replied, “That’s never been a culture thing. I don’t believe in
that.”

Deputy Troudt told me while he was on unit SA he did not pop any doors. He told me there
were absolutely rumors from the inmates that door popping was occurring. Deputy Troudt told
me he had heard a rumor that Valdovinos was allowing those things to happen. He said, “That
was a bad time for them for sure.” I asked Deputy Troudt why he would think it was a bad
time for them and he replied, “Oh, I don’t know. I can’t speak for them.” Deputy Troudt
continued to say, “ it’s not what I believe in, though, period, at all... I don’t even like being
around it.”

I asked Deputy Troudt what he thought was the benefit of allowing the assaults to occur and
he told me he didn’t think there was a benefit. He told me he didn’t believe in it morally. He
went on to say, “like I said, there’s good and bad everywhere, right?”

I asked Deputy Troudt multiple times what the benefit in popping the doors and allowing
inmates to be assaulted was. Deputy Troudt began talking about how he runs things while on a
unit. He told me he treats people the same regardless of what they have done. He told me some
people have other ways of doing things that he doesn’t believe in, along with the majority of
everybody else.

I asked Deputy Troudt how a door is popped. He told me you can key it or use a screen in
front of you to open it. I asked him if there was a record electronically of when doors were
opened or closed and he told me the technology has since been switched over. He told me the
jail now has cameras. I asked Deputy Troudt how the new camera system has affected what’s
been going on. He told me he thinks it has been holding people a little more accountable for
doing their job. Deputy Troudt elaborated by telling me people that weren’t doing their job
before now have to be more aware of the decisions they are making. I asked him if he thought
it was because they would feel like they would be held accountable for some of the things they
were doing before that and they can’t do it on camera now. Deputy Troudt responded by
saying, “possibly, yes”.

Deputy Troudt told me he handles fights and such with communication and he did not fight
anybody. Deputy Troudt told me there would probably be more people I would talk to that
would say the same thing and that there were a lot of people that felt uncomfortable during
that time. I asked him if he felt uncomfortable and he replied, “yes, absolutely”. I asked
Deputy Troudt specifically about Valdovinos and Mirzet Sacirovic. He told me Sacirovic was
doing it too but he had never seen him do it. He told me he had never seen them do anything
but heard them saying things like, “we did this and this”.

I asked Deputy Troudt if how he handles his business on a unit is how Valdovinos and
Sacirovic handle their business and he replied, “the way they handle their biz, no I would
definitely not.” I asked Deputy Troudt if Valdovinos has ever told him how to do his job and
he replied, “No, he does his.” He elaborated by saying, “He did his. We worked the same unit,
but the way that he do, the way that he handles his business and me was completely different,
and that's just, you know, what it was.”

Deputy Troudt went on to tell me the conduct I was alleging, popping doors and people getting
beat up, wasn’t right and no one thought it was. He told me that was allegedly how “they”,
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referring to Valdovinos and Sacirovic, how they were, “doing theirs”. Deputy Troudt began
the sentence, “I don’t know how to like...” then finished the sentence with, “whatever they do,
they do and what I do is completely different. I hated that time when I was out there.”

I asked Deputy Troudt if he has ever seen Valdovinos open a door for a reason other than he
was required to for the function of his job. He replied by saying, “No, I have never seen
Valdovinos, I promise you, I have not seen Valdovinos open a door and fight anybody while in
the unit. Have I heard of him doing that? Yes, but how, I don’t know.” Troudt told me random
inmates were telling him it was happening. I asked him if orderlies were reporting anything
and he told me he believed I was referring to inmate Earl Fisher.

I asked Deputy Troudt if Deputy Valdovinos was favoring any specific group of individuals.
He replied by saying, “Not favor, I would say the the Hoovers was probably what you guys are
talking about right now”. I asked about Sacirovic and he replied, “Uh, same maybe, but he was
fighting with everybody, honestly, yeah.”

I asked Deputy Troudt if a Hoover came into the jail if they would be good with Valdovinos
and he replied, “I’d say more times yes than not.” Deputy Troudt told me back in SA during
the time frame we were referring to, there were a lot of Hoover members working as orderlies
on 5A. He told me the unit officers were the ones to pick who they employed as orderlies on
their unit. Deputy Troudt told me the orderlies could be out of their cells late at night to clean
stuff on the unit. He told me all the inmates had to be in by 10:30 PM. I asked him if there
would ever be a reason for a door to be open after 10:30 PM and he said, “Maybe. I don’t
know whatever the reasoning was. I don’t know. I rarely would.”

I asked Deputy Troudt if Deputy Valdovinos had ever talked to him about opening doors to
solve a problem with an inmate that was previously an issue. Deputy Troudt initially told me
he didn’t remember exactly but they may have said they handled an issue but he was not there
so he couldn’t tell me word for word. He followed up by saying, “I have heard them say that
they’ve handled things themselves”. I asked Deputy Troudt what he would say when they
would tell him things like that. He told me he would say something like, “ok, that’s not how I
do things”. He told me he wasn’t proud of it. He told me it was a very uncomfortable and
rough time three years ago.

I asked Deputy Troudt if he knew of any deputies entering cells and fighting inmates by
themselves. He replied by saying, “Um, I think the two that you are questioning me about right
now are on the top of your list.” I confirmed with Deputy Troudt that he was referring to
Mirzet Sacirovic and Valdovinos.

I asked Deputy Troudt if he ever heard anyone say they thought Sacirovic and Valvidinos
were affiliated with the Hoover gang. He told me the people he works with at the facility
thought that and talked about it because of what was going on in 5A at the time. He told me
neither Sacirovic nor Valdovinos ever told him they were affiliated with the Hoovers. He told
me he thought Valdovinos nickname in the facility was, “V” and Sacirovic may have been
called, “Vic”.

I asked Deputy Troudt if a member of the Hoover gang had ever came to him and asked if he
would pop a door for them and how often it would occur. He replied by saying, “absolutely...
three years ago, every once in a while.” He told me he would not comply with their request
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and would tell them he didn’t do that. He told me he didn’t know why they asked him but it
may have been because it had happened before. He told me they would ask him and tell him
they wanted to go and talk to the guy.

I asked Deputy Troudt if he hung out with Valdovinos outside of work. He told me he had
seen Valdovinos outside of work one time at a comedy show. He told me he saw Sacirovic
outside of work multiple times to include the most recent being a couple months ago when
they went to a comedy show at the Moda Center. Deputy Troudt told me Sacirovic knew all
the Hoovers. He told me he thought Sacirovic went to David Douglas High School with the
Hoovers.

Detective McNeely asked Deputy Troudt how deputies such as Valdovinos handling problems
questionably were doing so. Deputy Troudt responded by saying he didn’t know if they were
doing it themselves, like what sounded was being reported. Detective McNeely asked Deputy
Troudt if they had ever mentioned the names of the inmates they had handled situations with.
Deputy Troudt responded by saying, “I’m sure they did, but I really don’t remember. It was so
long ago. There were so many different inmates. You know? I cannot tell you names. I really
can’t”. In reference to Unit SA, Deputy Troudt went on to say, “like 3 years ago, 4 years ago,
it was a shit show. It was a complete shit show. I didn't like being in that unit, nope. It was
bad. ButI can't tell you names 'cause I don't remember. I really don't.

Deputy Troudt told me everytime he witnessed a fight between inmates on his unit he called
medical to have them evaluated and the fight was reported.

During the interview Deputy Troudt told me multiple times he did not engage in fighting with
inmates. He told me multiple times he did not allow inmates to enter the cells of other inmates
to assault them.

Deputy Troudt told me multiple times Deputies Valdovinos and Sacirovic handled issues with
inmates differently than he would. He told me Valdovinos and Sacirovic told him they
handled, “problem inmates” themselves. He told me multiple staff members would likely say
Valdovinos and Sacirovic got along better with the Hoovers than other inmates. He told me
Sacirovic knew all the Hoovers and he thought it may have been because he attended high
school with them. He told me three years ago most of the orderlies on Unit SA were Hoovers
and they had been chosen as workers by the housing unit officers assigned to SA. He
confirmed being an orderly allowed for an inmate to have more time outside of the cell to
include being outside of the cell after hours. Deputy Troudt told me Sacirovic and and
Valdovinos were, “at the top of the list” of deputies who he heard engaged in fighting inmates
inside their cells to solve a problem.

Deputy Troudt responded to allegations of Valdovinos and Sacirovic engaging in the
tumultuous behavior such as popping doors for assaults to occur and engaging in assaults
themselves as “rumors” multiple times, however, Deputy Troudt made multiple statements
throughout the interview to have heard from both staff and inmates that the above allegations
were true. Further he agreed that because of how deputies such as Sacirovic and Valdovinos
handled their business, other deputies including himself were uncomfortable on the unit three
years ago. Further, he told me he was asked on multiple occasions by Hoover gang members
to open doors of inmates so they could “talk to the guy”.
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No further.

Detective Nicole Watson / 53154
Oregon State Police / Major Crimes / Portland
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